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سرمقاله

سید مصطفی هاشمی طبا

گروه بریکس پیوستن ایران به سازمان همکاری شانگهای و 
و تاثیر آن در افزایش صادرات غیر نفتی

بسمه تعالی

که سالها بدلیل مخالفت  گروه پیوسته است. نخست به پیمان امنیتی شانگهای  گذشته ایران به دو  در طول دو سال 
تاجیکستان این امر محقق نمی شد و پس از بهبود روابط، مخالف تاجیکستان برطرف گردید و سپس عضویت در گروه 

)اقتصادی، سیاسی( بریکس.
کشور به چه امری ملزم و از چه مزایائی برخوردار می باشد  گروه چه سود یا زیان هائی دارد و  اینکه عضویت در این دو 
این  اینکه  و  اطلاعات لازم  نه  و  دارد  نظر  اظهار  اهلیت  نه  نویسنده   ، این مختصر در  که  مستلزم بحث مفصلی است 

فرصت جایگاه آن تحلیل ها نمی باشد. 
آنها از حضور  کنندگان چه بیم و امیدهائی می توانند داشته باشند و چشم انداز  که صادر  کنیم  می خواهیم روشن 

گروه یاد شده چگونه باید باشد. ایران در دو 
باید  است(  صادرکننده  که  ( کالا  صاحب  یعنی  است.  فروش  و  خرید  یک  صرفا  صادرات  امر  که  باشیم  داشته  بخاطر 
شرکت  یا  شخص  یک  یا  باشد  دولتی  موسسه  یک  تواند  می  کننده  صادر  حال  بخرد.  را  او  کالای  تا  بیابد  خریداری 
که خریداری را بیابد و با او به تفاهم برسد. دنیای تجارت دنیای داد و ستد و سود و زیان است  خصوصی. مهم آنست 
مگر آنکه دولت ها از لحاط سیاسی دیواری در مقابل فعالیت ها احداث کنند که فروشنده نتواند خریداری بیابد. طبعا 
بهترین و ساده ترین روش داد و ستد فروش در مقابل دریافت پول می باشد که مستقیما به سهولت با رعایت پروتکل 

های تجاری از طریق بانکها انجام می شود.
بانکی  مقررات  از  ناشی  مشکلات  و  آمریکا  های  تحریم  موضوع  افتاده  اتفاق  کشور  در  اخیر  های  سال  طول  در  آنچه 
می باشد که مراودات تجاری را تنها از طریق تهاتر یا دریافت و پرداخت نقدی از طریق واسطه های مالی ممکن ساخته 
کشورهای عضو شانگهای یا بریکس بدلیل ترس از عکس العمل آمریکا  است. در حال حاضر بسیاری از شرکت های 
بانکی  معاملات   FATF مقررات  بدلیل  کشورها  همه  بانکهای  تقریبا  و  کنند  می  اجتناب  ایران  با  مستقیم  معامله  از 
که  گروه بنظر می رسد همچنان معاملات پایاپای  کرده اند. در این جا با توجه به عضویت ایران در هر دو  را متوقف 
کمک نماید. در همین رابطه  صدالبته بسیار مشکل تر و با ریسک بیشتری از معاملات بانکی است به صادرکنندگان 
کننده و باصطلاح  کید داشته اند ولی هنوز مرجعی تسهیل  مقامات دولتی ایران نیز نوعا به افزایش مبادلات پایاپای تا
هماهنگ کننده و بازاریاب برای این تهاتر معلوم نشده است و طبعا کمافی السابق خود صادر کنندگان باید برای کالای 
کشور را تشخیص دهند. هر چند بانک مرکزی معمولا  کالای مورد نیاز برای واردات از آن  کنند و نیز  خود مشتری پیدا 
گوید و همواره ادعای ایجاد مکانیزم های تسهیل  در بیان مشکلات فیمابین برای صادرکنندگان با احتیاط سخن می 
و  با پشتکار  تنها  و  ادامه دارد  السابق  کمافی  باید بدانند سختی ها  اما صادرکنندگان  را دارد  پایاپای  کننده معاملات 
کشور و مقابله با مشکلات می توانند به امر صادرات بپردازند. به آنان خدا  احساس تعهد و مسئولیت بیشتر در قبال 
کار قوی تر و  که با تداوم  گذاردن به میان مشکلات را قابل تقدیر دانسته و اطمینان می دهیم  گوئیم و پای  قوت می 

توان مندتر خواهند شد.
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رئیس هیئت مدیره ســندیکای 
کنسرو: تامین ماهی تن چالش 

مهم تولیدکنندگان کنسرو ماهی
مســعود بختیاری مــی گویــد: به واســطه عدم 
صید داخــل و همچنیــن مشــکل واردات، نظام 
عرضــه و تقاضــا شــدیدا تحــت تاثیــر قــرار گرفتــه 

است.
گزارش ایلنا، رئیس هیئت مدیره ســـندیکای  به 
کنســـرو ایران دربـــاره وضعیت تولیـــد و تقاضای 
کنســـرو ماهـــی اظهار داشـــت: یکـــی از بزرگترین 
چالش هـــای مـــا تامیـــن ماهـــی تن اســـت چون 
کنـــون پایان فصل صیـــد داخل اســـت یعنی از  ا
اواخر خـــرداد ماه تا اوایل آبـــان ماه ماهی صید 

داخـــل نداریـــم و این باعث می شـــود بـــا کمبود 
شـــدید عرضه ماهی مواجه باشـــیم و در صورت 
تـــداوم این شـــرایط بـــا افزایـــش قیمـــت روبه رو 

خواهیم بود.
کید کرد: کاهش فوق العاده عرضه  بختیاری تا
کارخانجات  ماهی به صـــورت غیرمنجمـــد در 
نزدیک بنادر جنوبی باعث شده قیمت ماهی 
کند.  تن به صـــورت غیرمتعارف افزایـــش پیدا 
تنها راه اینکه در این شـــرایط از ماهی وارداتی 
استفاده شـــود، خیلی از شـــرکت ها باتوجه به 
که دارنـــد؛ تلاش می کننـــد ماهی را  تجربیاتـــی 
کنند تا ماهی در بزنگاهی  تامین و پیش خرید 
کـــه صیـــد داخـــل نیســـت در اختیارشـــان قرار 
گیرد و بتوانند پاسخگوی نیاز بازار و مشتریان 

باشند.
ایـــران  کنســـرو  صنایـــع  ســـندیکای  رییـــس 
کرد: خیلـــی از تولیدکننـــدگان اقدام  تصریـــح 
کـــه بـــرای ایـــن منظـــور  بـــه واردات کرده انـــد 
بایـــد پیش پرداخـــت یعنی کل مبلـــغ را واریز 
کننـــد و چنـــد مـــاه طـــول می کشـــد تـــا ماهی 
بدست شان برسد . چالش بزرگ اینکه برخی 
دســـتگاههای اجرایی به جای درک شـــرایط 
کـــه باتوجـــه بـــه تحریـــم کار بســـیار پرزحمتی 
اســـت و همچنیـــن باتوجـــه بـــه اینکـــه صید 
ماهـــی تـــن در دنیا هم افت داشـــته شـــرایط 

فـــوق العـــاده ســـخت اســـت، کار تولیدکننده 
ایرانی را سخت تر می کنند.

وی ادامـــه داد: واردکننـــدگان ســـال ها در ایـــن 
کرده اند  عرصه بودند منابع دســـت اول را خرید 
اما ماهی به گمرک بندرعباس رســـیده و باتوجه 
بـــه تغییراتی که در اداره کل دامپزشـــکی صورت 
گرفته، افرادی مســـئولیت را عهده دار شـــده اند 
که تجربه کافی ندارند و این معضل ایجاد کرده، 
کنـــون ماهی بـــه بنـــدر رســـیده و دموراژ  یعنـــی ا
و هزینـــه جانبی تحمیـــل و این باعث می شـــود 
قیمت ماهـــی به طور غیرمتعـــارف افزایش پیدا 
کنـــد و نهایتا هم در قیمت تمام شـــده محصول 

خود را نشان می دهد.
کنون به واســـطه عدم  بختیـــاری یـــادآور شـــد: ا
صیـــد داخـــل و همچنین مشـــکل واردات نظام 
گرفته؛  عرضه و تقاضا شـــدیدا تحـــت تاثیر قـــرار 
در آخریـــن جلســـه کارگـــروه تنظیـــم بـــازار در 1۶ 
کارگروهـــی ار وزارت صمـــت،  مـــرداد مقـــرر شـــد 
کشـــاورزی، شـــیلات،  ســـازمان حمایـــت، جهاد 
سندیکا،دامپزشـــکی، ســـازمان بنـــادر و بانـــک 
مرکـــزی تشـــکیل شـــود و مشـــکلات مربـــوط بـــه 
زمـــان  آن  از  تـــن ماهـــی بررســـی شـــود  واردات 
کنـــون علیرغـــم پیگیری هـــای متعـــدد هنـــوز  تا
معلـــق باقی مانده اســـت، برخی واحدها هم که 
اقـــدام به واردات ماهی تـــن کرده اند اما در پیچ 
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و خـــم اداری و ســـختگیری غیرمنطقی اداره کل 
کرده اند. گیر  دامپزشکی هرمزگان 

بـــا  رایزنی هایـــی  کنـــون  ا داشـــت:  بیـــان  وی 
که روز دوشنبه  مســـئولین دامپزشکی داشـــتیم 
و  باشـــیم  داشـــته  جلســـه ای  پیـــش رو  هفتـــه 
چالش هـــا را مطـــرح کنیم، امیدواریـــم که کمک 

کنند برطرف شود.
کنســـرو ایـــران درباره  رییس ســـندیکای صنایع 
گفـــت: علیرغم همه  کنســـرو ماهی  تغیبر قیمت 
کیدات مســـئولین سندیکا  مشـــکلات بواسطه تا
گرمـــی  کنســـرو 1۸0  کردیـــم قیمـــت  درخواســـت 
کنون  معمولـــی افزایش داده نشـــود و بنابراین تا
افزایـــش قیمت اعمال نشـــده یعنی مدتهاســـت 
کـــه همـــان نـــرخ ۷4۹00 تومان اعمال می شـــود 
و امیدواریـــم تا ابتدای فصل صیـــد قیمت روی 
همیـــن رقم ثابـــت بمانـــد و بعد زمانـــی که صید 
جدیـــد ماهی باتوجـــه به میزان صیـــد؛ تغییرات 

قیمت اعمال خواهد شد.
کارخانجـــات تصریح  وی دربـــاره توقـــف فعالیت 
کـــرد: در حـــال حاضـــر معـــدودی از کارخانجات 
کثر  فعالیـــت می کنند زیرا ماهی موجود نیســـت ا
کاملا تعطیل و یا با ظرفیت پایین  کارخانجات یا 
کار می کننـــد امـــا تعدادی که از پیشـــتر اقدام به 
کـــرده و بخشـــی از ماهی هـــا را ترخیـــص  واردات 
که  کرده اند، فعالند و بقیه فعلا غیرفعال هستند 
که ماهی داخل  البته بخشـــی به این برمی گردد 
در این فصل صید نمی شود و تقریبا ما هر ساله 
این چالش را داریم. اما سعی می شود با واردات 
تـــا حـــد زیـــادی از چالـــش پوشـــش داده شـــود. 
امسال هم بانک مرکزی برای تامین  و تخصیص 
کـــرد و هـــم ســـختگیری های  ارز مشـــکل ایحـــاد 
دامپزشکی و بویژه اداره کل دامپزشکی هرمزگان 
که به هیچ عنـــوان قابل توجیه نیســـت، چالش 
گر نیت خیر هم داشته باشند  ایجاد کرد، حتی ا
کـــه صید صنعتی از  گاهانه در شـــرایط تحریم  ناآ
یک کشور آفریقایی وارد می شود، معضل و مانع 

ایجاد می کنند.
تـــن  ماهـــی  واردات  مبـــادی  دربـــاره  بختیـــاری 
خاطرنشـــان کـــرد: قبـــل ار تحریـــم از بســـیاری از 
کشـــورهای اروپایی از جمله اسپانیا و همچنین 
کنـــون  کـــره جنوبـــی و چیـــن واردات داشـــتیم ا
شـــرایط به خاطر تحریم محدود شـــده و بیشـــتر 
واردات با دور زدن انجام می شـــود. بیشتر هم از 
دو کشـــور غنا و هندوســـتان و مقداری نیز آنهم 
بســـختی از جزایـــر سیشـــل واردات انجـــام مـــی 

شود.

و  قنــد  صنایــع  انجمــن  دبیــر 
: توزیع شکر تولید داخل  شــکر

بدون محدودیت در بازار
بهمــن دانایــی گفــت: بــا شــروع بهــره بــرداری 
از کارخانجــات چغنــدر قنــد، شــکر تولیــد داخل 
بدون محدودیت توسط بخش خصوصی توزیع 

می شود.
ا و  ی صنعــت غــذ ه خبــر یــگا پا ش  ر ا گــز بــه 
(، به نقــل از وزارت جهاد  گروفودنیوز کشــاورزی)ا
کشــاورزی؛ در نیمــه نخســت ســال قیمــت شــکر 
دارای نوســان بــوده و از 2۳ هــزار تومــان ابتدای 
ســال به ۳۵ تا 40 هزار تومان رسید. در مقطعی از 
اردیبهشت به مدت کوتاهی شکر در بازار کمیاب 
شــد. در حــال حاضــر شــکر در بســته های یــک 
کیلویی و در برخی فروشگاه ها ۳ کیلویی در حال 
توزیع است. در آخرین رصد بازار کالاهای اساسی 
هــر کیلو شــکر بدون بســته بنــدی )فلــه( 2۸ هزار 
تومان در میادین میوه و تره بار عرضه می شود و 
هر کیلو شکر بسته بندی شده بین ۳۵ تا 40 هزار 

تومان قیمت گذاری شده است.
مصرف سالانه شکر هر ایرانی به طور میانگین 
24 کیلو گرم بــوده و در حال حاضــر بیش از یک 
میلیون و 400 هزار تن شکر در کشور تولید و باقی 
وارداتی اســت. نیاز ســالانه ایران 2 میلیون و 200 
هزار تن برآورد می شــود که در این راســتا مجری 
ح گیاهــان قنــدی وزارت جهــاد کشــاورزی  طــر
دربــاره میزان تولید شــکر عنوان کرده بود، ســال 
گذشــته شــکر اســتحصال شــده از چغندر قند و 
نیشــکر تولیــدی داخل یــک میلیــون و 440 هزار 
تن بــود امســال هم بــا توجه بــه شــرایط اقلیمی 
و بارندگــی پیــش بینی می شــود حداقــل به این 

عدد برسیم.
به گزارش وزارت جهاد کشاورزی، بهمن دانایی، 
دبیر انجمن صنایع قند و شــکر ایــران هم درباره 
توزیع شکر در بازار گفت: کارخانجات قند از دهم 

شــهریور چغندر قند را تحویل گرفته و کار خود را 
آغاز کرده اند.

کار  کارخانــه مشــغول بــه  در حــال حاضــر 12 
هســتند و تا هفته آینده 20 کارخانــه دیگر آغاز به 
کار خواهند کرد و از دهه دوم مهر با ورود نیشــکر 
به کارخانجات، تولید شکر افزایش خواهد یافت.
دانایــی پیــش بینــی کــرد، در ۶ ماه دوم ســال، 
یــک میلیــون و ۳00 هزار تن شــکر در کشــور تولید 

خواهد شد.
کید کرد:  دبیر انجمن صنایع قند و شکر ایران تا
در نیمه دوم سال هیچ گونه کمبودی در تنظیم 
بازار و تأمین شــکر نخواهیم داشــت و تا چند روز 

آینده قیمت شکر به قیمت مصوب باز می گردد.
وی افزود: 2۹ کارخانه چغندر در سراســر کشور 
فعال اســت که تــا هفته آینــده فعالیت خــود را به 
صورت کامل آغاز می کنند و ۹ کارخانه نیشکر هم 

از هفته دوم مهر شروع به کار خواهند کرد.

صنایــع  کمیســیون  رئیــس 
غذایــی اتاق ایــران مطرح کرد: 
تشــکیل ۴ کمیتــه تخصصــی بــرای رفع 

چالش های صنایع غذایی
کمیتــه  ابوالحســن خلیلــی از تشــکیل چهــار 
تخصصی با عناوین صادرات، استاندارد بهداشت 
و دامپزشکی، پایش قوانین مخل تولید و توسعه 
دانش عمومی مواد غذائی برای رفع چالش های 

صنایع غذایی خبر داد.
ا و  غــذ ی صنعــت  ه خبــر یــگا پا ش  ر ا گــز بــه 
(، ابوالحسن خلیلی رئیس  گروفودنیوز کشاورزی)ا
کمیســیون صنایــع غذایــی اتــاق بازرگانــی ایــران 
گفت: در اولین جلســه کمیسیون صنایع غذایی 
تصمیم بر فعالیت 4 کمیته گرفته شــد که شامل 
کمیتــه صــادرات، کمیتــه اســتاندارد بهداشــت و 
دامپزشکی، کمیته پایش قوانین و مقررات مخل 
تولید و کمیته توسعه دانش عمومی مواد غذایی 

اخبار
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در بین مصرف کنندگان است.
وی در ادامــه افــزود: آمار ۵ ماهه ابتدای ســال 
نشان از صادرات قابل ملاحظه مواد غذایی دارد 
که پیشران این صادرات صنعت لبنیات و شیرینی 
و شــکلات می باشــد که هر چــه عوامــل تولید در 
این صنایع ثابت باشــد حفظ بازارهای صادراتی 

امیدوارکننده تر خواهد بود.
خلیلی اظهار کرد: بخش قیمت گذاری دستوری 
همــواره از دغدغه هــای تولیدکننــدگان و فعالین 
صنعــت غــذا بــوده و بــا رویــه پیــش گرفته شــده 
توسط سازمان حمایت و موضوعات کارشناسی 
مطــرح شــده از ســوی انجمــن هــای تخصصی و 
اتــاق بازرگانــی، امید داریــم خــروج قیمت گذاری 
دســتوری از برخــی از کالاهــا و انتقال مســئولیت 
قیمت گذاری به واحد تولیدی بر اساس ضوابط 

صورت پذیرد.

ملــی  شــورای  رئیــس  نایــب 
زعفــران: رکورد صادرات زعفران 

شکسته می شود
غلامرضــا میــری گفــت: بــا رفــع موانــع ســد راه 
صادرات، پیش بینی می شــود که رکورد صادرات 

سال ۹۹ شکسته شود.
به گــزارش باشــگاه خبرنگاران جــوان؛ غلامرضا 
خ هرکیلــو  کنــون حداقــل نــر میــری گفــت: هــم ا
کثر ۵0 میلیون  زعفران ۳۷ میلیون تومــان و حدا
تومان بوده که نسبت به هفته های اخیر تغییری 

نداشته است.
به گفتــه او، تقاضا بــرای خرید زعفران از ســوی 
تجــار داخلــی و خارجــی وجــود دارد، اما تــا زمان 
اعلام آمار گمرک نمی توان برآورد دقیقی راجع به 
روند افزایشی یا کاهشی صادرات زعفران داشت.
میــری ادامه داد: بــا رفع موانــع صادراتی پیش 
بینی می شود که رکورد ۳2۵ تنی صادرات زعفران 
در ســال ۹۹ شکســته شــود، در غیــر ایــن صورت 

شاهد قاچاق زعفران خواهیم بود.
نایب رئیس شــورای ملی زعفران بــا بیان اینکه 
برداشــت نوبرانه زعفران از 1۵ روز آینــده آغاز می 
شــود، گفت: تــا زمانیکــه زعفــران از ســطح زمین 
جمع آوری نشــود، برآورد دقیقــی راجع به میزان 
که زعفران گیاهی در  تولید نمی توان داشــت چرا

زیرزمین است.

روغــن  صنفــی  دبیرانجمــن 
 ۱۵۰ ماهیانــه  تولیــد  نباتــی: 

هزارتن روغن در کشور
امیرهوشــنگ بیرشــک گفت: بنابر آمار ماهانه 
140 تــا 1۵0 هزارتن روغن در داخــل تولید و توزیع 

می شود.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان؛ امیرهوشنگ 
بیرشک دبیر انجمن صنفی صنایع روغن نباتی از 
کم بر بازار روغن خبر داد و گفت: با توجه  آرامش حا
به کاهش قیمت های جهانی، نــرخ روغن در بازار 
داخــل بیــن 10 تــا 1۵ درصــد ارزان اســت و همواره 
پیش بینی می شــود تا چندماه آینده نوســانی در 

بازار نداشته باشیم.
بــه گفتــه او، تمامی محصــولات روغــن نباتی با 
قیمت هــای مصــوب اعلامــی در بــازار توزیع می 
شــود و براســاس توافق صورت گرفته با فروشگاه 
های زنجیره ای حتــی روغن های تولید قبل هم 

با تخفیف در اختیار مردم قرار می گیرد.
بیرشــک از تولیــد ماهیانــه 140 تــا 1۵0 هزارتن 
روغــن خبــر داد و گفــت: بعــد از اصــلاح نظــام 
یارانــه بــا هدفمند شــدن مصــرف و جلوگیری از 
قاچــاق در حــد 10 تــا 20 هزارتن مصــرف کاهش 

یافته است.
دبیرانجمن صنفــی صنایع روغــن نباتی گفت: 
بنابر آمار ســالانه یــک میلیــون و ۸00 هزارتن تا 2 
میلیون تن روغن در کشور مصرف می شود که ۸0 
درصد ماده اولیه بصورت روغن خام یا دانه های 

روغنی وارد می شود.

یک کارشــناس صنعــت لبنیات 
کرد: توزیع شیر استریل  عنوان 
در  لبنیــات  مــدارس/  در  کیفیــت  بــا  و 

فرهنگ مصرف ما نیست
یــک کارشــناس صنعــت لبنیــات بــا اشــاره بــه 
اهمیــت توزیع شــیر در مــدارس گفت: باید شــیر 
اســتریل در مــدارس توزیــع شــود زیرا مانــدگاری 
، هزینــه حمــل و نقــل کمتــر و دسترســی  بیشــتر

راحت تری دارد.
به گزاش ایسنا، دکتر اسماعیل خاتمی، با بیان 
اینکه تمرکز ما در طرح شــیر مدارس توزیع شــیر 
رایگان و با کیفیت در مناطق کم برخوردار به ویژه 
کودکان و به خصوص دختران است، اظهار کرد: 
باید طرح را بزرگتر کنیم تا بتوانیم ســرانه مصرف 

لبنیات را در کشور بالا ببریم.
این فعال صنایع لبنی ادامه داد: سرانه مصرف 
لبنیــات در کشــور حــدود ۷0 کیلــو اســت کــه این 
سرانه توزیع نرمالی ندارد. یعنی در برخی مناطق 
متناسب با جغرافیا و سطح درآمد این عدد بالای 
100 کیلو است و در برخی مناطق حتی به کمتر از 

20 کیلو هم می رسد.
ایــن کارشــناس صنعــت لبنیــات در پاســخ بــه 
پاییــن بــودن ســرانه مصــرف لبنیــات در کشــور 
گفت: ممکن است بخشی از پایین بودن مصرف 
بــه مســائل اقتصــادی مرتبــط باشــد کــه در این 
بخــش بایــد از ابزارهــای کمکــی اســتفاده کــرد. 
یعنی حمایت های دولتی، خیرین، ذی النعفان 
کار بیاینــد.  اجتماعــی و اقتصــادی بایــد پــای 
بخش دیگر اما مرتبط به مسائل فرهنگی است. 

متاسفانه لبنیات در فرهنگ مصرف ما نیست.
مدیرعامل شــرکت لبنیــات گلا افزود: در ســبد 
خانــوار حدود ۳0 درصــد را غذا تشــکیل می دهد 
که ســهم لبنیات در این مقدار کمتــر از 10 درصد 
اســت. امروزه خانواده ها راحت تر برای چیپس و 

پفک هزینه می کنند تا لبنیات.

اخبار
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خاتمی عنوان کرد: اهمیت شیر آنقدر بالا است 
که قابلیت جایگزینی با برخی از مواد غذایی دیگر 

را دارد.
وی در ادامه با اشــاره به اهمیت توزیع شــیر در 
مدارس گفت: باید شیر استریل در مدارس توزیع 
، هزینه حمــل و نقل  شــود، زیرا ماندگاری بیشــتر

کمتر و دسترسی راحت تری دارد.
کنون  این کارشــناس لبنیات در پایــان گفت: تا
تعدادی از کارخانه ها برای مشارکت در این طرح 

اعلام حضور کرده اند.

وارداتــی  چــای  ســفارش  ثبــت 
کالا شد منوط به شناسه 

سرپرســت دفتر خدمات بازرگانــی وزارت جهاد 
کشــاورزی گفــت: درخواســت های مجــوز ثبــت 
سفارش چای در سامانه متمرکز تجارت خارجی 

منوط به شناسه کالا شد.
بــه گــزارش ایرنــا، میثم جاهــدی دربــاره ثبت 
سفارش چای کشور افزود: طی نامه ای با توجه 
به برنامه ریزی دفتر خدمــات بازرگانی معاونت 
توســعه بازرگانــی در راســتای شفاف ســازی و 
د  ت جهــا ر ا ز و  ، د ی فســا ه هــا گا گلو ف  حــذ
کشــاورزی در نظر دارد برای بررســی سیســتمی 
درخواســت های مجــوز ثبت ســفارش چای در 
ســامانه متمرکز تجارت خارجــی وزارت متبوع، 
ثبــت سفارشــات چــای را ملــزم بــه اســتفاده از 

شناسه کالا کند.
وی ادامــه  داد: بــر ایــن اســاس لازم اســت 
کالا در  واردکننــدگان نســبت بــه اخــذ شناســه 

سامانه جامع تجارت اقدام کنند.
گفتنی است؛ نیاز سالانه کشور به چای خشک 
کثر 100  با احتســاب ذخایر و رسوبات انباری حدا
هزار تن اســت و نزدیک به ۳0 درصــد آن از طریق 

تولید داخل و بقیه با واردات تامین می شود.

زعفــران:  ملــی  شــورای  عضــو 
ضــرورت حفظ جایــگاه زعفران 

در بازارهای جهانی
علــی حســینی گفت: توســعه صــادرات و حفظ 
جایگاه زعفران در بازار های هدف برای بزرگترین 
تولیدکننده این محصول اســتراتژیک امری حائز 

اهمیت است.
گــزارش باشــگاه خبرنــگاران جــوان؛ علــی  بــه 
حســینی گفــت: تصویــب و اجــرای حــذف تعرفه 
صــادرات در کاهــش هزینه هــای صــادرات تاثیــر 
بســزایی دارد چــرا کــه بــه رغــم نیاز کــم آبــی گیاه 
زعفــران، امــا نیــم درصــد عــوارض آب مجــازی 
کــه حــذف  از صادرکننــدگان دریافــت می شــد 
تعرفه های صادراتی منجر به تشــویق کشــاورزان 

خواهد شد.
کی از روند روبه  به گفته او، آمار های صادرات حا
رشــد صادرات اســت که اعمال سیاســت گذاری 
صحیح در این زمینه در توســعه و رونق صادرات 

تاثیر بسزایی دارد.
حســینی ادامــه داد: همــه ســاله 4 تــا ۵ کشــور 
مشتریان اصلی زعفران ایرانی هستند، درحالیکه 
مصــرف در ایــن کشــور ها به ایــن میزان نیســت؛ 
بنابراین کشــور های هدف پــس از خرید، زعفران 
ایرانــی را مجــدد به اســم خود بــه دیگر کشــور ها 
صــادر می کننــد که متاســفانه مســئولان نســبت 
کــه دود  بــه ایــن موضــوع بــی توجــه هســتند 
ســوءمدیریت مسئولان به چشــم تولیدکنندگان 

می رود.
عضو شورای ملی زعفران افزود:با گذشت بیش 
، زعفران تولیدی ما را  از ۳0 ســال تنها چند کشــور
با قیمت های نــازل خریداری می کننــد که با این 
وجود تنها 20 تا ۳0 درصد قیمت واقعی محصول را 
کشاورزان در سایه نبود مدیریت صحیح دریافت 
می کننــد، درحالیکــه بــا اعمــال مدیریــت تولیــد 

منافع کشاورزان حفظ می شود.

بــه گفتــه او، توســعه صــادرات و حفــظ جایگاه 
زعفــران در بازار هــای هــدف بــرای بزرگتریــن 
تولیدکننده این محصول اســتراتژیک امری حائز 
اهمیت اســت که متاســفانه مســئولان نسبت به 

این موضوع توجه چندانی ندارند.
حســینی حداقــل قیمت هرکیلــو زعفــران را ۳۶ 
کثــر ۵0 میلیــون تومــان  میلیــون تومــان و حدا

اعلام کرد.

تفاهــم نامه ایران و کره جنوبی 
در حوزه تأمین امنیت غذا

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، از 
انعقاد تفاهم نامه  مشترک با کره جنوبی در حوزه 

تأمین امنیت غذا خبر داد.
، علیرضا زالی، به تشریح جزئیات  به گزارش مهر
ســفر هیأتــی از دانشــگاه علــوم پزشــکی شــهید 
بهشــتی به کره جنوبــی پرداخت و گفــت: در این 
سفر با مسئولان مؤسسه kfri که یکی از بزرگ ترین 
کز تحقیقاتی سلامت غذا در دنیا است، دیدار  مرا

داشتیم.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه ایــن مؤسســه یکــی 
کــه در  کــز تحقیقاتــی اســت  از معتبرتریــن مرا
حــوزه ایمنی غــذا فعالیت می کنــد و محبوبیت 
جهانــی دارد، از انعقــاد تفاهــم نامــه ای بــرای 
همکاری های مشترک با این مؤسسه خبر داد 
و افزود: در قالب امضای این تفاهم نامه، دانش 
فنی، تکنولوژی و امکانات زیرساختی دو کشور 
ک گذاشته  در حوزه تأمین امنیت غذا به اشترا

خواهد شد.
زالی با اشاره به اینکه این اولین و جامع ترین 
تفاهم نامه ای اســت که ایران در زمینه غذا با 
کره منعقــد می کنــد، اهمیت و دســتاوردهای 
دیپلماســی انعقــاد ایــن تفاهــم نامه را یــادآور 

شد.
رئیس دانشگاه علوم پزشــکی شهید بهشتی با 

اخبار



w w w . i r a n f o o d m a g a z i n e . c o m

27

INDUSTRY

Food Industry Magazine

F
o

o
d

 I
n

d
u

s
tr

y 
M

a
g

a
z

in
e

I N D U S T R Y

بیان اینکه سفیر جمهوری اسلامی در کره جنوبی 
در تمام مراحل امضای ایــن تفاهم نامه، هیئت 
ایرانی اعزامی از دانشــگاه را همراهــی کرد، گفت: 
امضای این تفاهم نامه برای ایران بسیار کلیدی 

تلقی می شود.
زالی با بیان اینکه در رونــد امضای این تفاهم 
نامه، ظرفیت ها، پیشرفت های اخیر و نقش مرکز 
تحقیقات ســلامت غذا دانشــگاه علوم پزشــکی 
شهید بهشتی در حوزه تأمین امنیت غذا کشور 
توضیــح داده شــد ادامــه داد: ایــن تفاهــم نامه 
در فضــای دوســتانه و کامــاً دیپلماتیــک امضا 
شد، دو ماه دیگر دانشگاه میزبان هیئت کره ای 

می شود.
به گفتــه وی، بر اســاس مفــاد این تفاهــم نامه 
کمیتــه مشــترکی ایجــاد شــود و بــه  مقــرر شــد 
پیشنهاد هیئت ایرانی برای رسیدن به عملیات 
اجرایی تقریباً دو ماه بعد دانشگاه علوم پزشکی 

شهید بهشتی میزبان هیئت کره ای باشد.
زالــی بــه تجهیــزات مؤسســه kfri اشــاره کــرد و 
افــزود: ســاخت و اختــراع بیوسنســورها در مــواد 
غذایــی با هــدف آنالیــز و شــناخت تقلبــات مواد 
غذایــی تنهــا گوشــه ای از توانمندی هــای ایــن 

مؤسسه است.
وی بــا بیــان اینکــه تولیــد غــذای فراســودمند 
یکی دیگر از دســتاورهای تفاهم نامه با مؤسسه 
kfri اســت، خاطرنشــان کــرد: بــرای تهیــه غذای 
فراســودمند و همچنیــن اســتفاده از ظرفیــت 
تکنولوژی های نویــن در زمینه هوش مصنوعی و 
با استفاده از رباط ها پروژه ای مشترکی بین ایران 

و کره انجام خواهد شد.
کید بــر اینکه مؤسســه kfri معیارهای  زالی با تا
ســخت گیرانــه ای بــرای همکاری های مشــترک 
دارد، یــادآور شــد: ایــن تفاهــم نامــه یکــی از 
کاربردی تریــن تفاهم نامه هــای  جامع تریــن و 

دانشگاهی در تراز بین المللی است.
کیــد بر اینکــه انعقــاد این تفاهــم نامه  وی بــا تا
دستاورد یک جلسه یکی دو ساعته نیست، گفت: 
پشــتوانه این تفاهــم نامــه ماه ها کار کارشناســی 

تخصصی بین ایران و کره است.
رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی شــهید بهشتی، 
در ادامــه روند کاری روز دوم ســفر به کره جنوبی 
را توضیــح داد و خاطرنشــان کــرد: در دومین روز 
از ســفر به کره جنوبی از یکی از بیمارســتان های 
مجهز این کشــور بازدید کردیم، این بیمارســتان 
یکــی از 10 بیمارســتان برتــر کــره و مرکــزی نیمــه 
هوشــمند با 1۳00 تخت بســتری اســت کــه تقریبا 

تمــام روش هــای درمانــی تخصصــی و اختصاصاً 
درمان سرطان در آن انجام می شود.

زالــی بــا اشــاره بــه اینکــه در بازدیــد بعدازظهــر 
کــز تکنولوژیــک بــزرگ  روز دوم نیــز در یکــی از مرا
ایــن کشــور حضــور پیــدا کردیــم ادامــه داد: این 
مرکز نظارت بر فرایندهای بســته بنــدی، آنالیز و 
توسعه سلامت مواد غذایی را در کشور کره انجام 

می دهد.
رئیــس دانشــگاه علوم پزشــکی شــهید بهشــتی 
افزود: این مؤسسه وسیع تحقیقاتی، فعالیت هایی 
در زمینه ترکیبی از صنایع غذایی و کشاورزی انجام 

می دهد.
وی ادامــه داد: همکاری با این مؤسســه مجهز 
بــه آخریــن تکنولوژی هــای روز دنیــا می تواند در 
حــوزه کشــاورزی و غــذا کمک هــای زیــادی بــه 
افزایش کیفیت در زمینه کشاورزی به ایران کند، 
دسترســی به فناوری آبیاری کم، هوشمند و سبز 
تنهــا گوشــه ای از زمینه هــای مشــترک همــکاری 

است.
زالــی افــزود: در روز ســوم ســفر بــه کــره جنوبی 
از مؤسســه بخــش خصوصــی اســتاندارد کــره نیز 
بازدیــد کردیــم، رونــد فعالیت هــای ایــن مرکــز به 
این شــکل اســت کــه تمــام اقدامات زیرســاختی 
و خدماتــی کــره بایــد گواهینامــه این مؤسســه را 
داشته باشــد، این مؤسســه تعداد زیادی همکار 
بیــن المللــی دارد و کارآن اعتبار بخشــی، اصالت 

سنجی و دادن گواهینامه است.
وی اضافــه کرد: هیــچ خدماتی در کــره جنوبی 
نیســت کــه بــدون گواهینامــه kcl فعالیــت کنــد، 
برقراری ارتباط با این مؤسســه تحولات بزرگی در 

ارتقای کیفیت ایجاد خواهد کرد.
فراینــد ایمن ســازی غذا با سیســتم هوشــمند 
کار از موضوعــات محــوری ســفر بــه کــره جنوبــی 
اســت که زالی به آن اشــاره کرد و گفت: پیشــنهاد 
ما این اســت که بتوانیم با مرکــز تحقیقات جامع 
کشاورزی کره جنوبی فعالیت کنیم و چنانچه این 
ارتباط مشترک ایجاد شود در زمینه های ارتقای 
سلامت محصولاتی مثل زعفران و برنج می توانیم 

کارهای مشترکی و اثرگذاری انجام دهیم.
وی در ادامــه بــه نشســت مشــترکی کــه هیئت 
ایرانی با وزیر خارجه ایــران در کره جنوبی انجام 
داده بود نیز اشاره کرد و افزود: قریب 1۵ پیشنهاد 
را به ســفیر ایران دادیم و قرار شد گام به گام این 
اقدامات را پیگیری کنیم، در این نشست جمعی 
از اســاتید مدعو ایرانی در کــره جنوبی نیز حضور 

داشتند.

شیرخشــک  واردات  فراخــوان 
برای شکستن قیمت است؟

ســازمان غــذا و دارو فراخوانی بــرای واردات ۳0 
میلیــون قوطــی شیرخشــک داده کــه بر اســاس 
نیاز ســالانه کشــور ۵0 درصد نیاز شــیر خشــک را 

پوشش می دهد.
، مدتی است میزان عرضه برخی  به گزارش مهر
از برندهــای شیرخشــک نــوزاد در بــازار کاهــش 
نســبی داشــته و فروش آنها بــا تعــداد محدودی 
انجام می شــود. علیرضا عســگری، مدیــر فروش 
یکی از برندهای تولیدکننده شیرخشک در کشور 
درباره علت کمبود برخی از برندهای شیر خشک 
در داروخانه هــا گفــت: در حــال حاضــر 4 برنــد 
تولیدکننده شیرخشــک نــوزاد در ایــران فعالیت 

دارد که تأمین این بازار را برعهده دارند.
وی در پاســخ بــه ایــن پرســش کــه آیــا میــزان 
. اتفاقاً  مصــرف افزایش یافته اســت، افــزود: خیــر
میزان مصرف در ۶ ماه نخســت ســال نســبت به 
۶ ماه دوم پایین تر اســت. کاهش تولید به دلیل 
کمبود مــواد اولیه منجر به کاهــش عرضه به بازار 

شده است.
وی تصریــح کــرد: نیــاز ماهانه کشــور بــه 4 تا ۶ 
میلیــون قوطــی شیرخشــک بــوده کــه هر یــک از 
برندها با تولید بیش از یک میلیون قوطی در ماه 

نیاز بازار را پوشش می دهند.
عســگری در پاســخ بــه پرســش دیگــر مبنــی بر 
اینکه آیا تولیدکنندگان بــه دنبال افزایش قیمت 
گــر مــواد اولیــه در انبــار  هســتند، عنــوان کــرد: ا
کارخانه ها موجود باشــد و تولیدکننــدگان میزان 
تولید خود را کاهش دهند بازرســان طی بازرسی 
که دارند تولیدکننده را جریمه خواهند کرد؛ علاوه 
بر اینکه شیرخشک نوزاد کالایی حساس و مهم 
و با ســلامت نــوزادان ارتباط مســتقیم دارد هیچ 
تولیدکننده ای مبادرت به کاهش تولید با وجود 

داشتن مواد اولیه نمی کند.

اخبار
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واردات برای تنظیم بازار انجام می شود
در ادامــه هانــی تحویــل زاده، رئیــس انجمــن 
تولیدکننــدگان شیرخشــک نوزاد با بیــان اینکه از 
ابتدای ســال ارز مورد نیاز شیرخشــک به شــکل 
قطــره چکانــی تخصیــص داده می شــود بــه مهــر 
گفــت: تولیدکنندگان برای تأمین مــواد اولیه این 
محصول ۸۵ درصد وابستگی ارزی دارند و عموماً 
ایــن مــواد اولیــه از اســترالیا، نیوزلنــد و اروپــا وارد 

می شود.
وی افزود: در حال حاضر 2 کارخانه شیرخشک 
به طور کامل تولید دارنــد اما کارخانه ای دیگر به 
دلیل کمبود مواد اولیه میزان تولید خود را کاهش 

داده است.
ایــن متولــی بخــش خصوصــی اعــلام کــرد: روز 
شــنبه 11 شــهریور ســازمان غــذا و دارو فراخوانــی 
برای واردات ۳0 میلیون قوطی شیرخشــک داده 
کــه بر اســاس نیاز ســالانه کشــور ۵0 درصــد نیاز را 

پوشش می دهد.
تحویــل زاده بــا اشــاره بــه ظرفیــت اســمی 
کارخانه هــای تولیــد داخل عنــوان کــرد: ظرفیت 
کشــور در تولیــد ایــن محصــول مهــم 200 میلیون 
قوطــی در ســال اســت کــه مشــخص نیســت چرا 
باید پس از 1۵ ســال امروز واردکننده شیرخشک 

باشیم.
ن  گا کننــد لید تو نجمــن  ا ئیــس  ر گفتــه  بــه 
شیرخشــک کشــور ارزبــری واردات شیرخشــک 
۳ برابــر واردات مــواد اولیــه بــوده و ارزبــری تولید 
شیرخشــک بین 0.۹ تا 1.4 درصد برآورد می شــود 
اما این عدد برای واردات بیــن 2.۵ تا ۳.۵ درصد 

خواهد بود.
صادرات و واردات شیرخشک

ســال گذشــته در چند مقطــع زمانی بــا کاهش 
عرضه شیرخشک به بازار تولیدکنندگان مبادرت 
به افزایــش قیمت ایــن محصول کردنــد. تحویل 
زاده در پاسخ به این پرسش که این کاهش عرضه 
چه ارتباطی با افزایش قیمت ها خواهد داشــت، 
گفــت: تیــر امســال مجــوز افزایــش 20 درصــدی 
خ شیرخشــک صــادر شــد و در حــال حاضــر  نــر
موضوع افزایش قیمت مطرح نیست. مشکل در 
تخصیــص ارز مورد نیــاز این محصول اســت که از 
ابتدا ســال یک کارخانه فقط 4 درصد از ارز مورد 
نیازش را دریافت کرده که معادل تولید 400 قوطی 

است و بعضی هم هیچ ارزی دریافت نکرده اند.
رئیس انجمن تولیدکنندگان شیرخشک کشور 
با اشــاره به صادرات شیرخشــک از کشــور افزود: 
بخشــی از تولیــدات داخل بــه کشــورهایی مانند 

عــراق، افغانســتان، لبنــان، عربســتان و… صــادر 
می شود و فقط برخی شیرخشک های رژیمی که 
برای نوزادان نــارس، دارای آلرژی یــا نوزادانی که 

مشکلات تغذیه دارند وارد می شود.

دارنــدگان  اتحادیــه  رئیــس 
قنادی، شیرینی فروشی و کافه 
نامطلــوب  وضعیــت  تهــران:  قنــادی 
گرانی  قنادان با مقررات جدید/ تورم و 

گذارد مردم شیرینی بخرند نمی 
علــی بهره منــد بیــان کــرد: اتحادیــه قنــادان بــا 
تصویب مقررات جدید در وضعیت نامطلوبی قرار 
گرفته است. تقویت جایگاه اتحادیه های صنفی 
باید بر اســاس قانون نظام صنفی و فعالیت اتاق 

های اصناف باشد.
به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی 
( بــه نقــل از اتــاق اصنــاف تهــران،  گروفودنیــوز )ا
علی بهره مند، رئیــس اتحادیه دارندگان قنادی، 
شــیرینی فروشــی و کافه قنــادی تهــران وضعیت 
قنــادی هــای پایتخــت را اینگونــه توصیــف کــرد:  
علیرغــم اینکه اتحادیه تلاش می کنــد صنف را به 
روز و مــدرن تر از همیشــه اداره نماید؛ ولی برخی 
مقررات و قوانین کارها را برایمان ســخت و دشوار 

می کنند.
وی ادامــه داد: اتحادیــه قنــادان تهــران )قناد، 
شــیرینی فروش وکافه قنــادی( با بیــش از یکصد 
کنون از نظر جایگاه حمایتی صنفی  سال قدمت ا
و زیــر مجموعه اتاق هــای اصناف ایــران و تهران 
همانند سایر اتحادیه ها با تصویب مقررات جدید 

در وضعیت ضعیفی قرارگرفته است.
بهره مند به بیان مشــکلات صنــف متبوع خود 
پرداخــت و گفــت: تقویــت جایــگاه اتحادیه های 
صنفــی بایســتی بــر اســاس قانــون نظــام صنفی 
و فعالیــت اتــاق هــای اصنــاف باشــد و مصوبــه و 
قانونــی نبایســتی آن را تحــت الشــعاع قــرار دهد. 

تورم و کاهش تقاضا در کســب وکارهای تولیدی، 
صنــف مــا را هــم ماننــد دیگــر اصنــاف به شــدت 

تهدید می کند.
مالیــات ســنگین علــی رغــم هزینــه هــای 

سرسام آور قنادان
رئیــس اتحادیــه دارنــدگان قنــادی، شــیرینی 
فروشــی و کافه قنادی تهران در ادامه به موضوع 
مالیــات هــا نیــز اشــاره کــرد: متأســفانه بــه دلیل 
مالیات های ســنگینی کــه امســال وزارت دارایی 
برای واحد های صنفی و اتحادیه ما وضع نموده، 

همکاران من به شدت تحت فشار هستند.
وی تصریح کــرد: ســازمان مالیاتــی هزینه های 
سرســام آور ما را قبــول نمی کند و بــدون توجه به 
آنها و تنها براساس ورودی حساب بانکی و کارکرد 
پایانه های فروش و دستگاه کارت خوان اقدام به 

محاسبه و دریافت مالیات می کند.
تــورم و کاهش قــدرت خرید، تولیــد را کاهش 

داده است
رئیــس اتحادیــه دارنــدگان قنــادی، شــیرینی 
فروشــی وکافه قنادی تهران افزود: تورم و کاهش 
قدرت خریــد مــردم موجب شــده اســت اعضای 

صنف، تولید محدودتری داشته باشند.
کــرد: بــه دلیــل عرضــه تــازه  بهره  منــد اظهــار 
محصــولات قنــادی، تولیــد محــدود و روزانــه و 
براساس  پیش بینی خرید انجام می گیرد که  این 
هم عاملی جهت افزایش بهای تمام شده است.

حذف عوارض صادراتی زعفران
وزیر صمــت در نامه ای بــه معاون اول 
رئیس جمهور، پیش نویس حذف عوارض صادراتی 

زعفران از سوی وزارت صمت را ارسال کرد.
، عباس علی آبــادی وزیر صمت  به گزارش مهــر

اخبار
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، پیش  در نامــه ای به معــاون اول رئیس جمهــور
نویس حذف عــوارض صادراتی زعفران از ســوی 

وزارت صمت را ارسال کرد.
ج  در ایــن نامــه آمــده اســت: بــا عنایــت بــه در
محصــول زعفــران در ردیــف )۳0( جــدول منــدرج 
در تصویــب نامــه شــماره ۵1۵۹۷ ت 1۳۶۵ ه مورخ 
2۷/۳/1402 هیــأت وزیــران موضــوع پرداخت نیم 
درصــد عــوارض صادراتــی موضــوع مفــاد بنــد )ه( 
تبصره ۸ قانون بودجه سال 1402 کل کشور نظر به 
ضرورت حفظ بازارهای صادراتی محصول زعفران و 
رقابت پذیری محصول یاد شده در بازارهای هدف 
و همچنین بررسی کارشناســی بخش خصوصی و 
تشکل های صادراتی ذیربط و ارائه پیشنهاد حذف 
محصــول زعفــران از جــدول منــدرج در تصویــب 
نامــه مذکــور مراتــب در شــصت و یکمین نشســت 
کارگروه توسعه صادرات مورخ 2۸/04/1402 مطرح و 
پیشنهاد یاد شده به تأیید اعضای کارگروه به عنوان 
نمایندگان اعضای شــورای عالی توسعه صادراتی 
غیرنفتی کشور رســید، لذا با عنایت به مراتب فوق 
الاشــاره پیش نویس تصویب نامه پیوســت جهت 

طرح در هیأت وزیران تقدیم می شود.

مهدی ضیغمی رئیس سازمان 
توسعه تجارت شد

کنون سرپرســت سازمان  مهدی ضیغمی که تا
توسعه تجارت بود، به عنوان رئیس این سازمان 

حکم گرفت.
به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی 
(، عباس علی آبــادی وزیر صنعت،  گروفودنیــوز )ا
معــدن و تجارت طــی حکمی مهــدی ضیغمی را 
به ســمت معاون وزیــر و رئیس ســازمان توســعه 

تجارت منصوب کرد.
ضیغمی پیش از این معاونت تجارت خارجی و 

سرپرست سازمان توسعه تجارت بود.
ک از ابتدای دولت  پیش از او، علیرضا پیمان پا

سیزدهم و با حکم فاطمی امین به عنوان رئیس 
سازمان توسعه تجارت فعالیت می کرد.

در اسفند سال گذشته خبرهایی از جابه جایی 
ک، رئیس سابق سازمان توسعه  علیرضا پیمان پا
تجارت و رفتن او به وزارت جهاد کشاورزی منتشر 

و در نهایت محقق شد.

از  برنــج  واردکننــدگان  انجمــن 
کشاورز ایرانی حمایت می کند

انجمــن واردکننــدگان برنــج ایــران در راســتای 
حمایت از تولید داخلی و کشــاورزان ایرانی فعال 
، آمادگی  در حــوزه برنــج و کمــک بــه کنتــرل بــازار
خود را جهت خرید برنج داخلــی به وزارت جهاد 

کشاورزی اعلام کرد.
به گزارش ایسنا، انجمن واردکنندگان برنج طی 
مکاتبه رســمی با خانــی نوذری - معاون توســعه 
بازرگانی وزارت جهاد کشــاورزی در راســتای ارائه 
پیشنهادات مرتبط با تنظیم بازار برنج اعلام کرد 
به منظور کنترل بــازار و حمایــت از تولید داخلی 
و کشــاورزان ایرانــی کمیتــه خریــد برنــج داخلــی 
این انجمن نســبت به خرید برنج تولید شــده در 

استان های شمالی کشور اقدام خواهد کرد.
طبق اعلام انجمن واردکنندگان برنج، با وجود 
ک ماموریت تجــارت و واردات برنج از حوزه  انفکا
خرید داخلی و تولید، در راســتای سرعت بخشی 
و اجــرای سیاســت های وزارت جهــاد کشــاورزی 
در حوزه بــازار برنج، بــا توجه به فعالیــت برخی از 
اعضــای انجمــن در امــر خریــد برنــج داخلی طی 
کمیته خرید برنج داخلی” در  ســنوات گذشــته “
انجمــن واردکننــدگان با اعتبــار کــف 200 میلیارد 
تومان به طور مستمر نسبت به خرید برنج ایرانی 
در قالــب برندهــای مشــخص و شناســنامه دار 
اقدام می کند کــه می تواند تا میــزان 1000 میلیارد 

تومان نیز افزایش پیدا کند.
گفتنــی اســت ایــن اقــدام بــا همــکاری و تعامل 

وزارت جهــاد کشــاورزی در فصــل برداشــت برنج 
داخلی و ممنوعیت واردات برنج از جانب انجمن 
واردکننــدگان بــا هــدف حمایــت از تولیدکننــده 
و کشــاورز ایرانــی همچنین کنترل بازار و ســامان 

دهی تجارت برنج در کشور صورت می گیرد.

تعاونــی  مدیــره  هیــأت  عضــو 
وطــن: تغییر رویکــرد نهادهای 
فرآورده هــای  ســرانه  مصــرف  نظارتــی 

گوشتی را افزایش می دهد
تغییــر رویکــرد ســازمان ها و نهادهــای نظارتــی 
در راســتای تخریب صنعت فرآورده های گوشتی 
نقش مهمی در ارتقای مصرف سرانه ایفا می کند.

یــگاه خبــری صنعــت غــذا و  پا گــزارش  بــه 
(، از روابط عمومی انجمن  گروفودنیوز کشاورزی)ا
صنایــع فرآورده هــای گوشــتی ایــران، مصطفــی 
عبداللهی، عضو هیأت مدیره تعاونی وطن ضمن 
بیــان ایــن مطلــب تصریــح کــرد: تغییــر جــدی در 
گر مجوزی  فرآیند های توسعه ای، یعنی به عبارتی ا
اعطا می شود باید حتماً بررســی و شناخت کامل 
صورت گرفته و رسیدن قطعیت صدور مجوز تولید 
در آن لحاظ شــود تا فرصت  خطاهای آتی کمتر و 

قابل کنترل باشد، نیز در این رابطه مؤثر است.
وی افــزود: تعــدد ســازمان های تصمیم ســاز 
و تصمیم گیرنــده از جملــه ســازمان غــذا و دارو، 
ســازمان دامپزشــکی و… نیــز بــر بــار مشــکلات 
تولیدکنندگان که با نوســانات پرشــمار قیمت در 

تأمین مواد اولیه مواجه اند، می افزاید.
عبداللهــی در بخــش دیگــری از ســخنانش 
ی  ا بــر نجمن هــا  ا بــه  د  عتمــا ا  : شــد کــر  متذ
سیاستگذاری های کلان و پرهیز از تصمیم های 
بدون پشتوانه کارشناسی و ارتقای سطح دانش و 
کیفیت محصولات نیز از جمله موارد مهمی است 
که باعث رشــد تولیــد و در نهایــت ارتقای مصرف 

سرانه می شود.

اخبار
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مدیرعامل گروه صنایع غذایی درنا:
درینا محصول جدید درنا، شکلات صبحانه ای با استاندارهای جهانی

ویجی “جهانی بر پایه لسیتین” در تهران برگزار شد همزمان با نمایشگاه شیرینی و شکلات/همایش علمی تر

گروه صنایع غذایی درنا از محصول جدید خود به 
نام درینا در بیست و دومین نمایشگاه بین المللی 

شیرینی و شکلات رونمایی کرد.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، مهنــدس 
صمــد رســولوی مدیر عامــل گــروه صنایــع غذایی 
درنا در حاشیه بیست و دومین نمایشگاه شیرینی 
شــکلات در خصــوص رونمایی از محصــول جدید 
درنا به خبرنگار ما گفت: درنا بعد از تولید انواع کیک 
و بــا توجه به اســتقبال مصــرف کننــدگان، تصمیم 
گرفت با پشــتوانه ی مردم و محبوبیتــی که در بین 
مصرف کنندگان دارد، یک محصول جدید شکلات 
به بازار عرضه کند و شکلات درینا اولین محصولی 

شکلاتی است که در این نمایشگاه رونمایی شد .
رســولوی افــزود: شــکلات صبحانــه درینــا بــا 
کیفیت بــالا و با درصد فندق بــالا محصولی در حد 
انــدازه کارخانــه نوتلا اســت که ایــن محصــول رابه 

مصرف کننده های عزیزمان ارائه می دهیم .

ایــن تولیدکننــده کشــورمان اســتقبال مــردم از 
محصــول جدیــد را زمــان رونمایــی باعــث افتخــار 
دانســت و گفت: این مســئله دلگرم کننده است و 
موجب می شود بیشتر به کیفیت و کمیت کارمان 
اهمیت دهیم و با حمایت مردم بتوانیم محصولات 

بیشتری در بازار ارائه دهیم.
مدیرعامــل صنایــع غذایــی درنــا بــا بیــان اینکه 
حــدود 1۸0 کالا در درنــا تولید می شــود، گفت: پن 
کیک، محصولات شــکلاتی، ویفر، پودر کیک و ژله 
از جملــه محصولاتــی اســت کــه در کارخانــه تولید 

می شود .
رســولوی افــزود: محصــولات درنــا به کشــورهای 
آذربایجــان، قزاقســتان، تاجیکســتان، آفریقــای 
کشــورهای حــوزه  کانــادا و  وســیه،  جنوبــی، ر

خلیج فارس از جمله دبی و قطر صادر می شود.
ایــن کارآفریــن کشــورمان چالش اصلــی صنعت 
غذا را مســائل مرتبط با واردات و صادرات، گمرک، 
گشــایش اعتبــارات، تخصیــص ارز، ثبت ســفارش، 
عنــوان کــرد و تصریــح کــرد: ثبــت ســفارش معضل 
مهمــی اســت کــه پرونــده در صنعــت و معــدن بــا 

بروکراسی های موجود گیر می افتد.
گیــر و ســلیقه ای را مانــع  وی قوانیــن دســت  و  پا
اصلی تولید عنوان کرد که باعث مشــکلات عدیده 

برای تولیدکنندگان می شود.
مدیرعامل شــرکت درنا در خصوص انتظار وی از 

مسئولین برای تحقق شعار سال گفت: مسئولین 
باید به صورت واقعی از تولید حمایت کنند و موانع 
تولیــد را بردارنــد و از صــدور قوانیــن ســلیقه ای و 
خلق الساعه پرهیز کنند که تولیدکنندگان بتوانند 

کارشان را به خوبی انجام دهند.
ایــن فعــال صنعتــی شــیرینی و شــکلات کشــور 
نمایشــگاه امســال را بــا توجــه بــه همزمانی بــا ایام 
تعطیلات اربعین از نظر بازدیدکننده نسبتا ضعیف 
تر ارزیابی کرد ولی حضور قوی کارخانجات مختلف 
با محصولات متنوع را از نقاط مثبت این نمایشگاه 

عنوان کرد.
گفــت : دولــت بایــد بــه ایــن تــلاش  رســولوی 
تولیدکنندگان بها دهد و بــا حمایت کامل بتوانیم 
تولید خوب به بازار عرضه کنند. همه این کارها هم 

به خاطر پشتوانه مصرف کنندگان می باشد.
این تولیدکننده کشورمان قیمت گذاری دستوری 
را مانع دیگری برای افزایش تولید دانست و گفت: 
قیمتگذاری دستوری محکوم به شکست است چرا 

نه به سود مصرف کننده است و نه تولید کننده.
مدیرعامــل گــروه صنایــع غذایــی درنــا در پایان 
از مشــتریان و حمایــت مصرف کنندگان و پرســنل 
زحمتکــش این مجموعه تشــکر کــرد و گفــت: درنا 
با تلاش پرســنل خــود و حمایت مصــرف کنندگان 
۶0 ســال است که با عشــق در خدمت هم میهنان 

عزیز است.

گروه مدلل به عنــوان بزرگ تریــن تولیدکننده لســیتین در ایران همایش 
علمی ترویجی “جهانی بر پایه لسیتین” را برگزار کرد.

بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، گــروه مدلــل بــه عنــوان بزرگ ترین 
تولیدکننــده لســیتین در ایــران و همزمان با نمایشــگاه شــیرینی شــکلات، 
این همایش را با هدف ارائه و بررســی مشــخصات، کاربردها، فرایند تولید، 
آزمون های کیفی، بازار جهانی و آمارهای واردات و صادرات و تولید داخلی 

از منظر تولیدکنندگان و مصرف کنندگان برگزار کرد.
حضور لوکاس مایر، مشاورعلمی و فنی صنایع غذایی مدلل به عنوان یکی 
از افراد صاحب  نظر و متخصص حوزه لسیتین  در جهان که تولید و تجارت 
لسیتین کسب و کار خانوادگی آنها بوده و سال گذشته صدمین سال آن را 

جشن گرفتند از نکات برجسته این رویداد بود.
گفتنی اســت لســیتین فرآورده جانبی حاصل از روغنکشــی از دانه ســویا 
است و شــامل انواع فســفولیپیدهای موجود در دانه ســویا بوده و ترکیبی 

مغذی و مفید برای سلامت مصرف کنندگان است.
همچنین لســیتین افزودنی ارزشــمندی اســت که در ترکیب محصولات 
صنعت بیسکویت، شیرینی و شکلات و همچنین صنایع شیمیایی، آرایشی 

ک دام و آبزیان کاربردهای فراوان دارد. و بهداشتی و خورا
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وه نان سحر:  رئیس هیئت مدیره گر

مهدی خانمحمدی معتقد است یارانه صنعت 
نان مستقیما باید به مصرف کنندگان برسد تا آنها 
بتواننــد نــان مصرفــی خــود را از بین نان ســنتی و 

صنعتی انتخاب کنند.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، مهــدی 
خانمحمدی بنیانگذار و رئیس هیئت مدیره گروه 
نان سحر گروه نان در حاشیه پانزدهمین نمایشگاه 
نان به خبرنگار ما گفت: در گروه نان سحر توسط 
شرکت پیشرفت پخت سحر ماشین آلات صنعت 
نان از صفر تا صدش را در ایران تولید می کنیم و در 
یکی دیگر از شرکتهای تابعه گروه به نان ثمین نان 

سحر مواد اولیه نان را تولید می کنیم.
رئیــس هیئــت مدیــره گــروه نــان ســحر افــزود: 
در طــول ایــن ســالیان در نــوآوری محصــول نــان 
پیش قدم بودیم و ســعی کردیم که حدود نزدیک 
بــه 1۸0 نوع نان تولیــد کنیم که برای هــر ذائقه ای 

نان داشته باشیم.
این تولیدکننده صنعت نان ادامه داد: از کودکان 
2 سال به بالا تا سالمندان عزیز می توانند برحسب 

سلیقه و ذائقه نان خود را از نان سحر تهیه کنند.
خانمحمدی افزود: در تمام این ســال ها تلاش 
کردیم بــا تولید نان های ســلامت محور و بخشــی 
از تولیدات ما به گروه های حســاس نظیر بیماران 
کی تعلق دارد که تنها در گروه نان سحر تولید  سلیا
می شود و اعتقاد داریم سود معنوی این تولیدات 

برای گروه نان سحر بسیار ارزشمندتر است.
ایــن فعال صنعت نان کشــور بیان کــرد: بزرگ تر 
از همــه دانشــگاه داریــم که هــم نیروهــای خود و 
نیروهــای همــکاران را آمــوزش می دهیــم چــرا که 
رقبا را رفیقان خود محســوب می کنیم. در تلاش 
هستیم در جهت اعتلای صنعت نان قدم برداریم 

و ضایعــات نــان را در کشــور بــه حداقــل ممکــن 
برسانیم و نان با کیفیت به دست مصرف کنندگان 

برسانیم.
رئیس هیئت مدیره گروه نان سحر فقدان متولی 
برای صنعت نان را چالش مهم این صنعت عنوان 
کرد: چرا که مشــخص نیســت متولــی این صنعت 

استراتژیک کیست ؟
دولت گندمــی را که به نانوایی های ســنتی هزار 
تومان می دهد به ما 1۶ هزار تومان می دهد و این 
بتعث نابرابری در رقابت بین نان سنتی و صنعتی 

می شود .
گر آزادسازی صورت بپذیرد، سوبسید  وی افزود: ا
نان مســتقیما به مصرف کننده داده شــود، مردم 
خــود تصمیم می گیرند کــدام نان را بــرای مصرف 

استفاده کنند.
خانمحمدی با بیان اینکه نمایشگاه نان با اینکه 
نام بین المللی را با خود به یدک می کشــد ولی ما 
نبود شــرکت های خارجی و حتــی بازدیدکنندگان 
ســایر کشــورها را احســاس کردیم. ولــی در بخش 

داخلی استقبال بسیار بالا بود.

چالش اصلی صنعت نان، معلوم نبودن متولی است

ورت نشست های منطقه ای رئیس  رئیس هیئت مدیره شرکت زعفران مصطفوی: ضر
جمهور با نخبگان در جهت ریشه یابی چالش های تولید و اقتصاد

رئیس انجمن فرانگران نوین می گوید: علاوه بر دیدار چهره به چهره رئیس 
جمهوری با شــرکت های بــزرگ صنعتی، نشســت های منطقــه ای نیز کمک 

زیادی در شناسایی چالش ها و ریشه یابی آنها خواهد داشت.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، ســید احســان مصطفوی ” رئیس هیئت 
مدیره شرکت زعفران مصطفوی » در پاسخ به سئوالی مبنی بر اینکه ” دو سال 
از آغاز فعالیت دولت سیزدهم این دولت تا چه حد توانسته در ثبات بازار ارز و 
تورم موفق عمل کند؟” به خبرنگار ما گفت: عوامل متعددی بر ثبات نرخ ارز 

موثر هستند از جمله تورم، نرخ بهره، مبادلات خارجی که کشور دارد.
رئیس هیئــت مدیره انجمــن فرانگران نویــن افزود: بدهی دولت، شــاخص 
نســبت قیمت کالاهای صادراتی به وارداتی، ثبات سیاســی کشــور، کم بودن 
رغبت ســرمایه گذاری خارجی یا رکود اقصادی، ســفته بــازی و … نیز از جمله 

این عوامل هستند.
مصطفــوی بیان کــرد: بنابراین هنوز برای دولتی که دوســال اســت روی کار 
آمده و کارهایی را در حوزه های متنوعی شروع کرده است قضاوت زود است، 

منتها باید بگوییم در برخی از حوزه شاهد عملکرد مناسبی هستیم و اقدامات 
اساســی خوبی در دست اســت اما در برخی از حوزه ها هنوز باید کار بیشتری 

انجام بگیرد.
این فعال اقتصادی دیدار چهره به چهره رئیس جمهــوری را با کارآفرینان و 
شــرکت های بزرگ صنعتی در جهت حمایت از  تولیدکنندگان را موثر دانست 

و تصریح کــرد: قطعا دیــدار چهره به 
چهــره موثــر اســت امــا در کنــار ایــن 
دیدارهــا، نشســت های منطقــه ای 
نخبگانی ضروری است، که ضعف ها 
و مشــکلات راشناســایی و ریشــه 
یابی شــود تــا  دولــت بتواند مســائل 
و چالش هــای مطروحــه را به خوبی 
مدیریت کند و راهکارهای مناســبی 

برای حل و فصل آنها ارائه دهد.
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وش سردشتی در آئین افتتاحیه صنایع غذایی موجان: سر

سردشــتی معتقــد اســت، تولیدکننــدگان کشــور 
در وضعیــت کنونــی تحریم هــا و جنــگ اقتصادی، 
ســرداران اقتصــادی کشــور هســتند کــه بــا وجــود 
چالش های بزرگ در تولید، در جهت ثبات و رشــد 

اقتصادی کشور حرکت می کنند.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، مهنــدس 
سروش سردشتی در حاشیه آئین افتتاحیه رسمی 
کارخانــه صنایــع غذایــی موجــان بــه خبرنــگار مــا 
گفــت: مجموعــه فرآورده هــای پروتئینــی موجــان 
مشتمل بر پنج خط است که خطوط فرآورده های 
غ، قطعه بندی  ، قطعه بندی مر ســوخاری، همبرگر
گوشــت، سوســیس و  کالبــاس و در چند مــاه آینده 
خــط ســاندویچ کلاپ هم بــه ایــن موضــوع اضافه 

خواهد شد.
مدیرعامل شــرکت صنایع غذایی موجان افزود: 
در حالی آییــن افتتاحیه این مجموعــه را داریم که 
ما یک سال پیش عملا آماده این مراسم بودیم اما 
به دلیل مشــکلات متعددی کــه گریبانگیــر تمامی 
تولیدکننــدگان اســت، مــا دچــار چالــش بودیــم و 

امسال توفیق انجام این مراسم را داشتیم .
سردشتی با اشاره به چالش هایی که باعث تاخیر 
افتتاح رسمی کارخانه صنایع غذایی موجان شد، 
گفت: چالش اصلی بروکراسی هایی از جنس صدور 
مجــوز و غیره اتفاق افتــاده در حالیکه این کارخانه 

توانایــی اشــتغال زایی چهارصد نفــر ایرانــی را دارد 
اما به علت عنوان شــده نتوانســتیم این موضوع را 
محقق کنیم وامروز حدودا 120 نفر دراین مجموعه 
کار می کنند. دلیل اصلی آن این بوده که مجوزهای 
خطوط صادر نشده است که با ممارست و کفشان 
فولادین که همکاران جوان ما داشتند این موضوع 

محقق شد.
مدیرعامل شــرکت صنایع غذایی موجان افزود: 
چالــش بعــدی مســئله ســرمایه در گــردش اســت 
غ از اینکه چــه محصولــی تولید  کــه امــروز شــما فــار
می شود با هر تولید کننده ای که صحبت بکنید این 
موضــوع را جزو معضلات اساســی خود به حســاب 

می آورند.
این فعال صنایع غذایی کشــور خاطرنشان کرد: 
خوشبختانه ما در موجان موفق شدیم این چالش 
ها را پشــت ســر بگذاریــم و ان شــاالله در حــق یاری 
پروردگار در آینده بیشــتر از ایــن مجموعه خواهید 

شنید.
سردشتی در پاسخ به ســئوال خبرنگار کارآفرینی 
و صنعت غذا در خصوص جهش قیمت های مواد 
غ و گوشــت و کاهش قدرت  پروتئینــی از جمله مــر
خریــد مصــرف کننــده و تاثیــر آن بــر روی فعالیــن 
صنعت بیان کرد: در این قضیه دو تا موضوع وجود 
دارد که یکی سرفصل میزان عرضه و تقاضا است که 
هنــوز وقتی در حیطــه اقتصــاد کلان صحبت کنیم 
این موضــوع خیلی تاثیرگذاراســت اما روی اقتصاد 
خرد و یــک مجموعه که میــزان عرضه اش نســبت 
بــه آن کشــش و تقاضــای بزرگــی کــه در ایــن بــازار 
وجــود دارد خیلی قابــل  قیاس نیســت، بزرگ ترین 
مجموعه ها در کشــور بیش از ۵ درصد نمی توانند 
بــازار را پوشــش دهنــد، پس ایــن موضــوع طبیعتا 
خیلــی تاثیرگــذار نیســت و بیشــترین میــزان تاثیــر 

قیمت هــا روی ســرمایه در گــردش مجموعه ها رخ 
می دهد.

کنش بــه ســئوال خبرنگار  ایــن تولیدکننــده در وا
ما در خصــوص نحوه مواجــه وی با چالــش قطعی 
بــرق در صنایــع به خصــوص صنایــع غذایــی بیان 
کرد: این شرکت با استفاده از دو دیزل ژنراتور بزرگ 
در محوطــه کارخانه که خارج از طراحــی اولیه این 
کارخانه بود، مشکل برق را تا حدی رفع رجوع کرده 
اســت در حالیکه در شــهرک صنعتی صفادشت که 
از بهترین شهرک های صنعتی کشور است در هفته 
دو روز کامل برق قطع می شود و حالا که فصل سرما 
را در پیــش داریم نگرانی ها در خصــوص کمبود گاز 
بیشتر می شود چرا که طبیعتا کارخانه ای با ماهیت 
تولیــد محصــولات غذایــی بســیار وابســته بــه ایــن 

منابع است.
سردشــتی تصریــح کــرد: بــا همــه ایــن مشــکلات 
کــه در کشــور  کــه روزی تصمیــم می گیریــد  وقتــی  
عزیزمان فعالیت اقتصــادی بکنید باید تمامی این 
چالش ها را به جان بخریم چون امروز باورمان این 
اســت خودمان را عرض نمی کنم بزرگترهای خودم 
در عرصــه تولیــد را عــرض می کنــم همــه ســرداران 
اقتصــادی ایــن کشــوردر جنــگ اقتصــادی کنونی 
هســتند. چرا کــه بــا وجــود تحریم هــای ناعادلانه و 
فشــارهای اقتصــادی شــرایط مملکــت مــا شــرایط 
جنگــی اســت و در این شــرایط بــاور داریم کــه این 
موضوعــات را بایــد مطــرح بکنیــم امــا ناامیــد هــم 
نباشــیم ولــی صنعــت کشــورمان بــا چالش هــای 

عظیمی مواجه است.
مدیرعامــل شــرکت صنایــع غذایــی موجــان در 
خصوص چشــم انــداز پنج ســال آینده این شــرکت 
گفــت: اولیــن مجموعه ای کــه در بخش کشــاورزی 
و صنایــع غذایــی هلدینــگ موجــان افتتــاح شــد، 

تولید محصول با کیفیت و سلامت محور یکی از اهداف مهم مجموعه است
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کشــت و صنعــت بــود، مجموعــه دوم  مجموعــه 
مجموعه فرآورده های پروتینی است.

وی افزود: امروز در حال ســاخت مجموعه ســوم 
هستیم. ان شاالله تا یک سال و نیم آینده امیدواریم 
فاز ســوم به بهره برداری برســد. اما از جنــس بازار و 
محصول عرض بکنم که با یــاری خداوند و با تلاش 
همکاران مستعد و جوانمان، تلاشمان این است که 
آن چیزی که برای خودمان ترسیم کردیم این است 

که در پنج سال آینده همانگونه که در صنعت های 
، هلدینگ موجان از مجموعه های برتر است  دیگر
گــر ادعــا نکنیــم کــه برتریــن مجموعــه در یکی از  و ا
صنایــع هســتیم، در صنعت غــذا نیز هــم از همین 
جنس نگاه داریم و ما قدم بر این عرصه نگذاشتیم 
برای اینکه فقط بخواهیم منافع مالی را کسب کنیم 

بلکه برای جاه طلبی وارد این مقوله شدیم .
مدیرعامــل صنایــع غذایــی موجــان در پایــان 

گفت: تلاش و شعارمان در داخل این سازمان یک 
جمله اســت که محصولی باید تولید شود که این 
محصول بتواند ســر ســفره ی خود مــا نیز مصرف 
شود. طبیعتا سلامت محوری برای موجان ارزش 
بســیار زیادی دارد و تمام تلاش همکارانم در این 
شــرکت تولیــد محصــول بــا کیفیت مــی باشــد و از 
مــردم عزیــز هم تقاضــا داریم کــه به ایــن تلاش ما 

اطمینان کنند.

صادرات توسعه  راه  تنها  قوانین  در  ثبات  پارس مینو:  شرکت  مدیرعامل 
دکتر محمدتقی قلندرلکی معتقد اســت با ایجاد 
، برنامه ریزی هــای طولانی  ثبــات در قوانیــن کشــور

مدت برای صادرات انجام می شود.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، محمدتقی 
قلندرلکی مدیرعامل شرکت پارس مینو در حاشیه 
بیســت و دومیــن نمایشــگاه بین المللی شــیرینی و 
شکلات و در آیین رونمایی از محصول جدید با نام 
بوم بوم به خبرنگار ما گفت: حدود شصت سال در 
گروه مینو اســنک با نام پفک نمکی تولید می شــود 
کنون برای تکمیل گــروه محصولات این مجموعه  ا
تصمیم به تولید غلات صبحانه گرفته ایم که اولین 
محصــول تولیدی در این راســتا اســنک بالشــتی با 
مغزی شکلات به نام بوم بوم است که با حجم وسیع 
وارد بازار می شــود و در آینده این محصول با بسته 

بندی و فرمول های دیگر نیز تولید خواهد شد.

قلندرلکــی عنوان کــرد: در شــرکت صنایع غذایی 
پارس مینــو بهترین مــواد اولیه و از ماشــین آلات با 
تکنولوژی آلمان استفاده می شــود و با کنترل تمام 

کتورها سعی بر تولید بهترین محصول داریم. فا
مدیرعامــل شــرکت پارس مینــو گفــت: قوانین در 
کشور هر ماه عوض می شــود و در یک سال گذشته 
بانک هــا با سیاســت انقباضی خود تســهیلات را به 
خوبی در اختیار شرکت های تولیدی قرار نمی دهند 
و با توجه  به تــورم موجود نیاز بــه نقدینگی افزایش 
می یابد البته گروه مینو کمتر با این مشــکل مواجه 
شده اســت ولی شــرکت های کوچک با این معضل 
دست به گریبان هستند که دولت باید این سیاست 

را راجع به شرکت های تولیدی تعدیل نماید.
وی اظهــار کرد: شــرکت مینــو به تمام کشــورهای 
همسایه، کشورهای حوزه خلیج فارس و کشورهایی 

کن هســتند ماننــد کانادا،  کــه ایرانیــان در آنجا ســا
کشــورهای اروپایــی صــادرات انجــام  اســترالیا و 

می دهد.
محمدتقــی قلندرلکی در پایان گفــت: امیدواریم 
، برنامه ریزی های  با ایجاد ثبــات در قوانیــن کشــور

طولانی مدت برای صادرات انجام بدیم.
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دلیل انتخابسمتنام و نام خانوادگی برگزیدهرتبه

همانطور که خوانندگان عزیز و محترم ماهنامه صنعت غذا استحضار دارند آقایان غلامعلی سلیمانی بنیانگذار گروه صنایع غذایی کاله، 
، فردین عالیزاد بنیانگذار گروه صنعتی عالیفرد )سن ایچ(، احمد فتح اللهی رئیس هیئت مدیره  مرتضی سلطانی بنیانگذار گروه صنعتی زر
کارون، مهدی کریمی تفرشی مدیر عامل مجتمع صنایع غذایی گلها، علی شریعتی  سبزی ایران، احمد صادقیان بنیانگذار شرکت تک ما
مقدم مدیر عالی گروه بین الملل نوین زعفران، بزرگمهر دادگر مدیر عامل شــرکت دوشــه آمل، صمد رســولوی بنیس مدیر عامل شرکت 
درنا، عبدالله قدوسی مدیر عامل سابق شرکت صنایع شیر ایران )پگاه(، حسین مصطفی زاده مدیر هلدینگ بیژن، خانم مریم تاج آبادی 
فراهانی مدیرعامل شرکت تک ژن و جمال رازقی جهرمی، بنیانگذار و رئیس هیات مدیره شرکت ب آ به ترتیب به عنوان شخصیت صنعت 
غذای ســال های 1۳۸۹ تا 1401 برگزیده شــدند. امسال هم این ماهنامه قصد دارد باز هم از نظرات شــما بزرگواران بهره جوید و شخصیت 

برتر صنایع غذایی در سال 1402 را معرفی نماید. لذا از شما در خواست می شود تا فرم زیر را تکمیل و به دفتر ماهنامه ارسال نمایید.
آخرین مهلت ارسال: 30 بهمن 1402 - شماره واتساپ: 09357983310

، انتخاب دوم ۷ امتیاز و انتخاب سوم ۵ امتیاز محاسبه  تبصره 1: جدول فوق شامل سه انتخاب می باشد که انتخاب اول 10 امتیاز
خواهد شد. بنابراین در انتخاب های خود دقت لازم را مبذول فرمایید.

تبصره 2: به فرم هایی که پس از تاریخ ۳0 بهمن 1402 ارسال می شوند ترتیب اثر داده نخواهد شد.

برخی کارآفرینان صنایع غذایی کشور
به ترتیب حروف الفبا

گاهی« تهران همبرگر )مام( - »ابراهیمی« صباح - »احتشام« تروند زعفران - »احمدخانلو« صنعت  »آثاریان« صنایع غذایی مانا - »آ
- »پایــداری« میهن -  آرد - »اروئی« فرآورده های گوشــتی اروئی - »بابایی« ســه نــان - »برهانی« تکدانــه - »بیوک« داداش برادر
کدام پارس - »پیروز حمیدی« کامبیز - »توکلی شانجانی« آی سودا - »ثابت پی« نامی نو -  »جهانگیری« پارس استا  »پاینده آزاد« پا
- »خانمحمدی« نان سحر - »راهب« ایران گلاب - »ژائله« شیرین عسل - »سالک نجات« آناتا - »سحرخیز« سحرخیز - »سرمد« 
افرا - »شانجانی« فرمند - »شکروی« فرآورده های غذایی شکلی - »ضیائیان« صنایع آرد ورامین- »طیبی« شهد ایران - »عبدالله« 
« یک و یک  « پدر خوب - »فروتن« بنیانگذار بهروز - »فهندژ ک - »عبدالهی« سمیه - »عصارزاده گان« آرد جرعه - »فخار روژین تا
( - »قنبریانس« آندره - »کامرانی«  - »فیصل« شاهسوند - »قازاریان« فرآورده های گوشــتی رباط کریم - »قدس« کدبانو )دلپذیر
بهفام - »کاوســی« ترخینه - »کریمی« ماسترفوده )بایودنت( - »گرامی« گلســتان - »مصطفوی« زعفران مصطفوی - »مصطفی 
زاده خوئی« بیژن -  »معصومی« تلاونگ - »میرسلیمی« فرآورده های روغنی ایران- »میکائیلیان« میکائیلیان - »ناصری« حلوای 
عقاب - »نصیری« رامک - »نوربخش« دامداران - »هوشنگ نژاد« مینو - »یزدجردی« آرد تابان - »یزدی« خوشگوار - »یغمایی« 

چی توز - »نوری نسب« سمیرا و ... 
لیدرهای دیگری نیز در عرصه صنایع غذایی کشور فعال هستند که در صورتی که نام آن ها از قلم افتاده است و خوانندگان محترم 

ماهنامه صنعت غذا آشنایی دارند، می توانند آن اشخاص را به عنوان شخصیت سال انتخاب نمایند.

نام و نام خانوادگی پرکننده فرم:
میزان تحصیلات:

شغل:
امضاء: شماره تماس:         

انتخاب شخصیت صنعت غذای سال 1402
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حسینمصطفیزاده
هلدینگبیژن

شخصیتصنعتغذای
سال1399

مریمتاجآبادیابراهیمی
تکژنزیست

شخصیتصنعتغذای
سال1400

عبداللهقدوسی
شرکتپگاه

شخصیتصنعتغذای
سال1398

غلامعلیسلیمانی
شرکتکاله 

شخصیتصنعتغذای
سال1389

مرتضیسلطانی
شرکتزرماکارون

شخصیتصنعتغذای
سال1390

فردینعالیزاد
شرکتسنایچ

شخصیتصنعتغذای
سال1391

احمدفتحالهی
شرکتسبزیایران
شخصیتصنعتغذای

سال1392

مهدیکریمیتفرشی
شرکتگلها 

شخصیتصنعتغذای
سال1394

احمدصادقیان
شرکتتکماکارون 
شخصیتصنعتغذای

سال1393

علیشریعتیمقدم
شرکتنوینزعفران
شخصیتصنعتغذای

سال1395

بزرگمهردادگر
شرکتدوشهآمل

شخصیتصنعتغذای
سال1396

صمدرسولویبنیس
شرکتدرنا

شخصیتصنعتغذای
سال1397

که خوانندگان محترم ماهنامه صنعت  همان طور 
غذا مســـتحضر هســـتند امســـال نیز مانند ســـال 

گذشته شخصیت صنعت غذا انتخاب گردید. 
ایـــن شـــخصیت نمونـــه مهنـــدس جمـــال رازقـــی 
جهرمـــی، بنیانگذار و رئیس هیات مدیره شـــرکت 

ب آ می باشد.
نظـــرات تنـــی چنـــد از اهالی صنعـــت غـــذا درباره 

ایشان را می خوانیم:

شخصیت صنعت غـذای
ســـال 1401

آقای مهندس رازقی جهرمی، از کارآفرینان و پیشکســوتان صنعت غذا می باشــند که ســابقه مدیریت در گروه یک و یک را دارند و با تاســیس و راه اندازی 
گروه صنایع غذایی ب.آ تحول عظیمی را در صنعت کنســرو و غذاهای نیمه آماده به وجود آوردند و به نوعی پرچمدار صنعت غذای نیمه آماده در کشور 

هستند و با تولید محصولات با کیفیت، فرهنگسازی استفاده از غذای نیمه آماده را در کشور جا انداختند.

لند" :  کالا گروه اقتصادی ایرانیان "  دکتر علیرضا مطلبی، مدیرعامل 

آقای رازقی جهرمی در حوزه کارآفرینی و برندســازی از فعالان شــاخص صنعت غذای کشور محسوب می شــوند. اما جدای از آن، در حوزه فعالیت های تشکلی نیز چهره 
، موجب جلب اعتماد فعالان بخش خصوصی استان فارس  شناخته شده ای هستند. اشراف و تسلط ایشان در صنعت غذا و آشنایی با فضای عمومی محیط کسب و کار

به ایشان شده است. 
صراحت کلام و شفافیت بیان از دیگر ویژگی های ممتاز ایشان می باشد. صنعت غذا و به ویژه صنعت کنسرو کشور به حضور ارزشمند چنین چهره های شاخصی بر خود می بالد.

گوار اصفهان: مهندس مسعود بختیاری، رئیس هیئت مدیره سندیکای صنایع کنسرو ایران و مدیرعامل شرکت خوش 
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محسن نقاشــی می گوید تعیین مشوق های صادراتی برای تولیدکنندگان 
در ازای قوانین تهدیدی باعث رشد صادرات و اشتغال زایی می شود.

به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، محسن نقاشی دبیر فدراسیون صنایع 
غذایی کشــور در حاشیه بیســت و دومین نمایشــگاه بین المللی شیرینی و 
شــکلات در خصوص قیمت گــذاری دســتوری به خبرنــگار ما گفــت: قیمت 
گذاری دستوری از سمت دولت همچنان پابرجا است و همیشه سوال این 
بوده است که دولت چه یارانه و یا وجهی به واحدهای تولیدی می دهد که 

در مقابل آن بر روی محصولات قیمت گذاری می کند؟
نقاشی بیان کرد: طبق قوانین اقتصاد دنیا، قیمت یک کالا بر اساس عرضه 
و تقاضا مشــخص می شــود. به عنوان مثال قیمت 4۵هزار تومــان برای رب 
گوجه فرنگی تعیین شد ولی با کاهش قیمت گوجه فرنگی، قیمت رب نیز به 
22هزار تومان رسید. این موضوع نشان می دهد که واحد تولیدی رغبتی به 
افزایش قیمت ها ندارد زیرا با کاهش قیمت ها و افزایش قدرت خرید مصرف کنندگان، فروش واحدها نیز افزایش می یابد ولی سیاست دولت برای قیمت گذاری 

دستوری باعث تعطیلی واحدهای تولیدی شده است.
کی قیمت گذاری دســتوری انجام می دهد گفت: هر  زمان دولــت برای کالایی به  وی ضمــن مطرح کردن این پرســش که چرا دولت فقط بر روی اقــلام خورا

صورت دستوری قیمتی تعیین کرد، متاسفانه آن کالا گران تر شد.
این فعال صنعت غذا عنوان کرد: دولت هر ســال قیمت انرژی را 20 و یا ۳0 برابر می کند ولی اجازه افزایش قیمت کالا را به تولیدکنندگان نمی دهد. در صورتی 

که واحدها نیز ناچار به افزایش قیمت هستند وگرنه محکوم به تعطیلی می شوند.
وی در ادامــه افزود: از طرفی با عدم رعایت قیمت گذاری دســتوری، تولیدکنندگان مــورد تهدید قرار می گیرند و با معرفی آنها بــه تعزیرات مجبور به پرداخت 

جرائم سنگین می شوند. ولی حذف قیمت گذاری دستوری به نفع تولید و مردم خواهد بود.
نقاشی در پاسخ به این پرسش که دیدار رییس جمهور و تیم اقتصادی وی با کارآفرینان چه تاثیری بر تولید کشور دارد؟ گفت: قطعا به تولید و اقتصاد کشور 

کمک خواهد کرد. همچنین اعضا و هیئت مدیره فدراسیون صنایع غذایی و کشاورزی نیز در حال رایزنی برای ملاقات با رئیس جمهور است.
دبیر فدراســیون صنایع غذایی و کشــاورزی در ادامه افزود: پیش از این در جلسات مســتقیم با وزرا متوجه می شــدیم که حتی آنها نیز از خیلی موضوعات 

اطلاع ندارند، پس قطعا جلسه مستقیم با خود شخص رئیس جمهور تاثیرات بسزایی خواهد داشت.
، در جلســه اخیــر با فعالین صنعــت غذا، برای  وی در خصــوص تاثیر ایــن دیدارها اظهار کــرد: پس از ۸ ســال انتظار برای ملاقات مســتقیم با رییس جمهور
کرات و ملاقات  درخواست یکی از تولیدکنندگان از طرف رییس جمهور دستوری داده شد و مشکل آن واحد تولیدی برطرف گشت که در نتیجه معتقدم مذا

چهره به چهره حتما مفید واقع خواهد شد.
نقاشی در خصوص اعمال مالیات دو  درصدی برای صادرات گفت: این قوانین تهدیدی برای صادرات کشور خواهد بود. آمار ترکیه خبر از صادرات این کشور 
به 1۵2 کشــور می دهد که بررســی این موضوع نشــان از حمایت دولت از واحدهای تولیدی دارد. ولی بازارهای هدف صادراتی ایران به ۶ الی ۷ کشــور منتهی 

می شود که آن نیز با هزاران مشکل در صادرات مواجه است.
وی در ادامه افزود: دولت در ازای تعیین دو درصد مالیات بر صادرات، برای تولیدکنندگان مشوق های صادراتی مانند کاهش بیمه کارگران را در نظر بگیرد، 

زیرا حتی با واردات کالا اشتغالزایی صورت می گیرد.
دبیر فدراســیون صنایع غذایی و کشــاورزی نمایشــگاه امســال را مثبت ارزیابی کــرد و گفت: مشــاهده محصولات متنــوع و تولیدات جدید شــرکت ها باعث 

خوشحالی است.
محســن نقاشــی در پایان از مســئولین درخواســت کرد: به تولید و تولیدکنندگان اهمیت دهید و با شناســایی فراریان مالیاتی تصمیمی بر معافیت مالیاتی 

واحدهای تولیدی بگیرید و معتقد هستم پرداخت مالیات به صورت عادلانه برای تمام واحدهای تولیدی اعمال شود.

دبیر فدراسیون صنایع غذایی:

مشوق های صادراتی جایگزین قوانین تهدیدی شود
دولت در ازای کدام حمایت قیمت گذاری دستوری انجام می دهد؟
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مهندس کبــری نجفی گفت: بــرای وارد کــردن مواد 
اولیــه و همچنیــن بــرای پرداخــت وجــه محصــولات 

وارداتی با مشکلات زیادی مواجه هستیم.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، خانــم کبری 
نجفی مدیرعامــل گــروه صنعتی مجتبی در حاشــیه 
دهمیــن نمایشــگاه قهــوه و نوشــیدنی در خصــوص 
فعالیت این شرکت به خبرنگار ما گفت: من و همسرم 
آقای مجتبی دهقان بر اساس شــرایط سختی که در 
زندگی خــود داشــتیم تصمیــم گرفتیــم با ایجــاد یک 
اتفــاق خــوب به افــرادی کــه ماننــد خودمــان زندگی 
دشواری دارند کمک کنیم. با تلاش های شبانه روزی 
کنــون محصولاتی  و پس از گذشــت حــدود 11 ســال ا
تولید می کنیم که به 20 کشور صادر می شود و جز یکی 

از برندهای برتر هستیم.
نجفی عنــوان کرد: در نظــر داریم طی ۵ ســال آینده 
فعالیت شرکت را گسترش داده و محصولاتی با کیفیت 
بهتر تولید کنیم. در حال حاضر در یک کشــور سایت 

داریم و قصد داریم تا ۵ ســال آینده در ۵ کشــور شعبه 
داشته باشیم.

وی ضمن بیان اینکه همیشــه برای تولید یکســری 
چالش هــا وجــود دارد، گفــت: در حــال حاضــر بــرای 
وارد کردن مواد اولیه و همچنین بــرای پرداخت وجه 
محصولات وارداتی با مشکلات زیادی مواجه هستیم 

ولی توانسته ایم این مشکلات را از میان برداریم.
ایــن کارآفریــن با بیــان ایــن موضوع کــه انتظــاری از 
گر از کسی انتظار کمک و یاری  مسئولین نداریم افزود: ا
داشته باشیم قطعا رشدمان متوقف خواهد شد فقط 
درک کنند که تولید در این شــرایط ســخت اقتصادی 

کار دشواری است.
نجفی مسیر رشد بانوان را در صنعت دشوار ارزیابی 
کرد و گفت: برای خانم هایی که در کشور ما زندگی می 
کننــد محدودیت هایــی وجــود دارد و چــون خــودم با 
شرایط زندگی ســخت به این موفقیت رسیده ام تمام 

دشواریها را با پوست و استخوانم لمس کرده ام.

وی در ادامــه اظهــار کــرد: مــن و همســرم در تــلاش 
هســتیم تــا حــس خــوب را بــرای خــود و در میــان 
همکارانمان به وجــود بیاوریم تا کارشــان را با بهترین 
کیفیت انجام دهند. راه پیشرفت و رشد فراهم است و 

با اراده و مصمم به مسیرمان ادامه بدهیم.
کبری نجفی در پایان گفت: از مصرف کنندگان برای 
انتخاب برند مجتبی تشکر می کنم و قول می دهم هر 
روز برای ارتقا کیفیت محصولاتمان تلاش کنیم و برای 
ســلامت مصرف کنندگان به دنبــال تولید محصولات 

بهتر باشیم.

وه صنعتی مجتبی: مدیرعامل گر
واردات مواد اولیه از چالش های صنعت نوشیدنی است

رانت ایجاد  از  جلوگیری  برای  صادرکنندگان  ارزی  مشکلات  کردن  برطرف  وم  لز
ح کرد: مدیرعامل صنایع غذایی مقدم”شوکولایف” مطر

محمد مقــدم می گویــد، تامین مــواد اولیه و بازگشــت ارز 
حاصل از صــادرات، برای تولیدکنندگان و صادرکنندگان با 

دشواری مواجه است.
کارآفرینــی و صنعــت غــذا، محمــد مقــدم  گــزارش  بــه 
مدیرعامل گروه صنایع غذایی مقدم با برند شوکولایف در 
حاشیه بیســت و دومین نمایشــگاه بین المللی شیرینی و 
شــکلات در خصوص فعالیت این مجموعــه به خبرنگار ما 
گفت: پیش از این به مدت 2۸ســال ســابقه تولید ماشــین  
کس را داشــتم و پــس از واردات دســتگاه از  آلات بــا برنــد آرا
ســوئیس و ایتالیا جهت کپی و نمونــه برداری، از ســال ۹۵ 

شرکت شکلات سازی شوکولایف را افتتاح کردم.
مدیرعامــل شــرکت شــوکولایف بیان کــرد: پــس از نصب 
ماشــین آلات در ســال ۹۶ و تولید آزمایشــی در ســال ۹۷، از 
سال ۹۸ محصول شکلات خود را روانه بازار کردیم و در حال 
حاضر کارخانه مجهز به ۷ خط تولید اتوماتیک شکلات با 

کس می باشد. دستگاه های ساخته شده در کارخانه آرا
مدیرعامــل گــروه صنایــع غذایــی مقــدم عنــوان کــرد: 

محصولات این شــرکت به کشــورهای عــراق، افغانســتان، 
کستان، عمان و دبی صادر می شود. پا

وی درخصــوص یکــی از چالش های موجــود در صنعت 
غذا گفت: تامین مواد اولیه بسیار دشوار است و به وسیله 
دلال ها به دســت کارخانجات تولیدی می رسد همچنین 
کارخانجــات کوچکتــر در تامیــن مــواد اولیــه بیشــتر دچار 

مشکل می شوند.
این صادرکننده صنعت غذا در ادامه بازگشت ارز حاصل 
از صــادرات را از دیگــر مشــکلات برشــمرد و افــزود: فــروش 
کارخانجــات بــه ریال اســت کــه بــه وســیله صرافی هــا وارد 
سیستم بانکی می شــود و عودت به شکل دلار به سیستم 
بانکی توســط صادرکنندگان از مشکلات موجود می باشد 
که همین باعث کاهش صادرات به کشــورهای خاورمیانه 

می شود.
مقــدم اظهــار کــرد: از مســئولین تقاضــا دارم بــا برطــرف 
نمودن مشــکلات ارزی برای صادرکننــدگان از ایجاد رانت 

جلوگیری کنند.

وی نمایشگاه امسال را مثبت ارزیابی کرد و گفت: حضور 
بازدیدکنندگان تخصصی در این نمایشگاه قابل ملاحظه 

بود.
مدیرعامل شــرکت صنایــع غذایــی شــوکولایف در پایان 
گفت: تولیدکنندگان ایرانی محصولات با کیفیت بالا تولید 
می کننــد و از مصرف کنندگان تقاضا دارم از شــکلات ایرانی 
اســتفاده کننــد زیــرا شــکلات ایرانــی در رقابــت نزدیــک بــا 
محصولات خارجی قرار دارد و تبلیغ به مصرف شکلات های 

لان انجام می شود. خارجی به وسیله سودجویان و دلا
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مدیرعامل شرکت پگاه تهران خبر داد: 

می گوید تــــک(  )ســــلما  برند  از  ایرانیان  نوش  هموطن  شــــرکت  مدیرعامل 

دکتر جعفر میر از آمادگی کامل پگاه در مشــارکت 
در طرح توزیع شیر مدارس خبر داد و گفت در این 
زمینه پگاه تهران منحصرا برنامه های جانبی چون 

back to school را ارائه می کند.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، دکتر جعفر میر 
مدیرعامل شــرکت پگاه تهران در حاشــیه دهمین 
نمایشگاه چای، قهوه و نوشیدنی ها به خبرنگار ما 
گفت: پگاه تهران در حوزه ی نوشیدنی ها اخیرا یک 
نوع دوغ گازدار رونمایی کرد و ضمن اینکه یک نوع 
ماست محلی ترش به نام ماست سوزمک و یک نوع 
پنیر جدید به نام پنیر ســنتی را رونمایی و اخیرا به 

بازار عرضه کردیم.
مدیرعامل شــرکت پگاه تهران افزود: شرکت پگاه 
تهران و به طور کل صنایع شــیر ایران سال هاســت 
که صادرات محصولات خود را به کشورهای مختلف 
مخصوصــا کشــورهای همســایه دارد کــه در حــال 
حاضر به کشورهایی نظیر عراق، افغانستان داریم و 

کستان صادرات  کشورهای حوزه اوراسیا، امارات، پا
داریــم و تمامــی کشــورهای اطــراف را کامــل تحــت 

پوشش قرار داده ایم.
دکتر میــر بزرگتریــن چالــش صنعت لبنیــات را در 
مرحله نخســت بحث قیمت گذاری های دستوری 
عنوان کرد و تصریح کرد: این مســئله تا حد زیادی 
اقتصادی بــودن این صنعت را زیر ســئول می برد و 
موجب می شود تولید کنندگان کمتر راغب به تولید 

محصولات لبنی شوند .
وی بــه چالش هایــی که بر اثــر تحریم هــا متوجه 
تولید کنند ه ها می شوند اشــاره کرد و گفت: تامین 
مــواد اولیــه، مــواد بســته بندی، همچنیــن تامیــن 
علوفــه بــرای دامــدارن از جملــه معضــلات صنعت 
گــر این مــوارد حــل شــود تا حد  لبنــی هســتند که ا

زیادی این صنعت شاهد رشد بالایی خواهد بود.
مدیرعامــل شــرکت پــگاه تهــران ضمــن تقدیــر از 
کیفیت دهمین نمایشگاه نوشیدنی ها خاطرنشان 
کرد: طبیعتا هر چقدر که ما کاری را تجربه می کنیم 
قطعا در آینده می توانیم از این تجربیات اســتفاده 
بهتری بکنیم، نمایشگاه امسال خیلی بهتر از سال 
گذشــته بــود و عملا شــاهد حضور شــرکت کنندگان 

خوبی در این رویداد بودیم.
ایــن فعــال صنعــت لبنــی بــا اشــاره بــه تخصصی 
بودن نمایشــگاه نوشیدنی ها افزود: بعد تخصصی 
نمایشــگاه نقطه قوت آن بود که باعث شد افرادی 
از این نمایشــگاه بازدید کنند که در این صنعت به 
دنبال بازارهای فروش باشــند و یا تامین کنندگانی 

کــه به منظــور ارائه محصــولات خود بودنــد، حضور 
موثری داشته باشند و این موضوع مهم ترین نقطه 

قوت این نمایشگاه محسوب می شد.
دکتر میر در ادامه بــا توصیه به مصرف لبنیات به 
در کشــور گفت: به مصرف کننــدگان توصیه می کنم 
با  توجه به اینکه ســرانه ی مصرف لبنیات در کشور 
ما به دلایل مختلف کاهش پیدا کرده، حتما روزی 
یک لیوان شــیر میل در برنامه غذایی خود داشته 
باشند و همین طور محصولات لبنی را از هر برندی 
که تمایل دارند مصرف کنند، چرا که کمبود کلسیم 
و بسیاری از بیماری هایی که ممکن است گریبانگیر 
هر فردی شــود از طریــق مصرف لبنیات به شــدت 

کاهش می یابد.
مدیرعامــل شــرکت پــگاه تهــران از برنامــه ریــزی 
دولت بــرای توزیع شــیر مــدارس خبــر داد و افزود: 
ما نیز برای این موضوع اعــلام آمادگی کردیم که در 
طرح های شیر مدارس شــرکت کنیم ولی جدای از 
 back to school آن طرح شروع مدارس که اسم آنرا
گذاشتیم، محصولات یک نفره را با تخفیفات بسیار 
خوب و ویژه هم به فروشگاه ها عرضه می کنیم، که 
مدارس این محصولات را برای بوفه هاشون بتوانند 
تهیــه نماینــد. ضمن اینکــه آمادگــی کامل بــرای ۷0 
نوبت توزیع شــیر به مــدارس که از طــرف دولت در 

حال برنامه ریزی است، را داریم.
دکتــر میر در پایــان از طرف شــرکت پگاه بــار دیگر 
جامعه را به مصرف لبنیات دعوت کرد و گفت: چون 

پگاه طعم خوش سلامتی است.

حسین سبزی زاده می گوید، برند نوظهور سلما تک سهم خوبی از بازارهای صادراتی و داخلی به خود اختصاص داده است.
به گزارش کارآفرینی وصنعت غذا، حسین سبزی زاده مدیرعامل شرکت سلما تک در حاشیه 
دهمین نمایشــگاه نوشــیدنی ها در خصوص فعالیت ایــن مجموعه به خبرنگار مــا گفت: برند 

سلما تک از سال 1401 در صنعت نوشیدنی فعالیت خود را آغاز کرد.
ســبزی زاده بیان کرد: محصولات نوشــیدنی تولیدی این مجموعه به دلیل استفاده از مواد 
اولیه با  کیفیت و طبیعی و با همت مدیران و کارکنان پرتلاش و توانمند توانسته در همین زمان 

کوتاه سهم خوبی را از بازارهای داخلی و صادراتی در صنعت نوشیدنی کسب کند.
وی عنوان کرد: در حال حاضر مقصد صادراتی محصولات سلما تک کشورهای ترکمنستان ، 

افغانستان و عراق است.
حسین ســبزی زاده در پایان گفت: توســعه مجموعه هموطن نوش ایرانیان در دستور کار و 

جز اهداف سال های آینده شرکت است.

ونمایی از محصولات دوغ گاز دار، ماست سوزمک و پنیر سنتی ر
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مدیر صادرات شرکت سلبن:
افزایش هزینه تولید رقابت پذیری را دربازارهای صادراتی می کاهد

مهندس علی یادگاری می گوید، واردات مواد اولیه و 
تجهیزاتی که ساخت داخل ندارد با بروکراسی اداری 

و گمرکی کشور بسیار سخت و خسته کننده است.
به گــزارش کارآفرینــی و صنعت غذا، علــی یادگاری 
مدیرعامــل شــرکت دانــش بنیــان ماشــین ســازی 
یــادگاری در حاشــیه بیســت و دومیــن نمایشــگاه 
شیرینی و شکلات در خصوص رونمایی از محصول 
جدید این شــرکت به خبرنــگار ما گفــت: خط تولید 
دیپازیتــور تافــی”toffee depositor”  و محصولات بر 
پایه پکتین بــرای اولین بار در  ایران توســط ماشــین 

سازی یادگاری تولید شده است.
کات  یادگاری افزود: این دســتگاه مشابه نمونه ما
آلمان اســت و شــاید ایران دومیــن تولیدکننده این 
ماشین در دنیا باشد که می توان در فضای بسیار کم 
با ظرفیت و بهره وری بالا از این ماشین استفاده کرد.
کنون به بیش از سی و شش کشور  وی بیان کرد: تا
صــادرات انجــام داده ایــم اما 10 تا 1۵ ســال گذشــته 
کنون به کشورهای  بیشــترین صادرات را داشتیم و ا
همســایه ماننــد روســیه، افغانســتان، ازبکســتان و 
آذربایجان صادرات داریم. با اصلاح روابط بین الملل 

می توان به کل دنیا صادرات داشت.
چالش های صنعت ماشین سازی صنایع غذایی 

کدامند؟
یــادگاری با بیان اینکــه در حال حاضر صــادرات با 
چالش های فراوانی روبرو است، افزود: ماشین سازی 

الفبا، پایه و اساس تولید است و با وجود توجه چند 
ســال اخیر مسئولین به صنعت ماشــین سازی ولی 
تمــام صنعتگران ایــن حوزه بــا تکیه بر تــلاش خود، 
تولید می کنند و در عمل حمایتی از سمت مسئولین 

صورت نگرفته است.
این فعال صنعت ماشین سازی کشور تصریح کرد: 
دولت وظیفه  دارد برای حضور در بازارهای هدف و 
صادراتی به این صنعت کمک کند که این مهم به دو 
طریق صورت می گیرد یکی ایجاد روابط بین الملل و 
ارتباط با بانک های خارجی و دیگری مشورت گیری 
مسئولین از تشــکل ها و انجمن ها برای جلوگیری از 

تصمیم گیری های آنی است.
این کارآفریــن در ادامه گفــت: اینگونه کل صنعت 
به مشکل بر نمی خورد و ایجاد اتاق فکر و مشورت با 

تشکل ها به نفع کشور خواهد بود.
یادگاری دیگر مشــکلات صنعــت را اینگونه عنوان 
کرد: واردات مواد اولیه و تجهیزاتی که ساخت داخل 
ندارد با بروکراسی اداری و گمرکی کشور بسیار سخت 
و خســته کننده اســت. به عنوان مثال دســتگاه لیزر 
وارد شــده برای ماشین ســازی یادگاری هنوز پس از 
ده ماه امکان ترخیص ندارد ولی در کشــور همسایه 
ترکیه، کالای وارداتی نهایتا پس از یک هفته ترخیص 

می شود که این مشکل باید حل شود.
مدیرعامــل شــرکت ماشــین ســازی یــادگاری در 
خصوص مشکلات حضور در نمایشگاه های خارجی 

گفت: حمل ماشــین آلات تا گمرک و خــروج موقت، 
ســپس نمایــش در نمایشــگاه های خارجــی و تکــرار 
این پروســه برای بازگرداندن ماشــین آلات به درون 
کارخانه برای شرکت های ماشین سازی کار دشواری 
گر این تکلیف با هزینه شخصی  است در صورتی که ا
ولــی با تــلاش دولــت و برگزارکننــدگان صــورت بگیرد 
شرکت در نمایشــگاه های خارجی تسهیل می شود 
که امیدواریم سازمان توسعه تجارت به این موضوع 

رسیدگی کند.
علی یادگاری در پایان ضمــن مثبت ارزیابی کردن 
نمایشــگاه امســال گفت: اســتفاده از ماشــین آلات 
ساخت شرکت ماشین سازی یادگاری برای پیشرفت 
صنعت و علوم کشور باعث خرسندی ما خواهد بود.

علــی رحیمی گفــت: هرگونــه افزایش هزینــه تولید 
باعث کاهش قدرت رقابت پذیری محصولات ایرانی 

در بازارهای هدف خواهد شد.
بــه گــزارش کارآفرینی وصنعــت غذا، علــی رحیمی 
مدیــر صادرات شــرکت ســلبن در حاشــیه بیســت و 
دومین نمایشگاه بین المللی شــیرینی و شکلات در 
خصوص تولیدات این مجموعه به خبرنگار ما گفت: 
شــرکت ســلبن تولید کننده بیســکویت بر پایــه آرد با 

بیش از هفتاد قلم تنوع محصولی است.
رحیمی بیان کرد: قدمت فعالیت شرکت به کمتر از 
سه  یا چهار سال می رسد اما حضور پر قدرتی از لحاظ 
تنوع کالایی و همچنین از لحاظ توســعه  و گسترش 

حضور در بازارهای داخلی و صادراتی داشته ایم.

وی عنوان کرد: در حال حاضر محصولات ســلبن 
به 1۶ کشور از جمله کشورهای همسایه، کشورهای 
آفریقایــی و کشــورهای حــوزه  GCC و CIS صــادر 

می شود.
مدیر صادرات شرکت ســلبن در خصوص عواقب 
تعیین عوارض دو درصدی صادرات گفت: صادرات 
سوای از بحث فروش داخل است. بازارهای صادراتی 
شرایط خاص خود را دارند و رقبا بسیار زیاد هستند 
و با تعرفه های ترجیحی که بسیاری از کشورها برای 
شــرکت های تولید کننــده و صادراتــی خــود در نظــر 
می گیرند، هرگونه افزایش هزینه تولید باعث کاهش 
قدرت رقابت پذیری محصــولات ایرانی در بازارهای 

هدف خواهد شد.

رحیمــی چالــش موجــود در صنعــت شــیرینی و 
شکلات را افزایش قیمت مواد اولیه دانست و افزود: 
طــی دو ســال اخیــر بــا افزایــش قیمــت گنــدم تولید 
محصولات بر پایه آرد با دشــواری همراه بوده و کار را 
برای تولیدکنندگان و حضور مستمرشان در بازارهای 

داخلی و صادراتی با چالش مواجه کرده است.

علی یادگاری خبر داد: راه اندازی خط تولید دیپازیتور تافی و محصولات بر پایه پکتین 
برای اولین بار در  ایران توسط ماشین سازی یادگاری
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امیــد عدیلــی معتقــد اســت، صــدور مجــوز واردات 
دســتگاههای چینــی با قیمــت بســیار پاییــن و بدون 
کیفیت و بدون هیچگونه خدمات از معضلات صنعت 

ماشین سازی بسته بندی است.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعت غــذا، مهنــدس امید 
عدیلــی رئیــس هیت مدیــره ماشین ســازی عدیلــی در 
حاشیه پانزدهمین نمایشگاه نان به خبرنگار ما گفت : 
کنون سازنده دستگاه های  این شرکت از سال 1۳۵۷ تا
بســته بندی در صنعت بســته بندی کشــور بودیم و تا 
حالا نزدیک به 2۵00 دستگاه داخل کشور تولید کردیم 
و حدود ۶00 دســتگاه نیز به کشــورهای مختلف صادر 

کرده ایم.
عدیلی با بیان اینکه به کشورهای مختلفی صادرات 
داشته ایم، افزود: کشورهای کانادا، آمریکا، کشورهای 
همسایه مثل عراق، آذربایجان، ارمنستان، گرجستان 
و کشورهای آفریقایی و سایر کشورهای دیگر از مقاصد 

صادراتی ماشین سازی عدیلی بوده اند.

رئیس هیئت مدیره ماشــین ســازی عدیلی با اشاره 
به اینکه در نمایشــگاه نان، توانسته است جدیدترین 
محصــولات خــود را ارائه دهد گفــت: خط تولیــد تمام 
اتوماتیک دستمال مرطوب که برای اولین بار در ایران 
خط کامل آن توسط ماشین سازی عدیلی ساخته شده 
است و به هیچ وجه دســت در آن به کار نمی رود. این 
دستگاه یکی از جدیدترین محصولات شرکت است که 
نزدیک بــه ده برابر قیمتش نســبت بــه نمونه خارجی 

ارزان ترمی باشد.
گفــت: برخــلاف دســتورالعمل  عدیلــی در ادامــه 
ممنوعیت واردات تجهیزاتی که در کشــور ساخته می 
شــود، اما دســتگاه های بســته بندی شــکلات و کیک 
توسط برخی از شرکت ها به ایران وارد می شود که این 
مسئله از چالش های صنعت ماشین سازی محسوب 
می شــود که ورود ماشــین آلات چینی با قیمت خیلی 
پاییــن اســت و از کیفیــت بســیار پایینــی نیز برخــوردار 
هستند، ضمن اینکه خدمات پس از فروش هم ندارند .

این فعال صنعت ماشین سازی افزود: برخی از مواد 
اولیه و تجهیزات برای ساخت دستگاه خارجی است و 
به علت تحریم ها چالش زیادی برای واردات آنها داریم. 

مسائلی از قبیل گمرک و… نیز مشکلات خود را دارند.
رئیــس هیئــت مدیــره ماشــین ســازی عدیلــی در 
خصوص پانزدهمین دوره از نمایشــگاه نان بیان کرد: 
نمایشگاه امســال نسبت به ســال های قبل ضعیف تر 
بود که دلیل اصلی آن زمان برگزاری و در ایام سوگواری 
و تعطیلات بود و بهتر اســت نمایشگاه های تخصصی 
به جای هر سال، هر سه یا چهار سال یکبار برگزار شود.

شــادی جهانگیری می گوید تســهیل روند اداری 
برای تولید کنندگان باعث سرعت بخشی به فعالیت 
آنهــا می شــود همچنین بخــش خصوصی بــا عدم 

دخالت دولت از پس مشکلات خود بر می آید.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، مهنــدس 
شــادی جهانگیری “قائم مقام گروه صنعتی پارس 
استا و شرکت sisib” در حاشیه دهمین نمایشگاه 
بین المللی قهوه و نوشــیدنی در خصوص فعالیت 
ایــن مجموعه بــه خبرنگار مــا گفت: فعالیــت گروه 
صنعتی پارس استا تامین مواد اولیه و افزودنی های 

صنعت غذا می باشد.
این فعال صنعت غذای کشــور افزود: بیشــترین 
تولیــدات گــروه صنعتــی پــارس اســتا مــواد اولیــه 
صنعت شیرینی و شکلات و صنعت لبنیات است و 
شرکت فرآیند فرآوری زیستی نیز اولین تولید کننده 
مالتودکســترین در کشــور بوده که تولید فیبرهای 
کی محلــول و نامحلــول نیز از دیگــر تولیدات  خورا

این مجموعه است.
گفــت: ایــن شــرکت جــز اولیــن  وی در ادامــه 

کی طبیعی و صنعتی  تولیدکنندگان رنگ های خورا
در کشــور می باشــد و در کل ســعی کرده ایم تا حد 

امکان نیاز به واردات مواد اولیه را کاهش دهیم.
جهانگیــری عنــوان کــرد: مخاطبیــن مــواد اولیه 
صنعــت غذا از دو بخش صنفی و صنعتی تشــکیل 
شده اند که بر اساس نیاز و تولیدات مشتریان مواد 

اولیه را در اختیار آنها قرار می دهیم.
گفــت:  وی در خصــوص چالش هــای صنعــت 
صنعــت غــذا در کشــور درگیــر حاشــیه ها اســت. 
بروکراســی اداری و کنــدی پروســه صــدور پروانــه و 
، تولیدکننــدگان را از تمرکز بــر فعالیت اصلی  مجــوز
خود دور می کند کــه همین موضوع انــرژی و زمان 

زیادی از صنعتگران می گیرد.
قائم مقام گروه صنعتی پارس استا در ادامه افزود: 
تســهیل رونــد اداری بــرای تولید کننــدگان باعــث 
سرعت بخشی به فعالیت آنها می شود، همچنین 
اعتقاد داریم بخش خصوصی با عدم دخالت دولت 
از پس مشکلات خود بر می آید که افزایش فعالیت، 
وابستگی و نیاز به واردات را نیز کاهش خواهد داد.

وی نمایشگاه امسال را مثبت ارزیابی کرد و گفت: 
مخاطبین گروه صنعتی پارس استا فعالین صنعت 
غذا هســتند که در این نمایشگاه فرصت مناسبی 

برای آشنایی بیشتر با آنها فراهم شد.
شــادی جهانگیــری در پایــان گفــت: بــا حمایت 
دولت و تــلاش تولیدکننــدگان می تــوان محصولی 
بــا کیفیــت و در خــور ایرانیــان و مصــرف کنندگان 

تولید کرد.

می کند دور  خود  اصلــــی  فعالیت  از  را  تولیدکنندگان  تمرکز  اداری  وکراســــی  بر
وه صنعتی پارس استا:  قائم مقام گر

صادرات ۶۰۰ دستگاه به کشورهای مختلف جهان
ح کرد: رئیس هیئت مدیره ماشین سازی عدیلی مطر
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وه مرشدگوهر:  مدیرعامل گر
و به افزایش است فرهنگ استفاده از نان های حجیم ر

بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، مهنــدس 
محمــود مرشــدی مدیرعامل گروه مرشــد گوهر در 
حاشیه پانزدهمین نمایشگاه نان گفت: این شرکت 
در ایــن نمایشــگاه بــا بهینــه کــردن ماشــین آلات 
قدیمی از دســتگاه جدیــد خود رونمایــی کرد و در 
این رویداد به نمایش گذاشــت که بالاخره بخشی 
از تولید تولیدکنندگان صنعت نان و شیرینی را ارتقا 
دهــد و کمکی هم بــه کیفیت محصــولات تولیدی 

شود.
مدیرعامل گروه مرشد گوهر در خصوص واردات 
ماشین آلات گفت: با این نرخ ها که الان وجود دارد 
واردات نمی شــود به ندرت گاها ماشــین آلات وارد 

می شود که در ایران تولید نشود.
مرشدی در خصوص حمایت دولت از صنعتگران 
بیــان کــرد: وقتــی حمایــت از تولیــد باشــد مــا باید 
بتوانیــم مــواد اولیــه بهتــر در دسترســمان باشــد، 

قیمت هــا بتوانــد کــه منطقی تــر باشــد و بتوانیــم 
کنیــم.  متریــال و آلیــاژ خــاص را بــه راحتــی وارد 
در ضمــن مقداری بودجــه برای ســرمایه گذاری در 

اختیارمان باشد که چرخ صنعت بچرخد.
این فعال صنعت نان کشور در خصوص کیفیت 
نان کشــور گفت: صنعت نان کشور راه خود را پیدا 
کرده و رو به جلوســت. در کشــورمان معمولا سرانه 
مصــرف نــان بالاســت کــه در دو بخش نان ســنتی 
و صنعتــی تولیــد داریــم. تــلاش می کنیــم هر ســال 
دســتاوردهای بهتــری داشــته باشــیم و بتوانیم با 
مشکلات کمتری بهترین عملکرد را داشته باشیم.
مدیرعامل گروه مرشدگوهر با بیان اینکه فرهنگ 
اســتفاده از نان صنعتی و حجیم با شیب ملایم رو 
بــه افزایش اســت،گفت: ولــی در ســفره های مردم 
اقتصــاد حــرف اول در تعییــن نوع نــان را مــی زند. 
گر که اقتصاد بهتر باشد و شرایط برابر باشد،  قطعا ا

قطعا نان صنعتی جای خود را در سفره های مردم 
تحمیل خواهد کرد.

مرشــدی پانزدهمین نمایشــگاه صنعت نان را از 
لحاظ زمان برگــزاری در بدترین زمان ممکن اعلام 
کرد و گفت: با این حال شــرکت های خوبی در این 
نمایشگاه حضور دارند و از نظر کیفی نمایشگاه در 

سطح قابل قبولی قرار دارد.

 

مصطفی فروغی معتقد است با تبلیغات می توان 
مردم را به مصرف غذای سالم به عنوان راهی برای 

پیشگیری از بیماری ها ترغیب کرد.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، مصطفــی 
فروغی مدیرعامل کشت و صنعت آقای طبیعی در 
حا شه دومین نمایشگاه غذای سالم در خصوص 
فعالیت ایــن مجموعه به خبرنگار ما گفت: کشــت 
و صنعــت آقــای طبیعــی حــدود ۶ ســال اســت که 
در حــوزه تولیــد محصــولات لبنــی و غــذای ســالم 
فعالیت می کند. کار ما با حذف ســموم و کودهای 
چ کشــها در مزرعــه  شــیمیایی، علــف کشــها و قــار
ک دام سالم برای دام های  شروع می شــود تا خورا

مجموعه در واحد تولید شیر تامین شود.
فروغی بیان کرد: در واحد تولید شیر نیز محصولی 
با کیفیت و استاندارد بالا و بار میکروبی پایین تولید 
و ایــن محصول در کارخانه و واحــد فراوری تبدیل 
بــه محصولات لبنی می شــود کــه عرضــه آن در کل 

فروشگاه های ارگانیک ایران صورت می گیرد.
وی در خصــوص چالش هــای موجــود در ایــن 
صنعــت گفــت: در ایــران تمــام تولیدکننــدگان در 

صنایع مختلف با چالش هایی مواجه هستند، ولی 
به حوزه غذای سالم در جامعه  ایران اهمیتی داده 
گاهی بخشی  نمی شود. در تبلیغات نیز برای مردم آ
صورت نمی گیرد تا آنها غذا سالم را به عنوان پیش 
زمینه ای برای سلامت در سبد غذایی خود اضافه 
کننــد کــه ایــن یکــی از بزرگتریــن چالش هــای ایــن 

صنعت است.
مدیرعامل کشت و صنعت آقای طبیعی در ادامه 
افزود: اولویت ســاختارهای دولتی کشور نیز مبنی 
بر درمان اســت و مسائل پیشگیری در اولویت قرار 
ندارد و غذای ســالم یکی از مهم تریــن حوزه هایی 
اســت که می شــود امر پیشــگیری را در آن پیگیری 
کرد تا جامعه ســالمی داشته باشــیم و در آینده نیز 
توسعه در حوزه انسانی و اجتماعی صورت پذیرد.

فروغی در خصوص چالــش های صادرات گفت: 
محصولات ارگانیک به دلیل نداشتن نگه دارنده ها 
تاریــخ مصــرف کوتاهــی دارنــد ولــی در برنامــه آتی 
شرکت با تولید محصولات با دوام در حوزه صادرات 

نیز فعالیت خواهیم داشت.
وی اظهــار کــرد: کشــت و صنعــت آقــای طبیعی 

اولین تولید کننده محصولات لبنــی ارگانیک ایران 
اســت و امید داریم ســبد محصــولات را گســترده تر 
کرده و محصولات را هر چی بیشتر به جامعه  هدف 

معرفی کنیم.
مصطفــی فروغــی در پایــان گفــت: غــذای ســالم 
به عنــوان یــک ســرمایه گذاری طولانی مــدت، باید 
در ســبدکالایی خانواده ها قــرار بگیــرد. امیدواریم 
مصرف کننــدگان نیــز بــا اعتمــاد بــه تولیدکنندگان 
ایــن حــوزه، انگیزه تولیــد با انــرژی تر و بیشــتر را به 

آنها بدهند.

مدیرعامل کشت و صنعت آقای طبیعی: 
غذای سالم به عنوان یک سرمایه گذاری طولانی مدت، باید در سبدکالایی خانواده ها قرار بگیرد
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شرکت لبنیات دانمارکی آرلا پیش بینی فروش کل سال خود را کاهش داده و اعلام کرد که تورم و افزایش هزینه زندگی در اروپا باعث 
شده مصرف کنندگان برای کاهش هزینه ها، محصولات لبنی کمتر یا ارزان تری بخرند.

؛ درآمد این شــــرکت، قبل از بهره و مالیات در نیمه اول با ۳۶ درصد کاهش  به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا به نقل از رویترز
( رسید. نسبت به سال قبل به 1۶1 میلیون یورو )1۷4.1۹ میلیون دلار

توربن دال نیهولم، مدیر مالی آرلا در بیانیه ای گفت: ما در نیمه اول سال 202۳، همچنان با فشار تورمی مواجه بودیم 
که منجر شد که مصرف کنندگان به محصولات ارزان یا محصولات دیگر روی آورند.

این گروه چشم انداز فروش خود را برای سال 202۳ به دلیل تداوم عدم اطمینان در بازار از 1۳.۶ تا 14.2 میلیارد 
یورو در ماه فوریه به 1۳.2 میلیارد یورو تا 1۳.۷ میلیارد یورو کاهش داد.

، آرلا که متعلق به حدود ۸400 کشاورز لبنیاتی در دانمارک، سوئد، آلمان، بریتانیا،  طبق گزارش رویترز
لوکزامبورگ، هلند و بلژیک است، اعلام کرد که درآمد مجموعا ۷.0۶ میلیارد یورو برای ژانویه تا ژوئن 

بوده است که 10.۷ درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش یافته است.

کاهش خرید لبنیات نتیجه 
وپا افزایش هزینه زندگی در ار

کارآفرینی و صنعت غذا    مهرماه 1402    شماره 60 دوره جدید )165(       ماهنامه 
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دانشـــمندان می گویند توالی یابی ژن سیب زمینی های 
مختلف می تواند این غذای جهانی را نسبت به تغییرات 

اقلیمی، تاب آورتر و مغذی تر کند.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا به نقل از آی ای، سیب 
زمینی یکی از پرمصرف ترین محصولات غذایی در جهان 
اســـت، اما با تهدیـــدات بســـیاری از جانب تغییـــرات آب و 
هوایی مانند خشکسالی، ســـرمازدگی و بیماری ها مواجه 
است. بنابراین چگونه می توانیم آنها را برای آینده تاب آورتر 

و مغذی تر کنیم؟
گروهی از دانشـــمندان دانشـــگاه مک گیل راه جدیدی 
را برای یافتن پاســـخ به این ســـوال یافته اند که ایجاد یک 

ابرپانژنوم سیب زمینی است.
پانژنوم

یک پانژنوم)pangenome( مجموعه ای از تمام تغییرات 
ژنتیکی در یک گونه است، در حالی که یک اَبَرپانژنوم شامل 

چندین گونه مرتبط است.
کنـــون پژوهشـــگران گســـترده ترین ابرپانژنـــوم بـــرای  ا
ســـیب زمینی را ایجاد کرده اند که ۶0 گونه ســـیب زمینی و 

خویشاوندان وحشی آنها را پوشش می دهد.
آنهـــا از ابررایانه هـــا بـــرای تجزیـــه و تحلیـــل داده هـــای 

پایگاه های داده عمومی از جمله بانک های ژن در کانادا، 
ایالات متحده و پرو استفاده کردند.

ابرپانژنوم سیب زمینی تنوع ژنتیکی غنی این محصول 
را نشـــان می دهد که برای اولین بار توســـط مردم بومی در 
کوه های جنوب پرو در حدود 10 هزار سال پیش کشت شد.
همچنین به شناسایی ژن هایی کمک می کند که مسئول 
گی هـــای مهمـــی مانند مقاومـــت در برابـــر بیماری ها،  ویژ
تحمل آب و هوای شدید و افزایش کیفیت تغذیه هستند.

بهبود امنیت غذایی
پژوهشگران امیدوارند که ابرپانژنوم آنها منبع ارزشمندی 
برای بهبود محصول سیب زمینی با استفاده از روش های 
اصلاح ســـنتی یا ویرایش ژن باشـــد. هدف آنها ایجاد یک 
ابرسیب زمینی است که بتواند با چالش های تغییرات آب و 
هوایی مقابله کند و امنیت غذایی میلیون ها نفر در سراسر 

جهان را تضمین کند.
پروفسور مارتینا اســـترومویک، سرپرســـت این مطالعه 
توضیح داد که ابرپانژنوم آنها تنوع ژنتیکی ســـیب زمینی و 
پتانسیل بهبود محصول امروزی را با اصلاح برخی از صفات 

ژنتیکی نشان می دهد.
 وی افزود که گونه های ســـیب زمینی وحشی می توانند 

بینش هـــای ارزشـــمندی در مـــورد چگونگی ســـازگاری با 
تغییرات آب وهوایی و آب وهوای شدید و همچنین افزایش 

کیفیت تغذیه و امنیت غذایی ارائه دهند.
این مطالعه بخشـــی از یک پـــروژه بزرگ تر بـــه نام منابع 
ژنومـــی ســـیب زمینی اســـت کـــه هـــدف آن ارائـــه ابزارها و 
داده های ژنومی برای تحقیق و پرورش سیب زمینی است.
ایـــن پـــروژه توســـط ســـازمان های مختلفی نظیـــر ژنوم 
 )Genome Quebec(ژنوم کبک ،)Genome Canada(کانادا
 Agriculture and(و کشـــاورزی و محصوات زراعـــی کانـــادا
Agri-Food Canada( و بسیاری از ارگان های دیگر تامین 

می شود.
 National Academy of Sciences این مطالعه در مجله

منتشر شده است.

تلاش دانشمندان برای حفظ سیب 
زمینی برای نسل های آینده

افزایش قیمت نستله تا پایان سال
ک دام زنــگ  افزایــش قیمــت خــورا
هشدار برای تولید کنندگان است که به 
گفته کارشناســان ۷0 درصد هزینه تولید 
غ  محصولات پروتئینی مانند گوشت و مر

ک است. و ابسته به خورا
به گــزارش کارآفرینی و صنعــت غذا به 
نقل از بلومبرگ؛ در آخرین روز کاری این 
ک دام افزایــش یافت و این هشــداری برای وارد  هفتــه در بازارهای جهانــی، قیمت خورا

کنندگان این محصول است که به فکر روزهای آینده باشند.
ک دام وارد می شود، حدود ۷۵  در کشور ما هم سالانه حدود ۵٫۵ میلیارد دلار انواع خورا
ک دام از محل واردات تامین می شود. درصد نیاز کشور به نهاده های دامی از جمله خورا
به گزارش بلومبرگ، در آخرین روز کاری این هفته در بازارهای جهانی، قیمت ذرت که 
ک دام استفاده می شود با رشد ۳٫2۵ دلاری همراه شد و هر بوشل  معمولا به عنوان خورا

از این محصول به قیمت 4۸1 دلار و ۵0 سنت به فروش رفت.
به گفته کارشناسان نهاده در هزینه تولید محصولات پروتئینی بسیار موثر 

است و حدود ۷0 درصد قیمت تمام شده تولید را تشکیل می دهد.
یک کارشناس امور دام گفت: یکی از دلایلی که باعث شده قیمت 

ک دام است که قیمت تمام  غ در کشور گرانتر باشد، تامین سخت و گران خورا گوشت و مر
شــده تولید را اضافه می کند و تولید کننده مجبور اســت که برای حفظ حاشــیه سود به 

قیمت بالاتری بفروشد که در نهایت به قیمت بیشتری دست مصرف کننده می رسد.
ک دام که عمدتا سویا و ذرت است، وجود دارد  سالهاست که در کشور وابستگی به خورا
با وجود برنامه هایی که برای کاهش وابستگی در وزارت  جهاد کشاورزی تدوین شده اما 

نتیجه ای طی سالهای گذشته حاصل نشده است.
وزارت جهاد کشــاورزی می گویــد که ذرت محصول آب بری اســت که شــرایط تولید در 
داخل را ســخت کرده اســت، میانگین بارش 2۳0 میلی متر اســت که ذرت امکان کشــت 
دیــم نــدارد و در مناطق آبی هــم به صرفه نیســت که به جای ســایر محصولات اساســی  

کشت شود.
کارشناسان به این اظهارات وزارت جهاد انتقاد دارند و می گویند، چرا این همه هندوانه 
و خربزه در کشــور تولید می شــود که آب زیادی هم اســتفاده می کنند و به عنوان کالای 

اساسی و ضروری هم حساب نمی آیند.
به گزارش ســازمان آمار در نیمه نخست ســال، عمده محصول صادراتی ما به کشورها 

عربی عمدتا هندوانه بوده است.
کارشناسان می گویند صادرات هندوانه در واقع صادرات آب مجازی است که کشور به 

شدت نیازمند آن است.
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خواص گل محمدی
و فرآورده های آن

ح  از دیدگاه طب ســنتی ایرانــی، گل محمدی مقوی و مفر
است. گلبرگ ها و غنچه تازه آن مسهل، مسکن صفرا و بلغم، 
ولی خشک شده آن  قابض است. غنچه گل محمدی برای 

رفع سردرد گرم، درد چشم و گوش موثر است. 
ضماد غنچه تازه آن برای درد سر و مالیدن گرد خشک آن 
به دندان و لثه در بهبود زخم های دهان موثر است. ضماد 
تازه گل محمدی برای زدودن زگیل، ناراحتی های پوستی، 
رویاندن گوشــت تازه بــر زخم های عمیــق، تحلیل ورم های 

گرم و شکستگی اعضای بدن، نافع است. 
کــه از نظــر  یکــی از مشــتقات گل محمــدی، گلاب اســت 

حکمــای طــب ســنتی، مرکــب القــوی اســت ولــی تمایــل به 
ســردی دارد. خــوردن آن بــرای رفــع زکام، ســرفه، خشــونت 
سینه، درد معده، دل پیچه سرد و گرم، سردرد های گرم، در 
چشم، درد کبد و طحال مفید است. اســتعمال آن در بینی 
برای تقویت دماغ، حواس، ایجاد نشــاط، تقویت قلب، رفع 
خمــاری، بــی هوشــی و خفقان توصیه شــده اســت. موجب 
ســفید شــدن موی ســر می شــود که برای رفــع این اثــر مضر 

بایستی با نبات خورده شود.
در ایران، عمده تریــن فراورده گل محمدی، گلاب اســت. 
بــرای ایجــاد آرامــش و تســکین ناراحتــی، در مســاجد و در 
مراســم عزاداری از گلاب اســتفاده می شــود. رایحــه گلاب با 
، باعث آرامبخشی به شخص  ایجاد ترشــح اندورفین در مغز
می شــود. همچنیــن گلاب کاربرد زیــادی در تهیــه غذاهای 
ایرانــی )ماننــد حلــوا، شــله زرد، شــیرین پلــو، شــربت هــای 
گیاهــی( دارد. بــه دلیــل خــواص ضدعفونــی گلاب، یکــی از 
ک کننده ها برای پوست های خشک و حساس  قویترین پا

به شمار می رود. 
گلاب، قنــد ســفید و  از غنچــه ســاییده شــده همــراه بــا 
گلیســیرین برای تهیه معجون گل قند استفاده می شود که 
ترکیبی مملو از کلســیم بوده و موجب افزایش انرژی بدن در 
کودکان، افراد ســالخورده و زنــان باردار می شــود. همچنین 
این محصول، جهت تقویت هاضمه، کاهش اسیدیته معده، 

تقویت معده و دفع سموم به کار می رود. 
یکی دیگر از مشتقات گل محمدی اسانس است. اسانس 
گل محمدی در آروماتراپی برای درمان چین و چروک های 
ناشــی از کشــیدگی پوســت در دوران بارداری و تورم پوست 
اســتفاده مــی شــود. همچنیــن بــه صــورت فرمولــه شــده در 
درمان ورم چشم، اختلالات وریدی، تپش قلب، تب یونجه، 
گردش ضعیف خون، ســرفه، افسردگی، بی خوابی، سردرد و 
تنش های عصبی استفاده می شــود. از اثرات دیگر اسانس 

کتریایی و ضد قارچی می باشــد.  گل محمدی اثرات ضد با
اثــرات آرامبخشــی اســانس گل محمــدی روی سیســتم 
تنفسســی و کاهش میزان ســرفه به انــدازه داروی تئوفیلین 
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مــی باشــد. دو خاصیــت مهــم اســانس گل محمــدی یعنــی اثــرات آنتــی 
کسیدانی و ضد افســردگی نقش مهمی در اقزایش میل جنسی دارد.  ا

عصاره گل محمدی یکی دیگر از محصولات گل محمدی می باشد. تاثیر 
ترکیب تری تیئونین و عصاره هیدروالکلی گل محمدی، سرعت ترمیم زخم 
را تســریع می کنــد. اســتفاده از اثــرات محافظــت کنندگــی گل محمدی در 
مقابل پرتوهای ماوراء بنفش نور خورشید به دلیل قابلیت جذب پرتوهای 
مــاورای بنفش توســط فلاونوئیدهای موجــود در عصــاره گل محمدی می 
گی خنــک کننده، نرم کننــده، قابض، ضد  باشــد. همچنین این عصاره ویژ

کســیدان به فراورده های آرایشی می بخشد.  التهاب و آنتی ا
در بــازار دارویــی و آرایشی-بهداشــتی جهان، محصولات بســیاری وجود 

دارد که حاوی اســانس، گلاب و یا عصاره گل محمدی می باشد. 

ربیع پیشران صنعت گلاب جهان
احداث بزرگترین مزرعه گل محمدی کشور توسط شرکت ایران گلاب

در این راســتا شرکت ایران گلاب با قدمت ۶0 ســاله در نظر داشته است از 
گل محمدی، فراورده های مختلف را تولید و در سراسر جهان معرفی نماید. 
این شرکت به همت جناب آقای مجید راهب، بزرگترین تولید کننده گلاب 
در ســطح ملی و بین المللی بوده و توانســته اســت بــا معرفی برنــد ربیع، به 
این محصول شهرت جهانی بخشد. در حال حاضر برند ربیع در کشورهای 
عربی، اروپایی، امریکا و چین بسیار شناخته شده بوده و به تناسب فرهنگ 

هر کشور مورد مصرف قرار می گیرد. 
کــی و در کشــورهای  بدیــن معنــا کــه در کشــورهای عربــی، مصــرف خورا
اروپایی، امریکا و چین مصرف آرایشــی، بهداشــتی و دارویی دارد. در ســال 
هــای اخیــر شــرکت ایــران گلاب، بــا هــدف توســعه، بهبــود کیفیــت و تولید 

محصولات جدید بر پایه گیاهی گام هایی اساســی برداشته است. 
از جملــه ایــن فعالیــت هــا کشــت 200 هکتــار گل محمــدی و ایجــاد واحد 
تحقیق و توســعه می باشــد و در این راســتا ســرمایه گــذاری فراوانــی انجام 

داده است. 
شرکت ایران گلاب با نگرشی دانش محور در جهت اعتلای فرهنگ تولید، 
فرآوری و مصرف در نظر دارد هر روزه محصولاتی جدید با بهترین کیفیت و 

متناسب با نیاز مردم کشــور عزیزمان ایران، به بازار عرضه نماید.
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وکراسی اداری دو چالش بزرگ صنعت غذا ح کرد: تامین مواد اولیه و بر قائم مقام و مدیر اجرایی شرکت نظری مطر

محمد کعبی می گوید:محصولات شرکت نظری 
به 1۸ کشور دنیا صادر می شود .

بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، مهنــدس 
محمد کعبی قائم مقام و مدیر اجرایی گروه نظری 
در حاشیه بیســت و دومین نمایشگاه بین المللی 
شــیرینی و شــکلات بــه خبرنــگار مــا گفت: شــرکت 
نظری از ســال 1۳۷۳ شــروع به کار کــرده و با تولید 
انواع محصــولات آردی شــامل کیــک، کاپ کیک، 
رول کیــک، کیــک لایــه ای، ویفــر و انــواع دونــات، 
اشــترودل و پــن کیک بــه فعالیــت می پــردازد و در 
حــال حاضر بــا داشــتن بیســت و هشــت دفتــر در 
سراســر ایران، پخش مســتقیم محصــولات نظری 

توسط خود شرکت انجام می گیرد.
 ” کعبی با اشــاره به شــعار شــرکت نظــری مبنی بر
یــک رفاقــت شــیرین” گفت: ســر منشــا این شــعار 
خــود مدیرعامــل شــرکت و آقایــان نظــری کــه پنج 
، این رفاقت  برادر هستند می باشند که در راس کار
ازآنجــا نشــات می گیــرد و رفتار دوســتانه ایشــان با 

پرســنل شــرکت و به ترتیــب پرســنل بــا کارگــران به 
یکدیگر منتقل می شود و سعی براین است که این 

رفاقت تا مصرف کننده نهایی پیش برود .
مدیراجرایی شرکت نظری با بیان اینکه به هجده 
کشــور دنیــا صــادرات صــورت مــی پذیــرد، افــزود: 
محصولات این شرکت به کشورهای استرالیا، حوزه 
خلیج فارس، عراق، آذربایجان، بلغارستان، رومانی 

و سایر کشورها صادر می شود.
کعبی با اشــاره بــه اینکه بخــش زیــادی از فروش 
شــرکت نظری بــه بــازار داخــل معطوف می شــود، 
کنون توانســتیم ۷0درصد بازار  خاطرنشــان کرد: تا

داخلی را تحت پوشش قرار دهیم .
قائم مقام شــرکت نظــری تامین مواد اولیــه را به 
دلیــل تحریم هــای بیــن المللــی مهتریــن چالــش 
صنعــت غذا دانســت و گفــت: بروکراســی  اداری به 
منظور اخــذ مجوزهــای لازم نیز از دیگر مشــکلات 

مربوط به تولیدکنندگان است.
این فعال صنعت غذا چشــم انداز شرکت نظری 

را حضور در جمع برترین شــرکت هــای خاورمیانه 
در محصولات آردی عنوان کــرد و گفت امیدواریم 
روزی بتوانیم به عنوان یکی از شرکت بزرگ صنایع 

غذایی در جهان شناخته شویم .
کعبــی در پایــان از اعتمــاد و اســتقبال مصــرف 
کنندگان از محصولات نظری قدردانی کرد و افزود: 
با تمام تــوان در تلاش هســتیم تا از ایــن اعتماد با 

تولید محصولات با کیفیت محافظت کنیم.

رضا عباس زاده معتقد است دولت با مهیا نمودن 
زیرســاخت ها برای تولید و دردســترس قــرار دادن 
امکانــات بــرای تولیدکننــدگان از صنعــت حمایت 

کند.
بــه گــزارش کارآفرینی و صنعــت غذا، رضــا عباس 
زاده مدیرعامــل گــروه صنایــع غذایــی مجتبــی در 
حاشیه دهمین نمایشگاه نوشیدنی ها در خصوص 
حضور این برند در نمایشــگاه به خبرنگار ما گفت: 
صنایع غذایــی مجتبی حضــور فعــال و پررنگی در 
نمایشــگاه ها داشــته و بازخــورد مثبت نمایشــگاه 
قبلی، این مجموعه را تشــویق کــرد که برنامه های 

خوبی برای نمایشگاه بین المللی داشته باشد.
عبــاس زاده بیــان کــرد: تولیــد 11 نــوع آبمیــوه از 
فعالیــت هــای صنایــع غذایــی مجتبــی اســت که 
بــه تازگــی نوشــیدنی گازدار و انــرژی زا نیــز به ســبد 
محصــولات اضافه شــده و تولیــد آب آشــامیدنی و 
گلاب نوشــیدنی نیز در ماه های آتی نیز در دســتور 

کار است.
وی عنــوان کــرد: محصــولات برنــد مجتبــی بــه 

بیست کشور منطقه صادر می شود که با استقبال 
بی نظیری روبه رو شده است حتی در چند کشور، 
مجتبــی بــه عنــوان یــک برنــد خوش نــام ایرانــی 
شناخته می شود که این موضوع ما را بر آن داشته 
که با ســعی و کوشــش در ســطح بین المللی حرفی 

برای گفتن داشته باشیم.
گــروه صنایــع غذایــی مجتبــی در  مدیرعامــل 
خصوص چالش های موجود در صنعت نوشیدنی 
گفــت: در گــروه صنایــع غذایــی مجتبــی بــرای هــر 
چالشــی، راه حلی وجود دارد ولی نوسان نرخ ارز از 
چالش های اصلی اســت که با موفقیت آن را پشت 
ســر می گذاریــم و علی رغــم وجود تمام مشــکلات، 

برند مجتبی به جایگاه واقعی خود خواهد رسید.
عباس زاده خاطرنشان کرد: هر تولید کننده ای به 
حمایت دولت نیاز دارد تا زیرساخت ها برای تولید 
مهیــا و امکاناتــی که بــرای تولید کننده نیاز هســت 
به راحتی در دســترس باشد، به عنوان مثال عمده 
محصول مورد استفاده در صنعت نوشیدنی شکر 
اســت که در تهیــه آن دچار مشــکل هســتیم که با 

برطرف گشــتن این مشــکل، مســیر تولیــد همگام 
با سایر تولید کنند ها پشت سر گذاشته می شود.

عباس زاده در پایان گفت: حضور تولید کنندگان 
قوی در نمایشگاه باعث خوشــحالی است و ما نیز 
در تلاشیم شــاهد حضور هر چه بهتر برند مجتبی 
در نمایشگاه های آتی و در جایگاه های بین المللی 
باشیم و شــعار یه حال خوش گروه صنایع غذایی 
مجتبــی در رگهــای همــه مصرف کننــدگان جــاری 

باشد.

وه صنایع غذایی مجتبی:  مدیرعامل گر
صادرات محصولات مجتبی به بیش از بیست کشور جهان
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مراســم افتتاحیــه  چهارمیــن جشــنواره ملــی 
سلامت غذا به تاریخ 6 شهریورماه 1402 با حضور 
تولیدکنندگان و کارآفرینان مطرح صنایع غذایی 
و نوشــیدنی کشــور بــه دعــوت انجمــن صنایــع 
غذایــی، در ســالن کنفرانــس پرویــن اعتصامی 

دانشگاه شهید بهشتی برگزار گردید.
در ایــن نشســت، نماینــدگان تولیدکننــدگان 
مطرح صنایع غذایی و نوشیدنی ایران، مسائل 
کــرده و در نهایــت  مرتبــط بــا صنعــت را بیــان 
موضوع رتبه بندی محصولات غذایی که همواره 
مطالبه کارخانجات صنایــع غذایی بوده، تهیه 

و تصویب شد.
در راســتای برطــرف نمــودن موانــع موجود بر 
سر راه تولید محصولات سلامت محور که از اهم 
برنامه های انجمن نظیر گذشته است، نماینده 
شرکت عالیفرد )ســن ایچ( موارد و پیشنهاداتی 
را جهت برطرف نمودن مشکلات تولیدکنندگان 
در راســتای تولیــد محصــولات ســلامت محور و 
برطرف نمودن موانــع موجود، مطــرح نمودند 
که از ســوی نماینــدگان انجمن صنایــع غذایی 

بررسی و موردتوجه قرار گرفت.
شرکت عالیفرد )سن ایچ( از پیش گامان تولید 
، خانــواده  محصــولات ســلامت محور در کشــور
خــاص از محصــولات خــود را در ســالیان اخیــر 
باهــدف ارتقــا ســلامت جامعــه و ســبک زندگی 
ســالم بــه بــازار عرضــه کــرده اســت. محصولات 
)Not From Concentrate( NFC، آبمیوه هایــی 
فاقد هرگونه نگهدارنده و شیرین کننده بوده که 

کســیدان و آبمیوه های غنی شده با انواع  حاصل آب گیری مســتقیم از میوه و جداســازی آب میوه از میوه بر اثر پرس و فشار می باشــد. محصولات آنتی ا
ویتامین ها نیز از دیگر اعضای خانواده خاص ســن ایچ هســتند که محصولاتــی فراتر از یک آبمیوه را بــه خانواده ها و افرادی که به ســلامت خود اهمیت 

می دهند ارائه می کنند.
چهارمین جشــنواره ملی ســلامت غذا باهدف فراهم ســازی بســتر خلاقیت و نوآوری در ارائه محصولات سلامت محور در راستای رشــد صنایع غذایی 
و همچنین شناســایی برندهای پیشــرو در تحقیق، توســعه و ارتقای ســلامت محصولات غذایی فعالیت های خود را انجام می دهد. این جشــنواره نگاه 
پیشگیرانه به سلامت و نه درمان داشــته و از موضوعات مورد اهمیت آن؛ سلامت تغذیه ای و ارتقای سواد تغذیه ای شهروندان، ایجاد بستر ارتباط بین 
گروه های صنایع غذایی، رســتوران ها، ســازمان ها و شــهروندان به عنوان حلقه های زنجیره ســلامت غذا، افزایش سهم ســلامت غذا، متناسب با ارتقای 

سلامت در ارائه محصولات غذایی و اطلاع رسانی گسترده آن می باشد.
از دیگر فعالیت های این جشــنواره، معرفی جدیدترین دســتاوردهای محصولات و خدمات غذایی ســلامت محور در شاخه های مختلف صنعت غذا، 

کز توزیع غذا است. ایجاد و تقویت زیرساخت های موردنیاز در جهت ارتقای سلامت غذایی و تولید غذای سالم در مرا
اختتامیه چهارمین جشــنواره ملی ســلامت غذا در پاییز 1402 توســط انجمن علوم و صنایع غذایی ایران به همکاری کارخانجات صنایع غذایی کشور 
و ارگان ها، نهادها، سازمان های دولتی، خصوصی، دانشگاه ها، رســانه ها و خبرگزاری های کشور در راستای بهبود سیستم سلامت غذا و تشکیل زنجیره 

سلامت غذا برگزار خواهد شد.

چهارمین جشنواره ملی سلامت غذا با حضور 
شرکت های مطرح صنایع غذایی و نوشیدنی کشور 
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عــلاوه برتولیــد انــواع پنیــر و دوغ، محصــولات پــودری 
کنیــم مــی  عرضــه  بــازار  بــه  را  فانکشــنال  و  جدیــد 

محمدمهدی گرجــی می گوید: محصولات شــرکت 
پگاه گلپایگان از کشورهای همسایه و اوراسیا، روسیه 

تا استرالیا صادر می شود.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، مهندس محمد 
مهــدی گرجــی مدیرعامل شــرکت پــگاه گلپایــگان در 
حاشیه دهمین نمایشگاه نوشیدنی ها به خبرنگار ما 
گفت: شرکت پگاه گلپایگان یشتر تولیداتش در حوزه ی 
محصولات پنیری می باشــد ولی در حوزه نوشیدنی، 
پــگاه گلپایــگان چنــد مــدل دوغ تولیــد می کند کــه از 
جمله نوشــیدنی های معروف و ســنتی حوزه ی لبنی 
محســوب میشــود و در بازار هم خواهان خاص خود 
کنون با ظرفیت بالا و قابل توجه مشغول  را دارد و هم ا

تولید آن هستیم.
مدیرعامل پگاه گلپایگان افزود: در بخش توسعه ی 
تولید نیز هم در گروه پنیر ها برنامه ریری صورت گرفته 
که پنیرهایــی که مناســب بازار بــه ویژه بــازار صادرات 

هستند، تولید کنیم .
گرجی در ادامه بیــان کرد: با امکاناتی کــه در اختیار 
داریــم ایــن فرصت را بــه ما می دهــد که بتوانیــم برای 
صــادرات علی الخصــوص در حــوزه اوراســیا کــه بــازار 
نوظهوری در بحث مصرف محصولات لبنی محسوب 
می شود، حرکت های جدیدی در تولید لخته اولیه و 

سایر محصولات فعالیت بیشتری انجام دهیم.
وی افزود: در حوزه ی محصولات پودری هم شرکت 
پگاه گلپایگان فعالیت های خوبی داشته و محصولات 
پودری جدید و فانکشنال را به بازار عرضه می کند که 
به یــک نوعی ایــن محصــولات منحصر به فــرد در این 
صنعت است که پایه آن بر اساس آب پنیر سنتی است 

که به میزان کافــی در اختیار داریم. این محصول یک 
زمانی مازاد بود و معضلی برای صنعت لبنی محسوب 
کنون به عنوان یک محصول بسیار  می شــد ولی هم ا

ارزشمند و بسیار ذی قیمت مطرح است.
مدیرعامل شرکت پگاه گلپایگان خاطر نشان کرد : در 
سایر گروه نوشیدنی ها، شــرکت صنایع ایران در سایر 
شرکت های تابعه خود فعالیت های خوبی انجام داده 
و نوشــیدنی های گازدار را تولید کرده و برنامه ای برای 
بحث تولید نوشــیدنی های انــرژی زا در برنامه کار می 

باشد که در برنامه توسعه محسوب می شود.
کنون شرکت های پگاه ارومیه و پگاه  وی افزود: هم ا
ک هر کــدام بــا برند خودشــان به نام هــای پدیده و  ارا

ویتانوش در حال تولید آبمیوه با کیفیت هستند.
وی در ادامه گفت: حضور در نمایشگاه این فرصت  
را به مــا داد که هم از فعالیت رقبــا در این حوزه اطلاع 
پیدا کنیم ضمــن اینکه منبــع تامین کننده هــا را بهتر 
بشناســیم و انشــاالله بتوانیم بــا کم و کیف بســیار بهتر 
همنام با نام پگاه محصولاتی با این کیفیت وارد عرصه 

بازار نوشیدنی ها بکنیم.
گرجی در خصوص صادرات محصولات لبنی به سایر 
کشور گفت: پگاه گلپایگان محصولاتش به کشورهای 
کســتان، کشــوروهای  همســایه عراق، افغانســتان، پا
حوزه شــمالی، اوراسیا، روســیه، اســترالیا و ارمنستان 
صادر می شــود و جالب اینجاســت که پنیرهــای پگاه 
گلپایگان در استرالیا رفته و در بازارشان مورد استقبال 

قرار گرفته است .
مدیرعامل شــرکت پگاه گلپایگان خاطرنشــان کرد: 
چند سال قبل هم یک محموله به آمریکا صادر کردیم 
که خیلی جالب بود بسیار راحت استانداردهای آنجا 
پذیرفتــه شــد و در بازار نیز مورد اســتقبال قــرار گرفت 
اما به خاطر شرایط تحریمی متاسفانه ادامه دار نشد 
ولی این پتانســیل و قابلیت و توانایی در صنایع شــیر 
ایران و پگاه گلپایگان برای توسعه صادرات و صادرات 
انواع محصــولات لبنــی کیفیــت قابل قبــول و مطابق 

استانداردهای جهانی وجود دارد.
این فعال صنعت لبنی یکــی از چالش های صنعت 
لبنی را بحث شیر خام و کیفیت آن عنوان کرد و گفت: 
استاندارد شیر خام استاندارد تشویقی است و از طرفی 

استاندارد محصولات لبنی استاندارد اجباری است.
وی افــزود: ایــن بحــث شــیر خــام بایــد در نهایــت 
کز سنتی  کز جمع آوری و مرا رفته رفته اصلاح شود و مرا
کز صنعتــی و بزرگ  تولید شــیرخام جایشــان را بــه مرا
بدهند تا شاهد ارتقا خیلی خوبی در کیفیت شیرخام 
باشیم. این اتفاق واقعا در بخش قابل توجهی از شیر 
خام کشــور افتاده ولی باید بقیه آن هم تکمیل شــود 
تا مــا بتوانیــم در صــادرات محصــولات و همچنین در 
تولید شیر خشــک نوزاد و ســایر اقلامش حرفی برای 

گفتن داشته باشیم.
گرجــی تصریح کــرد: امــروزه کیفیت شــیر خام نقش 
بسیار تاثیرگذار و تعیین کننده ای در کم و کیف صادرات 
گــر ایــن مطابق اســتاندارد باشــد، بــا توجه به  دارد و ا
امکانــات و تجهیــزات تولید که اغلــب تکنولوژی های 
موجود در کشــورهای اروپایی هســت در شرکت های 
گــروه پگاه مــی توانیم با کیفیتــی که دنیا مد نظرشــان 
اســت، محصــول تولید وصــادر بکنیم. به ایــن ترتیب 
بــرای کشــور هــم ارز آوری داشــته باشــیم و بتوانیــم 
توسعه ی اشــتغال را عملی کنیم. این بحثی که مقام 
کید دارند واقعا با تلاش و کار و کوشش  معظم رهبری تا
و توجه جدی بــه کیفیت می توان اتفــاق های خوب 

بیافتد.
مدیرعامل شــرکت پــگاه گلپایــگان در پایــان گفت: 
بــه مصرف کننــدگان عزیــز توصیــه مــی کتــم کــه بــه 
محصولات تولید داخل اعتماد داشته باشند. بهترین 
کیفیت هــا، بهترین اســتاندارد ها رعایت می شــود. در 
تمــام حوزه هــا اغلب شــرکت ها به یک فضــای رقابتی 
مناســب وارد شــدند و کار بــه خوبــی پیــش مــی رود. 
ایــن نمایشــگاه ها موید تلاش همــه دســت اندرکاران 
صنعت در حــوزه ی غذا و نوشــیدنی ها می باشــد که 
ما شــاهد زحمــات و نوآوری های همکاران هســتیم . 
ایرانی هــا باید به خودشــان بــا این تولیــد محصولات 
ببالند و افتخار کنند. یک ســری از افــکار و ایده هایی 
که به مصرف محصولات خارجی در حوزه محصولات 
کیــد داردباید کم رنگ شــود چرا که  صنایع غذایــی تا
بهترین برندهــا را داریــم که مــورد اســتقبال بازارهای 
جهانی هستند، اغلب در کانادا، در کشورهای اروپایی 

شاهدش هستیم.

مدیرعامل شرکت پگاه گلپایگان: 
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ت  ا ر د ز صــا ا م  نــا ر ز کت  نــه شــر خا ر کا یر مد
محصــولات این شــرکت بــه کشــورهای اروپایی، 

حوزه خلیج فارس و حوزه cis خبر داد.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعت غــذا، مهندس 
حمیدرضــا دلاوری، مدیرکارخانــه شــرکت زرنــام 
از شــرکتهای تابعه گروه صنعتی و پژوهشی زر در 
حاشیه بیســت و دومین نمایشــگاه بین المللی 
شــیرینی و شــکلات به خبرنگار ما گفت: شــرکت 
زرنام تولید کننــده انواع محصولات اســتخصالی 
از ذرت اســت کــه بــرای صنایــع مختلــف مــورد 
کــه  اســتفاده قــرار می گیــرد. یکــی از صنایعــی 
مصرف کننــده محصــولات مــا هســت، شــیرینی 
و شــکلات مــی باشــد کــه در ایــن نمایشــگاه بــا 
محصــولات جدیــدی مثل انــواع نشاســته های 
اصلاح شــده، شــربت اینــورت، انــواع قندهــای 
طبیعی حاصل از ذرت شرکت کردیم و امیدواریم 

که در این نمایشگاه بتوانیم در خدمت دوستان 
باشیم و اتفاق خوبی رقم بزنیم.

رفروکتــوز بــه  دلاوری افــزود: محصــولات ز
کشورهای اطراف و کشــورهای اروپایی، روسیه، 
فرانســه، بلاروس، کشــورهای حوزه خاورمیانه و 

cis صادر می شود.
مدیرکارخانه شرکت زرنام مهم ترین چالش در 
صنعت پالایشگاهی غلات را اینگونه عنوان کرد: 
تمام محصولاتی که به نوعی جایگزین تولیدات 
محصــولات پالایشــگاه غــلات مثل صنعــت مثلا 
، شــیرین کننده ها و شــکر  ک دام و طیــور خــورا
 همگــی از یــک ارز ترجیحــی بــر خوردارنــد و مــا 
این قضیــه را نداریم اینکــه اخــذ مابه التفاوت از 
این صنعت یک عدم توازن بــه وجود می آورد و 
ناعادلانه اســت. چون تولیدات ما به نوعی باید 
ک دام و طیوری  برود با محصولات جانبی خورا

که در ایــن صنعــت از ارز ترجیحی اســتغاده می 
کنــد و یــا شــکری کــه از همین شــرایط برخــوردار 
است رقابت کند که رقابت پذیری را در این زمینه 

سخت و به نوعی غیر ممکن می کند.
دلاوری کیفیــت بیســت و دومیــن نمایشــگاه 
شــیرینی و شــکلات را خــوب ارزیابــی کــرد و علی 
الرغم تلاقــی برگزاری این نمایشــگاه با تعطیلات 

اربعین، استقبال را خوب عنوان کرد.

مدیر کارخانه شرکت زرنام:
رقابت صنایع پالایشگاهی غلات با محصولاتی نظیر شکر با توجه عدم 

دریافت ارز ترجیحی ناعادلانه است

محمود شهراسبی می گوید اورهال کارخانه قند نیشابور 
به انتهای مسیر رسیده و این کارخانه آماده تولید است.

به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، محمود شهراسبی 
مدیرعامل شــرکت قند نیشابور و سرپرست شرکت شکر 
شــاهرود در مورد برنامه های پیش روی این شــرکت ها 
گفت: در شرکت قند نیشابور در انتهای اورهال کارخانه 
هســتیم و کارخانــه در حــال آمــاده ســازی بــرای بهــره 

برداری است.
وی با بیــان اینکه تحویــل چغندرقند از غرب کشــور تا 
اواخر شهریور ماه صورت خواهد گرفت افزود: چغندرقند 
تولیــد شــده در منطقه شــرق نیــز از اواخر مهر تا اواســط 
آبــان تحویــل و تولید شــکر بنا بــر برنامــه ریزی هــا انجام 

خواهد شد.
مدیرعامل شــرکت قنــد نیشــابور تصریح کــرد: بودجه 
مصوب امســال برنامه ریزی روی 120 هزار تن چغندرقند 
است که به نظر میرســد در صورت مساعد بودن شرایط 
جوی و تحقــق منابع مالی، امســال بیشــتر از این میزان 

را جذب کنیم.
شهراسبی افزود: دوره بهره برداری بین 4 تا 4 و نیم ماه 

طول می کشد بنابراین سیســتم به نحوی اورهال شده 
که هیــچ گونه توقفــی در خط تولیــد صورت نگیرد. شــکر 
استحصال شــده با کیفیت گرید A مدنظر سازمان غذا و 

دارو تولید و به دست مصرف کننده خواهد رسید.
وی در مورد ظرفیت خالی شرکت نیز گفت: در صورتی 
که ســازمان حمایت تصفیه شــکر خــام را حداقل همان 
قیمتی که سندیکا تصویب کرده تایید کند آمادگی برای 

تصفیه صد هزار تن شکر شکر خام گرید A را داریم.
وی در مورد روند حرکتی شــرکت قند نیشــابور در سال 
مالی جدید گفت: همه چیز مرتب است و دغدغه خاصی 
در مورد شــرکت قند نیشــابور وجود ندارد. این شرکت بر 
طبق پیش بینی ها به سود سازی مدنظر و معقول دست 

پیدا خواهد کرد.
سرپرســت شــرکت شــکر شــاهرود با بیــان اینکــه اما در 
شرکت شکر شاهرود موانعی وجود دارد که در حال برطرف 
کردن آن موانع هستیم ادامه داد: طی دو ماه اخیر بدهی 
پیمانکاران پرداخت شده است، اعتبارات شرکت توسط 
بانک های کارآفرین و ملت تصویب و یا تمدید شده است.
شهراســبی با بیــان اینکــه ســاماندهی نیروی انســانی 

در شــرکت شــکر شــاهرود در اولویت قرار دارد ادامه داد: 
برگرداندن اعتمــاد طرفین تجاری، اورهال اساســی خط 
تولید و تعویض کوره آهک برای تولید با کیفیت شــکر در 

این شرکت بسیار مهم است.
وی در مورد اقدامات انجام شده در مورد تامین مالی 
شرکت نیز گفت: با کمک مدیرعامل شرکت شرکت توسعه 
صنایع بهشــهر حــدود 2۳ میلیــارد تومــان بــرای تامین 
بخشــی از نیاز مالی شــرکت فراهم شده است. همچنین 
در شرف انتقال بخشی از زمین به شرکت زرین ذرت قرار 

داریم که به تامین مالی شرکت کمک خواهد کرد.

مدیرعامل شرکت قند نیشابور: کارخانه آماده بهره برداری است
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محمــد جــواد ســالک نجاتــی مــی گویــد: بــا ورود 
خطوط جدید این شــرکت و افزایش ظرفیت تولید، 
صادرات ســی میلیون یورویی این شــرکت در ســال 

آینده افزایش خواهد یافت.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا، مهنــدس 
محمد جواد سالک نجاتی مدیر گروه نجاتی” آناتا” 
در حاشیه بیســت و دومین نمایشــگاه بین المللی 
شــیرینی و شــکلات بــه خبرنــگار مــا گفــت : آناتــا در 
نمایشگاه های شیرینی و شکلات محصولات جدید 
کیک  را لانچ می کند و امســال نیز محصول جدید “
هر روز با مغز پاستیلی ” را رونمایی کردیم و ان شاالله 
در ســال آینده هم که خطوط تولیدی که خریداری 
شده به علت خلف وعده امسال نتوانستیم در این 
نمایشگاه محصولات بیشتر و جدید را لانچ کنیم و ان 
شالله در سال آینده با پنج یا شش محصول جدید در 

این نمایشگاه حضور خواهیم یافت.
مدیرعامل شرکت صنایع غذایی آناتا در خصوص 
خبر اختصاص دو درصد مالیات بر صادرات غیرنفتی 
بیان کرد: هر چقدر هزینه ها بالاتر برود تاثیر منفی در 

صادرات خواهد داشت ولی آن عوارضی هم که قبلا 
گذاشــته بودن امسال حذف شده اســت و از طرفی 
دولت گفته که هر  که صادرات کند و ارزش را برگرداند 
تا سال 1401 امور مالیاتی آن اظهارنامه را قبول کرده 

و در فعلا چیزی از این بابت از ما مطالبه نکردند .
این تولیدکننده کشور در خصوص انتظاری وی از 
دولتمردان گفت: عمده مشکلاتی که تولید کنندگان 
درگیر آن هستند، چه شرکت هایی که صادرات دارند 
چه شــرکتهایی کــه صــادرات ندارنــد، بانــک مرکزی 
تخصیــص ارز را مــی دهــد ولی متاســفانه تامیــن ارز 

انجام نمی شود.
وی افــزود: در حــال حاضــر عمــده مشــکلات 
صنعت ما تامین ارز اســت، مشکلات زیاد است یک 
روز ســامانه کار نمی کنــد روز دیگــر از معاونــت غــذا 
نمی توانیــم کد آی آرســی بگیریــم یا چالــش هایی با 
معاونــت ارشــاد داریــم. این مشــکلات، حل شــدنی 
هســت ولی الان این صنعت فقط عمده مشــکلش 

تامین ارر می باشد.
نجاتی نمایشگاه امسال را عالی ارزیابی کرد و گفت: 

هر سال این نمایشگاه بهتر از قبل برگزار می شود.
مدیرعامل گروه صنایع غذایی نجاتی “آناتا” خاطر 
نشان کرد: این گروه بالغ بر ۳۸00 پرسنل دارد. در این 
یک سال اخیر سی و پنج میلیون یورو ماشین آلات 
درجــه یــک اروپایی خریــداری کردیــم و ان شــاالله تا 
پایان امسال و بخشی دیگر در سال 140۳ محصولات 
جدید به بازار عرضه خواهد شد. بالطبع با توجه به 
اینکه صادرات این شرکت سی میلیون یورو صادرات 

داشته با افزایش صادرات مواجه خواهد بود.

دکتــر مســعود رســولی مــی گویــد: تــورم موجــب 
کاهــش خریــد مصــرف کننــدگان و همچنیــن کــم 
شــدن قدرت تامین مواد اولیــه در تولید کنندگان 

شده است.
به گــزارش کارآفرینی و صنعت غــذا، دبیر انجمن 
صنفــی کارفرمایی صنعت تـولیـــد و بســـته بنـــدی 
مواد پروتئینی کشـور  گفت : با وجود شرایط فعلی 
نــه تنها قدرت خرید مردم کم شــده، قــدرت خرید 

مواد اولیه تولیدکنندگان نیز کاهشی شده است.
رســولی افزود: تولیدکنندگان در سنوات گذشته 
یک سرمایه در گردش داشتند که به اندازه تامین 
مقداری مواد اولیه و مواد مصرفی بوده که هر سال 
مقداری سود سنوات گذشته به آن اضافه شده که 
باز کفــاف نیاز تولیــد کننــدگان را نمی¬دهد و این 
باعث شده این قشر در تامین مواد اولیه و سرمایه 

در گردش مشکل جدی داشته باشند.

ایــن فعال صنعــت بســته بنــدی گوشــت و مواد 
پروتئینــی کشــور خاطــر نشــان کــرد: ضریــب تــورم 
بسیار بیشتر از سود انباشت کارخانجات و ضریب 
افزایش درآمد خانوار می¬باشد و در سالهای اخیر 
ســفره مردم کوچکتر شــده، تولیدکننــدگان هم در 
ســالهای اخیر بــه دو دلیل عمده دچار مشــکلات 

عمده شده ¬اند.
رســولی افزود: اولا حجم ســفارش و نیــاز بازار کم 
شــده و شــرکت تولیدی بر اساس ســنوات گذشته 
پرســنل اســتخدام کرده و برنامه ریزی کرده و ثانیا 
بودجه مورد نیاز تامین مــواد اولیه و مواد مصرفی 
و ســرمایه در گردش مورد نیاز را نمی¬توانند تهیه 
نمایند و بجای اینکه بانک¬ها بتوانند تســهیلات 
بیشــتری تامیــن نماینــد، در ســال جدیــد بانکهــا 
هــم دچــار کمبــود نقدینگــی هســتند و مصوبــات 

تسهیلات مورد نیاز صنایع را ندارند.

دبیر انجمــن صنفــی کارفرمایــی صنعت تـولیـــد 
و بســـته بنـــدی مــواد پروتئینــی کشـــور تنهــا راه 
برون رفــت از این بحران را نقد شــدن بــازار فروش 
محصــولات و بــاز شــدن ال ســی داخلــی ســهل 

الوصول عنوان کرد. 

ویی آناتا عمده مشکل تولیدکنندگان تامین ارز است/صادرات سی میلیون یور
وه صنعتی نجاتی”آناتا”: مدیرعامل گر

مشکل جدی تولیدکنندگان در تامین مواد اولیه و سرمایه در گردش
ح کرد: وتئینی کشـور مطر دبیر انجمن صنفی کارفرمایی صنعت تـولیـد و بسـته بنـدی مواد پر
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محمــد نقوی می گویــد: ارز دو نرخی ضمن ایجاد رانــت، تولید را به بیراهه 
می کشــد و باعث می شود بازارهای صادراتی را از دست بدهیم.

به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، ســید محمدتقی نقوی مدیرعامل گروه 
گلشــهد در حاشیه بیست و دومین نمایشــگاه بین المللی شیرینی و شکلات 
در خصوص فعالیت ایــن مجموعه به خبرنگار ما گفت: گلشــهد تولیدکننده 
، دکســتروز و مالتودکســترین  نشاســته و گلوکــز و فراوری شــهد از جمله گلوکز
اســت و در آینــده تصمیم به تولید دکســتروز پــودری و تزریقی داریم و ســعی 
داریم برای جامعه تولید کننده صنایع غذایی، دارویی و صنایع کاغذسازی 

مفید قرار بگیریم.
نقــوی بیان کــرد: این شــرکت بــه کشــورهای ترکیــه، عــراق و افغانســتان 
و قســمتی از محصــولات تولیــدی در چارچــوب گلوتــن غذایــی بــه اروپــا 
و بــه کشــورهای آمریــکا صــادر می شــود ولــی بــه دلیــل وجــود تحریم ها به 
واســطه های مختلف به کشــورهای اروپایــی و آمریکایی صــادرات صورت 

می گیرد.
وی دو نرخــی بــودن ارز را چالــش صنعت غذا برشــمرد و گفــت: بزرگ ترین 
ضربــه از ارزهــای مبادلــه ای و ترجیحی بــه تولیدکننــدگان وارد می شــود زیرا 
خ ارز نمی تــوان بازارهای خارجــی را حفظ کــرد. تنها  بــه دلیل عــدم ثبات نــر
راه حمایت از تولید، تک نرخی شــدن ارز اســت زیــرا ارز دو نرخــی تولید را به 

بیراهه می کشد.
ایــن فعال صنعــت غــذا در ادامه افــزود: با تک نرخــی شــدن ارز هم دولت 
کوچیک می شود و هم به اهداف خود در تولید می رسیم. همانطور که پیش 
خ ارز باعث قاچاق محصولات می شــود زیرا  تر گفته بــودم دو نرخی بودن نر
دولت کالایی را با قیمت ارزان تر در دســترس قشــر خاصی قــرار می دهد که 

این ایجاد رانت می کند.
مدیرعامل گلشــهد عنوان کرد: کمبود آب و برق از دیگر چالشهای صنعت 
اســت و با افزایــش تعطیلــی کارخانجــات، تولید کاهــش و هزینه هــای تولید 
افزایــش می یابــد که همه این مســایل به دلیل ســومدیریت اســت. مدیران 

کشــور بــا دریافت مشــاوره خــوب ایــن مشــکلات را برطــرف کنند زیــرا بخش 
خصوصی بدون دخالت دولت بــه خوبی تولید را پیش می برند.

نقــوی در پایــان گفت: بــا وجــود پشــتکار در ایرانیــان، کشــور مــی تواند به 
بالاترین مقام تولید در منطقه و دنیا برســد و جایگاه خود را پیدا کند ولی به 

شــرط اینکه اجازه فعالیت به تولیدکنندگان را بدهند.
در ادامــه مهنــدس امیرطاهــر شــیرانی مدیــر مارکتینــگ و فــروش شــرکت 
گلشــهد نقش جهان بــه خبرنگار مــا گفت: امســال نیز نمایشــگاه شــیرینی و 
شــکلات بســیار خــوب و پربــار برگــزار شــد و تولید کننــدگان و تامین کنندگان 
با قــدرت  در نمایشــگاه حضور داشــتند و شــاهد عرضه محصــولات جدید از 
ســوی شــرکتها نیز بودیم که به امید خدا تا دو ماه آینده نتیجه این تلاش ها 

در فروش شرکت ها مشاهده خواهد شد.
شیرانی اظهار کرد: در صنعت ایران و طبق زنجیره ارزش شرکت ها در حال 
توسعه و دارای اســتراتژی تنوع بخشی هستند. و به نظر من وجود تحریم ها 

باعث تولید بهتر و بهبود کیفی شــرکت ها بوده است.
وی در ادامه گفت: شــرکت های شــهدینه آرا و شــرکت گلشــهد محصولاتی 
بــرای صنایــع دیگــر نیــز تولید مــی کننــد. به جــز تولیــدات در حــوزه صنعت 
شیرینی، شکلات و کانفکشنری، پاســتیل و بیکری و تولید روغن محصولاتی 
برای صنعت کاغذ و کارتن سازی، دارویی و الکل سازی ها نیز تولید می کنند 
و همچنین بخشی از محصولات نیز در صنایع دام و طیور و آبزیان به عنوان 

محصولات جانبی در حال عرضه است.
مدیــر مارکتینگ گلشــهد در خصوص نقش رســانه ها خاطرنشــان کرد: در 
تولید محصولات B2B کارخانه با کارخانه در حال تعامل است و با خریداران 
کاملا تخصصی در ارتباط هســتیم و نقش رســانه های تخصصی در مصاحبه 
مســتقیم و بی واســطه با مدیــران عامل بــرای جلوگیری از انتشــار اخبار غیر 
صحیح غیر قابل انکار است. همچنین رســانه بخشی از صنعت و توسعه آن 

به حساب می آید.
شیرانی در پایان از اطلاع رسانی سریع، شفاف و دقیق رسانه ها تشکر کرد.

مدیرعامل شرکت گلشهد: 

خ ارز باعث از دست رفتن بازارهای صادراتی می شود عدم ثبات نر
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وه رسانه ای آتا: مدیرعامل گر
دومین نمایشگاه زندگی سالم با محوریت محصولات 

غذایی ارگانیک، وگان و رژیمی برگزار شد
وغن لادن  ر

برند محبوب 
مصرف کنندگان شد

میــلاد بهــادری از برگــزاری دومین رویــداد زندگی 
سالم با محوریت محصولات غذایی ارگانیک، وگان 

و رژیمی در برج میلاد خبر داد.
به گــزارش کارآفرینی و صنعت غذا، میلاد بهادری 
مدیر اجرایی نمایشــگاه زندگی ســالم و مدیرعامل 
گــروه رســانه ای آتــا در حاشــیه دومیــن نمایشــگاه 
زندگی ســالم در خصوص برگزاری این نمایشــگاه و 
تفاوت آن با نمایشگاه سال گذشــته به خبرنگار ما 
گفت: نمایشگاه زندگی سالم دومین دوره خودش 
را تجربه می کنــد. اولیــن دوره بهمن ماه ســال 1401 
در بــرج میــلاد برگزار شــد کــه میزبان پنجاه شــرکت 
تولیدکننــده در حــوزه محصــولات غذایی ســلامت  
محور، محصولات وگان و محصولات رژیمی بودیم.

بهادری بیان کرد: امسال دومین دوره این برنامه 
با حضور هشــتاد شــرکت برگزار شده اســت و سطح 
کیفــی برندهــای حاضــر بســیار رشــد قابل توجهــی 
داشــته اســت. در این نمایشــگاه میزبان برندهای 
سرشــناس صنعــت غــذا بودیــم و شــرکت هایی که 
گواهی ارگانیک از انجمن ارگانیک دارند نیز امسال 

جدی تر و پررنگ تر حضور داشتند.
وی عنــوان کــرد: ســال گذشــته حــدود بیســت و 
هشــت هزار نفر بازدیدکننده تخصصی و عمومی از 
نمایشگاه بازدید کردند و امسال این رقم به حدود 

چهل هزار نفر در طول سه روز رسید.
بهادری در خصوص دیگر فعالیت های گروه رسانه 
ای آتا در حوزه صنعت غذا گفت: آبان سال گذشته 
با همکاری کمیسیون کشاورزی اتاق بازرگانی ایران 
اجلاس تجارت کشاورزی و غذا برگزار گردید که درباره 
تجــارت در صنعــت غــذا و میزبان حدود هشــتصد 
نفــر متخصــص در ایــن حــوزه بــود و در نظــر داریم 

اواخر آبان و یا اوایل آذر امسال نیز با همکاری اتاق 
بازرگانی دومین دوره اجلاس برگزار شود.

مدیراجرایی نمایشــگاه زندگی سالم در خصوص 
چالش های برگزاری نمایشــگاه گفــت: چالش های 
برگزاری نمایشگاه بسیار زیاد است البته گروه رسانه 
ای آتــا مجموعه ای جوان اســت ولی شــرکت هایی 
بزرگی که ســالیان طولانــی در این حــوزه فعال بوده 

اند نیز دچار این چالش ها هستند.
وی اظهــار کرد: مشــکلات اقتصادی شــرکت ها بر 
حضور آنها در نمایشــگاه ها تاثیر می گذارد و ســعی 
می کنند در سال تعداد رویدادهای کمتری را حضور 
داشته باشند و یا بودجه  کمتری برای آن اختصاص 
می دهند. حمایتی نیز از سمت بخش های دولتی 
دیده نمی شــود و در ســالهای اخیر نیــز کار را برای 

تولیدکنندگان سخت تر کرده اند.
مدیر گروه رسانه ای آتا افزود: صنایع غذایی ایران 
ظرفیت و پتانســیل برای کارهای بزرگ تر و بیشتر را 
دارد و شاهد فعالیت شرکت های بسیاری در حوزه 
ســلامت غذا هســتیم کــه به نظــرم ایــن فعالیت ها 
ظرفیت برگــزاری و تکرار رویــداد در ســال را دارد و با 

استقبال مخاطبین نیز مواجه خواهد شد.
بهادری در بخش های دیگر صحبت خود گفت: 
در برنامــه ریــزی امســال ایــن نمایشــگاه در نظــر 
داشــتیم اتــاق هــای مشــترک بازرگانــی نیــز حضــور 
داشته باشــند ولی به دلیل شــکل نگرفتن ساختار 
اتاق بازرگانی و کمیسیون های تخصصی در آن زمان 
این اتفاق رخ نداد ولی برای سال آینده فضایی برای 
اتاق هــای مشــترک حتی به صــورت رایــگان در نظر 

خواهیم گرفت.
وی خاطــر نشــان کــرد: بســیاری از شــرکت های 
تولید کننــده حاضــر در نمایشــگاه، ظرفیت هــای 
صادراتی فوق العاده ای  دارند که حضور تجار خارجی 
مخصوصا تجار کشورهای حاشــیه خلیج فارس در 
نمایشــگاه مثبت خواهد بــود و امیدواریم از طریق 
سفارتخانه ها و اتاق های مشترک برای دوره بعدی 

نمایشگاه این کار انجام شود.
میــلاد بهــادری در پایــان گفــت: امیدواریــم بــا 
همــکاری تولیدکنندگان صنعــت غــذا رویدادهای 

جذابی در این حوزه برگزار کنیم.

روغن لادن در جشنواره برند محبوب به عنوان 
برند محبوب مصرف کنندگان ایرانی انتخاب شد 

و تندیس زرین دریافت نمود.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، روغن لادن در 
جشــنواره “برند محبوب” موفق شــد در سه گروه 
کی، کره و کنســرو ماهی  روغن های غذایی و خورا
به عنــوان برنــد محبوب مصــرف کننــدگان ایرانی 
انتخاب شود و تندیس های زرین را دریافت کند.
مراســم  اختتامیه جشــنواره »برند محبوب« در 
مرکــز همایش هــای بین المللی صداوســیما برگزار 
شد و در این مراســم لادن، بار دیگر برند محبوب 
مصرف کنندگان شــناخته شد و با اهدای تندیس 
زریــن و لــوح ســپاس جشــنواره، از ایــن مجموعه 

تقدیر به عمل آمد.
جشــنواره ملــی برنــد محبوب هرســاله براســاس 
نظرســنجی گســترده مردمی و با هدف شناســایی 
برندهای محبوب و قابل اعتماد مصرف کنندگان، 
ق  حقــو ز  ا یــت  حما ملــی  نجمــن  ا ســط  تو
مصرف کننــدگان برگزار می شــود. در این جشــنواره 
کــه نظــرات مردمــی تعیین کننــده جایگاه هــر برند 
اســت، برترین برندها از میان بیــش از 1۵00 عنوان 

انتخاب می شوند.
دهمیــن دوره ایــن جشــنواره بــه نظرســنجی و 
دریافــت آراء پرداخــت. پــس از رتبه بنــدی ایــن 
گــروه، محبوب تریــن برندهــا پــاداش  آراء در هــر 
کیفیــت محصــولات خــود را بــا جایــزه ای از طرف 

مصرف کنندگان دریافت کردند.
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دیدار چهره به چهره رئیس جمهور با شرکت های 
وند تولید باشد صنعتی می تواند گام مثبتی در بهبود ر رئیس هیئت مدیره شرکت سبزی ایران:

احمد فتــح الهی معتقد اســت، تامیــن منابع 
ارزی، کاهــش بروکراســی اداری و تــک رقمــی 
کــردن ســود بانــک هــا بســیاری از مشــکلات 

تولیدکنندگان را حل و فصل می کند.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، دکتر احمد 
فتح الهی در پاسخ به سئوالی مبنی بر اینکه” با 
گذشــت دو سال از آغاز دولت ســیزدهم، دولت 
تا چــه حد موفق بــه کنترل تــورم و ثبات قیمت 
ارز داشــته اســت؟” گفــت: متاســفانه حــال و 
اوضاع این روزهای بازار ارز ایران خوب نیست. 

امیدواریم با توجه بــه موافقت های پیش آمده 
کــه در پشــت پــرده بیــن ایــران و آمریکا شــنیده 

می شود، اوضاع بهتر شود.
رئیس هیئــت مدیره گروه اقتصــادی ایرانیان 
افزود: دولــت خیلی تلاش می کند کــه بازار ارز را 
مدیریت کند اما عده ای سودجو که منافعشان 
در گــران شــدن هزینه هــای زندگی مردم اســت 
تلاش می کنند در بــازار غیر رســمی قیمت ارز را 
غیرقابــل کنترل جلــوه دهند زیرا اســتمرار روند 
صعــودی قیمت هــا طیــف بیشــتری از افــراد را 
متوجه آن بازار کرده و آنها نیز امکان کسب سود 
بیشــتر از ایــن بــازار خواهند داشــت، در نتیجه 
بهــای ارز پیشــران و لوکوموتیــو ایجــاد تــورم در 
اقتصاد کشــوری می باشــد که متاســفانه دولت 

نتوانسته در این مورد موفق باشد.
نایــب رئیــس هیئــت مدیــره انجمــن علــوم و 
صنایــع غذایی ایــران در خصــوص تاثیــر دیدار 

چهره به چهره رییس جمهور و تیم اقتصادی آن 
با صاحبین صنایع  گفت: دیدار ریاست محترم 
جمهوری با شــرکت های صنعتــی می تواند گام 
مثبتــی در بهبــود رونــد تولیــد باشــد و اقتصــاد 

کشور  به حرکت مناسب در آید.
فتــح الهی تصریــح کــرد: شــرکت های صنعتی 
می تواننــد بــازوی اقتصــادی دولــت باشــند به 
کــه دولــت بــه خواســته های فعالیــن  شــرطی 
اقتصادی توجه داشــته باشد و منابع ارزی آنها 
را تامیــن کنــد. ضمن اینکــه بروکراســی اداری را 
به حداقل رســانده  و کمک کند که منابع ریالی  
بانک هــا در اختیــار تولیدکننــدگان قــرار گیرد و 
سود بانک ها برای تولید را به یک رقمی برساند 
و این ســودها به صورت روزهای کاری در ســال 
محاسبه و دریافت شود. همانگونه که می دانیم 
تولید محوری ترین مسئله کشور است و باید به 

آن توجه ویژه کرد.

بابــک حاتمــی معتقــد اســت حمایــت دولــت از 
شــرکت های تولید کننــده فنــاوری باعــث حضــور 
موثــر در بازارهــای بین المللــی و افزایــش صادرات 

خواهد شد.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا ، بابک حاتمی 
مدیرعامل شــرکت کاوه میســا در حاشیه دهمین 
نمایشگاه بین المللی قهوه و نوشیدنی در خصوص 
فعالیت این شــرکت بــه خبرنــگار ما گفت: شــرکت 
کاوه میســا بیش از ده سال ســابقه در زمینه تولید 
انواع اسانس، طعم دهنده و افزودنی های غذایی 
دارد و طی دو سال گذشته با سرمایه گذاری جدید 
افزایش ظرفیت و تنوع محصول را ایجاد کرده است.
حاتمــی افــزود: افزایــش کیفیــت محصــولات و 
تکنولوژی مورد اســتفاده این شرکت برای رسیدن 
به اســتانداردهای بیــن المللی، هــدف اصلی این 

مجموعه است.
مدیرعامل شــرکت کاوه میســا تصریح کرد : برای 
رســیدن به اهداف شــرکت، نــگاه ویــژه ای بــه بازار 
کشــورهای همجــوار داریــم زیــرا در حــال حاضــر 

پتانسیل صادرات محصولاتمان ایجاد شده است 
و در این نمایشگاه نیز موفق به ایجاد ارتباط های 
اولیه شــده ایم تا در شــش ماه دوم ســال اقدام به 

صادرات کنیم.
وی بیان کرد: شــرکت های صنایع آشــامیدنی و 
غذایــی و تا حــدودی صنایع داروســازی بازارهای 
هدف شرکت کاوه میســا می باشند و در این راستا 
انــواع طعم دهنده هــا و افزودنی هایــی کــه باعــث 
بالا  رفتن کیفیت محصولاتشــان می شود را تامین 

می کنیم.
لات را  حاتمــی تامیــن مــواد اولیــه و ماشــین آ
چالش اصلی صنعت غذا برشمرد و گفت: به دلیل 
تحریم ها، مجبور به طراحی و ساخت ماشین آلات 
مورد نیاز خود شدیم و با تامین مواد اولیه از منابع 
داخلی تا حدود هفتاد درصد نیاز خود را به خارج 

کاهش داده ایم.
این فعال صنعت غذا عنوان کرد: حمایت دولت 
از شرکت های تولید کننده فناوری باعث حضور موثر 
در بازارهــای بین المللی خواهد شــد زیــرا در حال 

، بــرای صادرات  حاضر نیاز به روابــط خارجی بهتر
بیشتر نیاز کشور است.

بــراز  کاوه میســا ضمــن ا مدیرعامــل شــرکت 
خرسندی از اولین حضور این شرکت در نمایشگاه 
گفت: کیفیت نمایشگاه خوب بود، بازدید کنند گان 
خارجــی نیــز بــه انــدازه بازدیدکننــدگان داخلــی 
داشــتیم و با کســب تجربه، ســال های آتــی حضور 

بهتری خواهیم داشت.
بابک حاتمــی در پایان خاطرنشــان کــرد: زمانی 
احســاس موفقیــت خواهیــم کرد کــه نیــاز فعالین 
صنعت غــذا و دارویــی را برطرف کرده و مشــکلات 

تولیدی آنها را حل کنیم.

ح کرد:  مدیرعامل شرکت کاوه میسا مطر

وابـــط خارجی مناســـب، پیـــش نیاز توســـعه صادرات ر
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شــبنم وثوقی می گوید آمــار دقیقی از حجم صــادرات محصولات ارگانیک در دســت 
نیست زیرا تعرفه خاصی برای صادرات این محصولات تدوین نشده است.

به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا، شبنم وثوقی دبیر انجمن ارگانیک ایران در حاشیه 
دومین نمایشــگاه غذای ســالم در خصوص فعالیت این انجمن بــه خبرنگار ما گفت: 
انجمن ارگانیک ایران در سال ۸۵ تاسیس شده است و زیر مجموعه اتاق بازرگانی ایران 
می باشد و جز انجمن های درجه A اتاق بازرگانی است و بر اساس ارزیابی هایی صورت 

گرفته انجمن بسیار فعالی محسوب می شود.
وثوقــی ضمــن بیان ایــن موضوع کــه هــدف این انجمــن توســعه و ترویج کشــاورزی 
ارگانیک و محصولات ســلامت محور است و چندین ســال فعالیت در این زمینه دارد، 
گفت: برگزاری نشست ها، سمینارها و کارگاه های آموزشی از دیگر فعالیت های انجمن 
ارگانیک است و امسال نیز دومین دوره از نمایشگاه زندگی سالم را با همکاری مشترک 

گروه رسانه ای آتا برگزار کرده ایم.
وی بیان کرد: انجمن ارگانیک حدود ششــصد عضو دارد که بخشــی از آنها در زمینه 
محصــولات ســلامت محور فعال هســتند و بخش دیگر بــه صورت تخصصــی در زمینه 
محصولات ارگانیــک فعالیت دارنــد همچنین اعضــای انجمن شــامل تولید کنندگان، 

شرکت ها و سازمان های فعال در زمینه محصولات سلامت محور می باشد.
وثوقی با بیان اینکه دو راه برای تهیه محصول ارگانیک وجود دارد، گفت: وب سایت 
انجمــن ارگانیک تمامی تولیدکننــدگان ارگانیــک را معرفی کرده که می تــوان به صورت 

مستقیم و بدون واسطه این محصولات را از آنها خریداری نمود.
وی راه دوم را فروشــگاه های تحــت نظــارت انجمن ارگانیــک ایران برشــمرد و افزود: 
این فروشــگاه ها نیز بر روی ســایت انجمن ارگانیک معرفی شده اند و مصرف کنندگان 

نزدیکترین فروشگاه را انتخاب کرده و خرید خود را انجام دهند، همچنین فروشگاه های 
آنلاین نیز جهت فروش محصولات ارگانیک بر روی سایت معرفی شده است.

دبیر انجمــن ارگانیک عنوان کرد: مصــرف کنندگان در هنگام خریــد صرفا به کلمه 
ارگانیک درج شده بر روی کالا بسنده نکنند و از اخذ گواهی های بین المللی ارگانیک 
و گواهی هــای ملــی ارگانیک محصــول اطمینان حاصل کــرده و به برچســب انجمن 
ارگانیک ایران، لوگوی انجمن ارگانیک ایران و لوگوی شرکت بازرسی کننده بر روی کالا 

توجه کنند.
وثوقــی در ادامــه افــزود: انجمــن ارگانیــک ایــران اقــدام بــه طراحــی کــد QR بــرای 
اصالت سنجی محصولات نموده است تا مصرف کنندگان با اسکن آن به سایت انجمن 
متصل شده و از ارگانیک بودن محصول خریداری شده اطمینان حاصل نمایند و بعضی 

از تولیدکنندگان از این کد بر روی محصولات خود استفاده کرده اند.
وی اظهار کرد: با توجه به اینکه تعرفه مشــخصی برای صادرات محصولات ارگانیک 
تدوین نشده است آمار دقیقی از صادرات این محصولات در دست نیست زیرا همراه 
دیگر محصولات کشــاورزی و مــواد غذایی صادر می شــود ولی در حــال حاضر گیاهان 
دارویی و خرمای ارگانیک به کشورهای آلمان و اتریش و کشورهای حاشیه خلیج فارس 

صادر می گردد.
شبنم وثوقی در پایان گفت: علاقمندان به رویدادهای انجمن ارگانیک و یا برای اطلاع 
از زمان و مکان برگزاری نمایشگاه ها و نشست های این انجمن همچنین برای شناخت 

محصولات ارگانیک واقعی می توانند سایت و پیج انجمن ارگانیک را دنبال کنند.

مهرداد لشگری می گوید: با کاهش قیمت روغن نباتی 
توسط سازمان حمایت، در آینده نزدیک احتمال وجود 
مشــکلاتی در عرضــه ایــن محصــول در بخــش خانــوار و 

صنعت را خواهیم داشت.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعت غــذا، مهرداد لشــگری 
معــاون بازرگانــی شــرکت مارگاریــن در حاشــیه بیســت و 
دومیــن نمایشــگاه بین المللــی شــیرینی و شــکلات در 
خصــوص فعالیت و برندهــای این مجموعه بــه خبرنگار 
مــا گفــت: مارگاریــن قدیمی تریــن شــرکت تولید کننــده 

روغن های نباتی در ایران به تاسیس سال 1۳۳2 است.
لشگری در ادامه افزود: آفتاب، خروس و آفتاب طلایی 
ســه برند معروف و قدیمی در صنعت روغــن از تولیدات 

شرکت مارگارین هستند.
وی در خصــوص مصوبــه کاهــش قیمت روغــن گفت: 
کاهــش قیمــت محصــول روغــن بــه ضــرر شــرکت های 

تولید کننده به خصوص شرکت مارگارین بوده است بخش 
عمده مواد اولیه روغن را از بازار داخلی تهیه می کنیم به 
همین جهت قیمت تمام شده روغن خام گران می شود 
و کاهش قیمت محصول نهایی وضعیت مالی شــرکت را 

دچار مشکل کرده است.
عضــو هیئت مدیــره شــرکت مارگاریــن یکــی از چالــش 
موجود در صنعت روغن را دشواری واردات روغن به دلیل 
تحریم ها دانســت و افزود: نقدینگی از دیگر چالش های 

موجود در این صنعت است.
وی در پاســخ به این پرســش که آیا در عرضه محصول 
اســتراتژیک روغــن در بخش خانــوار و صنعــت همچون 
سنوات گذشته دچار مشکل خواهیم شد یا خیر؟ اظهار 
کــرد: امیدوارم مشــکل خاصی پیش نیاید ولــی با اعمال 
دستوری کاهش قیمت روغن احتمال ایجاد مشکل در 

عرضه روغن در آینده نزدیک وجود دارد.

مهــرداد لشــگری در پایــان ابــراز امیــدواری کــرد کــه بــا 
همکاری دولت، مسئولین و تصمیم گیرندگان، وضعیت 
صنعت غذا به  خصوص در بخش روغن بهبود پیدا کرده 
و مشــکل نقدینگی شــرکت ها برای ادامــه فعالیت تا حد 

زیادی رفع گردد.

تعرفــه مشــخصی بــرای صــادرات 
ندارد وجــود  ارگانیــک  محصــولات 

وغن با دخالت دولت در قیمت گذاری ها معاون بازرگانی شرکت مارگارین: چالش در عرضه ر

دبیر انجمن ارگانیک ایران:
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نظام بانکی کشــور مهمترین رکن بخش مالی کشــور بوده که از طریق تجهیز 
منابع تدارک نقدینگی، ارایه ی ابزار پرداخت، اعطای تسهیلات، ایجاد تعامل 
بین سرمایه گذاری و پس انداز و ایجاد تعادل در بخش خارجی بر عملکرد کل 

اقتصاد تاثیر می گذارد.
گر به بانک ها قدرت خلق پول داده شود ولی نظارت درستی بر نحوه عملکرد  ا
آن ها صورت نگیرد، نتیجه آن از یک طرف کمبود منابع مالی در بخش تولید و 

از طرف دیگر رشد افسار گسیخته نقدینگی خواهد بود.
طبق مصوبه شــورای عالی پول و اعتبار یک سیاست تکلیفی وجود دارد که 
بانک هــا را موظف می کند تســهیلات خود را به طور منطقــی میان بخش های 
کشــاورزی، صنعت، بازرگانی و مســکن اختصاص دهند. اما در 10 الی 1۵ ســال 
گذشــته، تســهیلات اختصاص داده شــده به بخش بازرگانی حدود ۵0 درصد، 
بخش کشــاورزی ۷ درصد، بخــش صنعت 1۷ درصــد و مســکن 20 درصد بوده 

است. 
بهتریــن گزینه سیاســت پولی و مالی در شــرایط فعلی، اجرای سیاســت های 
باثبــات، معتبر و منضبط مالی، پولــی و ارزی برای ایجاد فضای مناســب کلان 
جهت رشد اقتصادی، خنثی کردن اثرات منفی بار توزیعی تورم و تخصیص بهتر 

منابع سرمایه  ای و ارزی است.
نظام بانکی در ایران باید در خدمت بخش مولد کشــور باشــد و با پشتیبانی 
بخش مولد و حذف ربا، کارایــی در تخصیص منابع و ثبات در نظام اقتصادی 

شبکه بانکی به توسعه کشور کمک می کند.
تخصیص منابــع به فعالیت های غیرمولد و پرداخت تســهیلات رانتی یکی از 
کارآمدی نحوه  عوامــل اصلی انحراف پــول در نظام بانکی اســت. نابرابــری و نا
تخصیــص تســهیلات نیــز از دیگــر عوامــل اســت. حــدود ۷۵ درصد ســپرده ها 
متعلق به 4 درصد ســپرده گذاران اســت و عملا خلق پولی که در این سیســتم 
رخ می دهــد، باعــث ایجاد ثــروت بــرای آن 4 درصــد و افزایش شــدید نابرابری 
می شود. در این حالت بسیاری از بازارهای مالی دچار تنش می شوند. از طرفی 
تسهیلات در لحظه پرداخت قابل هدایت است اما پس از پرداخت، به تصمیم 
سرمایه گذار بســتگی دارد. عمده تســهیلات در بخش های غیر مولدی مانند 

سکه و ارز سرمایه گذاری می شود.
بانک ها موظف هســتند تســهیلات خود را به طور منطقی میان بخش های 
کشــاورزی، صنعت، بازرگانی و مســکن اختصاص دهند. اما در 10 الی 1۵ ســال 
گذشــته، تســهیلات اختصاص داده شــده به بخش بازرگانی حدود ۵0 درصد، 
بخش کشــاورزی ۷ درصد، بخــش صنعت 1۷ درصــد و مســکن 20 درصد بوده 

است.
خدمت پول به تولید و ســرمایه گذاری یعنی ســاختن اقتصــاد و انحراف پول 
از بخش واقعی اقتصاد به معنای تخریب اقتصاد است و به همین دلیل نظام 
بانکی نقشــی مهم و تاثیرگــذار در پشــتیبانی از تولید، تامین مالــی آن و تامین 

سرمایه در گردش بنگاه های تولیدی دارد.
نظــام بانکــی مــا هنــوز بــا نظــام بانکــداری اســلامی فاصلــه معنــاداری دارد. 
بانکداری اســلامی باید زمینه اصلی در تحول نظام بانکی کشــور باشد. تحول 

، تحول در حوزه عملیات بانکی، تحول ساختاری و  در ارکان نظام پولی کشــور
نهادی و رقابتی شــدن بازار پولی و تحول در فرآیند اســتقرار سیستم یکپارچه 

بانکی از محورهای اصلی ایجاد تحول در نظام بانکی کشور است.
کریمی تفرشی • دکتر مهدی 

یونسکو،  ملل-  سازمان  ابریشم  جاده  کارهای  و  کسب  کارگروه  رئیس 
 ، کشور غذایی  محصولات  کنندگان  تولید  تعاونی  مدیره  هیات  رئیس 
محصولات  فروش  و  توزیع  های  تعاونی  اتحادیه  مدیره  هیات  رئیس 
گلها و هلدینگ آل  غذایی، رئیس هیات مدیره مجتمع صنایع غذایی 
کا تی )MKT GROUP(،  نائب رئیس  هیات مدیره انجمن علوم و  ام 
صنایع  های  انجمن  کانون  مدیره  هیات  عضو  ایران،   غلات  فناوری 

کارآفرین برتر جهان اسلام  ، غذایی کشور

نظام بانکی کشور نیازمند تحول ساختاری
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در ســمینار و کارگاه آموزشــی برندســازی زعفران کــه با حضــور نمایندگان 
ســازمان جهانــی مالکیــت معنــوی WIPO و فعــالان و صاحب نظــران اتــاق 
بازرگانی مشــهد و همکاری شــورای ملی زعفران برگزار شــد، الزامات احیای 

زعفران ایرانی در بازارهای جهانی بررسی شد.
سمینار و کارگاه آموزشی »برندسازی زعفران« با حضور نمایندگان سازمان 
جهانی مالکیت معنوی )WIPO( و با همکاری شورای ملی زعفران، در اتاق 
مشــهد برگزار شــد. در این رویــداد بهترین روش هــای مورداســتفاده از ابزار 
برندسازی زعفران، اصول اولیه علائم تجاری، طراحی و بسته بندی صنعتی 
و نقش مالکیت معنوی در برندســازی، برای فعــالان حوزه تولید و صادرات 
ایــن محصول تشــریح شــد و توأمان بعضــی رایزنی هــا جهت ثبــت برند ملی 

زعفران ایران، انجام گرفت.

محمدرضــا توکلی زاده، رئیس اتــاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی 
مشهد در این مراسم گفت: حمایت از جایگاه مالکیت معنوی زعفران ایران 
و تثبیت آن به عنوان بخشــی از هویت این محصول، ظرفیت های جدیدی 

کز بین المللی،  را برای اقتصاد کشورمان فراهم خواهد کرد اما مادامی که مرا
مالکیــت معنوی زعفران را متعلق به اســتان های خراســان و ایــران ندانند، 

ارزش افزوده واقعی این محصول نصیب دیگران می شود.
وی افزود: زعفران به قواره ظرفیت هایش، ســهم لازم را در اقتصاد اســتان 
و کشــورمان ایفا نکــرده و هــر برنامه ریزی هدفمند کــه برنــد بین المللی این 
محصــول را به نام ایران تثبیــت کند، می تواند تحول بزرگــی را در این بخش 

رقم بزند.
کید کرد: زعفران ایران دارای هویتی بین المللی بوده اما گاهی  توکلی زاده تأ
نام و کام آن نصیب دیگران می شود. این مقوله می تواند با ثبت برند زعفران 
ایــران و تثبیت و حمایــت از جایگاه آن، دســتخوش تغییر شــود. این اقدام 
قطعاً برای تولیدات زعفران کشورمان، ارزش افزوده مضاعفی ایجاد می کند 
و در غایــت هم این اقتصاد کلان کشــور اســت که از اثرات آن بهــره می گیرد. 
یکی دیگر از رهاوردهای این بحث، ارتقای اقتصاد روستا خاصه در مناطق 

کم برخوردار است.
کنون تلاش های  رئیس اتاق مشهد خاطرنشان کرد: شورای ملی زعفران تا
زیــادی به منظــور ثبــت برنــد بین المللــی زعفــران ایران داشــته امــا حمایت 
نهادهــای متولــی دولتی و دســتگاه های ذی ربــط نیز بایــد پــای کار بیاید تا 
گر شناسایی شده، مرتفع شوند. این مهم تسهیل و تسریع شود و موانعی ا
 بایــد به همه دنیا نشــان بدهیم کــه زعفران از یک خاســتگاه فرهنگی 

مهم برآمده است

اندرو میشل آونگ، مدیر بخش آسیا و اقیانوسیه سازمان جهانی مالکیت 
معنوی نیز در این مراسم بر لزوم همکاری همه ذی نفعان در راستای ثبت 
کید کرد و به تشــریح الزامــات و اقتضائات این  جهانــی برند زعفران ایــران تأ

امر پرداخت.
کید بــر اینکــه مالکیــت معنــوی متعلــق به همــه افراد در سراســر  وی بــا تأ
دنیاست، متذکر شد: زمانی مالکیت معنوی کاربرد پیدا می کند که بتوانیم 
از تمامی افــرادی که در سراســر جهــان نیازمند ایــن نوع مالکیت هســتند، 

حمایت کنیم.

در سمینار اتاق مشهد با همکاری شورای 
ملی زعفران و با حضور نمایندگان سازمان 

جهانی مالکیت معنوی بررسی شد؛ 

الزامات ثبت 
جهانی برند 

زعفران ایران 
چیست؟
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میشــل آونــگ بــا اشــاره بــه ســابقه تاریخــی و فرهنگــی خراســان رضوی و 
ایران، تصریح کرد: باید به همه دنیا نشــان داده شــود که زعفــران از چنین 
خاســتگاه فرهنگی مهمی می آید. در این راه، همه ذینفعان این حوزه باید 
با هم همکاری کنند تا این پیغام را به جهانیان برسانند که زعفران از مکانی 

می آید که زادگاه فرهنگ دنیاست.
کید بر ضــرورت ایجاد یک شــبکه جامع جهت فــروش زعفران در  وی بــا تأ
سراســر دنیا به منظور ثبــت مالکیت معنــوی این محصول ایرانی ســخن به 
میان آورد و متذکر شــد: این امر محقق نمی شــود مگر اینکه همه ذینفعان 

با یکدیگر همکاری کنند.
وی اضافــه کــرد: مــا در حــوزه مالکیــت معنــوی امکانــات زیــادی داریــم و 

می توانیم به شــما کمک کنیم تا برند زعفران ایران در جهان ارتقا یابد.
ثبت مالکیت معنوی، به مثابه سدی در برابر قاچاق زعفران ایران است
ک کشور نیز در این  رئیس مرکز مالکیت معنوی ســازمان ثبت اسناد و املا
مراســم گفت: رســالت مالکیت معنــوی، مرتبط کردن اصالــت و کیفیت یک 
محصول با مبدأ جغرافیایی آن است. بنابراین ثبت مالکیت معنوی زعفران، 
ســد بزرگــی بــر ســر راه افــرادی ایجــاد می کند کــه ایــن محصــول را به صورت 
کیفیت نامطلوب در نقــاط مختلف جهان به نام زعفران ایرانی  قاچاقی و با

به فروش می رسانند.
ســیامک اســلامی اظهــار کــرد: در حــال حاضــر دنیــا دارد بــه ســمت ثبت 
دارایی هــای نامشــهود و ناملمــوس حرکــت می کنــد. ازایــن رو، دارایی های 
فکــری به عنــوان مکمل هــای دارایی هــای نامشــهود نقــش پررنگــی ایفــا 

می کنند.
وی در خصوص اهمیت ثبت مالکیت معنوی محصول زعفران گفت: ثبت 
مالکیت معنوی زعفران درنهایت منجر به اعطای یک علامت جمعی به این 
محصول می شــود که این مهم نیز برای زعفران ارزش افزوده ایجاد می کند. 
همچنیــن، اهتمــام ورزی نســبت بــه ثبــت مبحــث مالکیــت معنــوی بــرای 
کالاهایی همچون زعفران، مسیر اصالت بخشــی به این محصول را تسهیل 
و تسریع می نماید. با اصالت بخشی به این محصول، شاهد اقبال بیشتری 
در سطح بازارهای جهانی نسبت به زعفران ایرانی خواهیم بود که این مهم 

نیز منجر به افزایش قیمت تمام شــده زعفران در بازار جهانی خواهد شد.
ک کشور با اشاره به  رئیس مرکز مالکیت معنوی ســازمان ثبت اسناد و املا
اینکه بیش از ۹0 درصد زعفران جهان در ایران تولید می شــود، بیان کرد: با 
تکمیل برندینگ زعفران و اعطای یک نام و نشــان تجــاری، می توان اعتبار 
ایــن محصــول کشــورمان را نــزد مصرف کننــدگان بین المللــی افزایــش داد و 

موجب افزایش سودآوری زعفران شد.
احیای جایگاه زعفران ایران در گرو اقدامات عاجل

محسن احتشام، رئیس شورای ملی زعفران ایران نیز در ادامه این سمینار 
با بیان اینکه به دست آوردن جایگاه مناسب و بلندآوازه ساختن نام زعفران 
ایــران در بازارهای جهانی مســتلزم اقداماتی عاجل اســت، گفــت: امروز علم 
برندســازی در کنــار دانــش بازارســازی ازجملــه ابزارهــای ایجــاد تمایــز میان 
محصــولات مشــابه از یکدیگر اســت و زمانــی برای یــک محصول برند شــکل 
می گیرد که در ذهن مخاطب جایگاه داشته باشد. در این راستا ثبت جایگاه 
زعفران ایران در ذهن مصرف کنندگان جهانی به عنوان محصولی استراتژیک 

که مزیت تولیدش به ایران تعلق دارد، امر بسیار مهم تلقی می شود.

کیفیت در جهان  وی ادامــه داد: ایــران بزرگ ترین تولیدکننــده زعفــران با
اســت و متأســفانه سال هاســت از آن غفلــت شــده اســت. برنامــه جهــش 
تولیــد و صادرات زعفران ایران در ســال 1۳۹۸ توســط شــورای ملــی زعفران 
کنون اقدامات مؤثری برای ثبت جهانی  ایران تدوین شــد؛ اما متأســفانه تا
برنــد زعفــران ایــران انجام نشــده اســت. ایــن جایــگاه امــروز بــا تهدیدهای 
بسیاری روبه روست. این جفا در حق کشــاورزان زعفران کار ایرانی است که 
کیفیت ترین زعفران جهان را تولید می کنــد؛ اما تولیداتش به  قرن هاســت با

نام کشورهای دیگر به فروش می رود.

در ادامه این نشست، علی محمد شریعتی مقدم، عضو هیات نمایندگان 
اتاق مشــهد و رئیس هیئت مدیره صندوق توســعه صادرات زعفران ایران 
با بیان اینکه زعفران ارزشــمندترین میراث تمدن کشــاورزی ایران اســت، 
اظهار کــرد: زعفــران می تواند پیش قــراول توســعه اقتصادی ایران باشــد؛ 
کــه محصولــی اســتثنایی اســت و با ثبــت برند ایــران در بــازار جهانی و  چرا
توســعه صــادرات ایــن محصــول، فعالیت هــای زیــادی تحت الشــعاع قــرار 

می گیرند.
، کارگاه های آموزشــی ویژه کشــاورزان، فعالان  در بخش دوم این ســمینار
حــوزه فــرآوری و صــادرات زعفــران از اســتان های خراســان برگــزار شــد و 
نمایندگان سازمان مالکیت معنوی، آموزش های لازم را در حوزه برندسازی 

و نقــش مالکیت معنوی در این حوزه، ارائه کردند.
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مهندس جمــال رازقــی جهرمی می گویــد: ثبات 
کوتاه مدت نرخ ارز در همه دولت ها تکرار شده ولی 
تا فکر اساسی برای اقتصاد کشور نشود، یقینا ثبات 
کوتاه مدت نرخ ارز و جلسات آقای رئیس   جمهور با 
چند نفر از صنعت گران درد اقتصاد و صنعت کشور 

را درمان نمی کند
به گــزارش کارآفرینی و صنعت غــذا، جمال رازقی 
جهرمی در خصوص عملکرد دولت در حفظ ثبات 
بــازار ارز و کنترل تــورم به خبرنگار مــا گفت: نتیجه 
عملکرد دولــت در اقتصــاد کشــور و در ســطح بازار 

وضعیت تورم قابل مشاهده است.
گــروه صنایــع غذایــی ب.آ افــزود:  مدیرعامــل 
در مســئله ثبــات ارز همــه دولت هــا در مقاطعــی 
توانســتند قیمــت ارز را در مــدت کوتاهــی کنتــرل 
کنند و ثبات چند ماه اخیره نرخ ارز نیز موضوعی 
اســت که یقینــا موقتی اســت و نمــی توانــد تداوم 

داشته باشد.
رئیس اتاق بازرگانی مشــترک ایــران و عمان بیان 
کرد: زمانی که میزان نقدینگی در کشــور با ســرعت 
سرســام آوری و تصاعــدی  افزایــش پیــدا می کنــد و 
نقدینگی کشور به بالای شش هزار میلیارد تومان 
رسیده است، طبیعی است که نه تورم قابل کنترل 

می باشــد و به تبع آن نرخ ارز هــم نمی تواند کنترل 
گر مدت کوتاهی هم نرخ ارز ثابت نگه داشته  شود ، ا
شــود، بعد مثل فنــر آزاد شــده، ایــن قضیه جهش 

پیدا می کند.
ایــن فعال اقتصــادی تصریح کرد:تــا وقتی که فکر 
اساسی برای اقتصاد کشور نشود، یقینا ثبات کوتاه 
مدت نرخ ارز و جلسات آقای رئیس   جمهور با چند 
نفــر از صنعت گــران درد اقتصــاد و صنعت کشــور را 

درمان نمی کند .
خ  جمــال رازقــی جهرمــی افــزود: زمانیکــه نــر
ســرمایه گذاری ثابت کشــور منفی اســت یعنی نرخ 
ک ســرمایه ثابــت و بالاخــص در بخــش  اســتهلا
صنعت بالاتر از میزان ســرمایه گذاری ثابت اســت، 
دیدار ریس جمهور ممکن است که اهمیت تولید را 
به صورت نمادین بیان کند ولی اینکه همه عوامل 
در کشور دســت در دســت هم دادند تا تولید را هر 

روز ضعیف تر از روز قبل بکنند مانع از آن نیست.
وی خاطرنشــان کرد:بــا نگاهــی بــه دهــه نــود 
مشــاهده می شــود در همــه این ســال هــا رهبری 
ســال ها را نام گــذاری اقتصادی و عمدتــا در جهت 
تولید اعلام کردند و بعد می بینیم که سرجمع رشد 
اقتصادی کشور در پایان دهه نود صفر بوده است.

ایــن فعــال اقتصــادی کشــور گفــت: در هر حــال 
کــه فرمــول رشــد اقتصــادی فرمــول  امیدواریــم 
ثابــت شــده ای در دنیــا ا ســت و مــا یــا نخواســتیم 
کــه از راه هــای امتحان شــده و  یــا نمی خواهیــم 
اثبات شــده در دنیــا در جهــت رشــد اقتصــادی 

استفاده بکنیم.
گــروه صنایــع غذایــی ب.آ افــزود:  مدیرعامــل 
امیدواریم که این عقل و درایت بر احساس و توهم 
چیره بشود و مسیر درست در جهت اقتصاد کشور 
برداشته شود که یقینا با توجه به پتانسیل بزرگی که 
در کشور موجود است و از دست نرفته مانند بحث 
نیروی انسانی متخصص، ناترازی آب ،ناترازی انرژی 
و بالاخص برق و گاز با عقل و درایت می توان شاهد 

روند صحیحی در رشد اقتصاد باشیم.

رضــا نورانــی گفــت: بــا رفــع مشــکلات زیرســاختی و 
چالش هــای پیــش روی صادرکننــدگان، صــادرات 
محصــولات کشــاورزی بیــش از ۷0 درصد رشــد خواهد 

داشت.
رضــا نورانــی، رئیــس اتحادیه محصــولات کشــاورزی 
گر مشوق های تشویقی برای صادرات محصولات  گفت: ا
کشــاورزی در نظر گرفته شــود، بی شک شــاهد توسعه 

صادرات خواهیم بود.
به گفته او، “بنابر آمار در پنج ماه گذشته در بسیاری 
از محصولات کشــاورزی کاهــش صادرات داشــتیم که 
بخشی از آن به مشکلات بازگشت ارز و تعلیق کارت های 

بازرگانی باز می گردد. هر چند موافق ارزآوری هســتیم، 
اما به سبب شرایط تحریم نباید کارت ها تعلیق شود.”

نورانی با اشــاره بــه چالش های پیــش روی صادرات 
محصــولات کشــاورزی گفــت: اســتفاده از کانتینر های 
قدیمــی، نبــود بیمــه فســادپذیری کالا و عــدم وجــود 
زیرساخت های لازم برای بازگشت ارز به کشور از جمله 
چالش های پیش روی صادرکنندگان است و رفع موانع 

و تعهدات ارزی در رونق صادرات تاثیر بسزایی دارد.
رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی ادامه داد: 
بی توجهــی به صــادرات محصولات کشــاورزی موجب 
شــده تا بســیاری از محصولات روی دســت کشــاورزان 

بماند، در حالیکه با رفع چالش های صادرات در سال 
اول بیــش از ۷0 درصد صــادرات افزایش می یابد و برای 
سال بعد با حل شدن مشکلات زیرساختی بیش از 100 

درصد رشد خواهد داشت.

خ ارز  وه صنایع غذایی ب.آ: راه کنترل تورم و ثبات نر مدیرعامل گر
چربیدن درایت بر توهم و استفاده از پتانسیل های موجود در کشور است

رئیس اتحادیه محصولات کشاورزی: رشد بالای ۷۰ درصدی صادرات محصولات کشاورزی 
و رفع مشکلات زیرساختی در گر
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بذر محصولات استراتژیک در کشت و صنعت مغان تولید می شود

هفت تپه صنعت  و  کشت  در  شکر  تولید  درصدی   ۲۰۰ رشد  پیش بینی 
مدیرعامل کشت و صنعت نیشکر هفت تپه: 

رئیــس هیئــت مدیــره شــرکت کشــت و صنعــت و 
کرات با موسسه گوهی بذر برای  دامپروری مغان از مذا
تولید چندین بذر استراتژیک در این شرکت خبر داد و 
گفت: مراحل مطالعاتی تولید بذور استراتژیک بزودی 

در این شرکت آغاز خواهد شد.
نایبعلی رحیمــی اظهار کــرد: کشــت و صنعت مغان 
بعنــوان بزرگتریــن بنــگاه اقتصــادی اســتان، کشــت 
محصولات جدید و تامین بذور مورد نیاز کشور را مورد 
توجــه قــرار داده و اقداماتــی در این زمینه انجــام داده 

است.
کراتی با موسسه  وی اظهار کرد: در همین راســتا مذا
گواهی بذر برای تولید چندین بذر از جمله بذور چغندر 
قند، یونجه و ذرت انجام شده اســت و بزودی مراحل 

مطالعاتی و عملیات اجرایی طرح آغاز خواهد شد.
رئیس هیئت مدیره شرکت کشت و صنعت مغان بیان 
کرد: تولیــد بذور محصــولات اســتراتژیک ضمن تامین 
نیاز اســتان و کشــور از واردات بذور و خروج ارز از کشور 

جلوگیری می کند.
رحیمــی ادامــه داد: ایــن طــرح عــلاوه بر اســتقلال و 
خودکفایــی در تولید بــذر مورد نیــاز کشــور در افزایش 

درآمدهــای شــرکت، صــادرات و ارز آوری بســیار موثــر 
خواهد بود و مدیریت جدید شرکت با توجه به اهمیت 
این موضوع، اقدامــات عملی را در این باره در دســتور 

کار قرار داده است.
رئیــس هیئــت مدیــره شــرکت کشــت و صنعــت و 
دامپروری مغان با اشــاره به ضرورت ارتباط بنگاه های 
کز علمی و پژوهشی  اقتصادی استان با دانشگاه ها و مرا
کز  گفت: کشت و صنعت مغان به نوبه خود تعامل با مرا
علمــی و دانشــگاهی را در اولویــت قــرار داده و مصمــم 
هستیم از تجربیات استادان و پژوهشگران دانشگاهی 
در اجــرای طرح های کشــاورزی و پژوهشــی اســتفاده 

کنیم.
بــر اســاس ایــن گــزارش؛ مجتمــع کشــت و صنعت و 
کنون بــه عنوان زیر مجموعه  دامپروری مغان که هم ا
وزارت جهاد کشــاورزی محســوب می شــود، در زمینه 
تولید محصولات کشاورزی، دامی و صنایع وابسته با 2 
هزار و ۷00 نفر نیروی انسانی شاغل فعالیت می کند و به 
عنوان پیشانی تولید بخش کشــاورزی استان در حال 

فعالیت و تولید است.
این مجموعــه بــزرگ اقتصادی بــه عنــوان بزرگترین 

شــرکت کشت و صنعت کشــور با داشــتن اراضی وسیع 
زراعی به مساحت بیش از 20 هزار هکتار زمین زراعی، 2 
هزار و ۳00 هکتار باغات میوه، مجتمع بزرگ دامپروری، 
کارخانه های قنــد، لبنیات، فرآوری میــوه و چند واحد 
تولیــد غــذای دام و ســایر نیازهای حــوزه کشــاورزی از 

شرکت های منحصر بفرد کشور محسوب می شود.
وســعت اولیه کشــت و صنعت مغان به عنوان بنگاه 
عظیم اقتصادی در شمال استان اردبیل ۶0 هزار هکتار 
کن در  گذاری به کارکنان، عشایر سا بود ولی به علت وا
کنون تنها  محدوده و نیز فروش بخشــی از اراضی، هم ا
2۷ هزار هکتار در دست کشت و صنعت مغان قرار دارد 

که 2۳ هزار هکتار آن قابل کشت است

علیرضــا دورباشــی زاده از پیش بینــی رشــد 200 
درصدی تولید شکر در این شرکت خبر داد و گفت: 
اتفاقــات مثبــت در نیشــکر هفت تپه، باعــث ایجاد 

امید در میان کارگران شده است.
علیرضــا دورباشــی زاده در خصــوص آخریــن 
وضعیــت نیشــکر هفت تپــه اظهــار کرد: حــدود دو 
گذاری ایــن واحد نیشــکری به  ســال اســت که از وا
شــرکت توســعه نیشــکر و صنایــع جانبــی می گــذرد 
و خوشــبختانه تحــولات مهمــی در این شــرکت رخ 

داده است.
کــه در ایــن  وی افــزود: بــا توجــه بــه اقداماتــی 
مجموعه انجام شــده، وضعیت ســاختار ســازمانی 
و همچنیــن فرآیندهــای تولیــد شــکر و محصــولات 
غیرنیشــکری بهبــود قابل توجهــی پیــدا کرده اند و 
ایــن اتفاقات مثبت انجام شــده باعــث ایجاد امید 

در میان کارگران شده است.
مدیرعامــل کشــت و صنعــت نیشــکر هفت تپه با 
بیان اینکه خروج از رکود شرکت نتیجه خودباوری و 

همدلی کارگرانی است که با تلاش  زمینه را برای رشد 
تولید فراهــم کرده اند، گفــت: با توجه بــه اقداماتی 
که در این دو سال در دولت سیزدهم در مجموعه 
نیشــکر هفت تپه انجام شده، امســال قطعاً شاهد 

رشد تولید خواهیم بود.
دورباشــی زاده عنوان کرد: در ســال زراعی جاری 
پیش بینی می کنیــم بیش از ۸00 هزار تن نیشــکر از 

ع شرکت نیشکر هفت تپه برداشت شود. مزار
وی ادامــه داد: امیدواریم با توجه بــه این میزان 
برداشــت بتوانیم بــه رکورد تولیــد ۸0 هزار تن شــکر 
دســت پیدا کنیم که افزایشی بیش از 200 درصدی 

نسبت به سال گذشته خواهد داشت.
مدیرعامــل کشــت و صنعــت نیشــکر هفت تپه با 
اشــاره بــه تولیــد محصــولات غیــر نیشــکری گفت: 
، تولیــد محصــولات  عــلاوه بــر بحــث تولیــد شــکر
غیرنیشــکری هفت تپه نیز این روزها روند مطلوبی 
 ، دارند. کشت جدید مرکبات در مساحت 20 هکتار
راه اندازی حوضچه هــای پرورش ماهی، راه اندازی 

کستان، سالن پرورش قارچ، بلدرچین  گلخانه ها ،تا
ح هــای  و دامــداری ۶۷۷ رأســی از جملــه ایــن طر

تولیدی در مجموعه نیشکر هفت تپه است.
گذاری قطعی  دورباشی زاده خاطرنشان کرد: با وا
مالکیــت هفت تپه به شــرکت توســعه نیشــکر و رفع 
مســائل حقوقی، امیدواریم این شــرکت به جایگاه 
برتری در میان کارخانه های تولید شــکر در ســطح 
کشــور دســت پیــدا کنــد و در ایــن زمینــه عملکــرد 

مطلوبی داشته باشد.
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مصرف غذاهای سرشــار از فیبر رژیم غذایی بخشــی از یک رژیم غذایی ســالم 
است.

، یک منبع غنی کمتر  به گزارش کارآفرینی و صنعــت غذا به نقل از مدیکال نیوز
کیتین” را می توان در اسکلت سخت  شناخته شــده از فیبر رژیم غذایی به نام “

پوستان و حشرات و همچنین در قارچ ها یافت.
از طریــق یک مــدل موش، محققان دانشــگاه واشــنگتن شــواهدی پیدا کرده 
اند که مصرف کیتین می تواند به افزایش هضم، پایین آمدن چربی بدن و ارتقاء 

کاهش وزن کمک کند.
که  خوردن غذاهای سرشــار از فیبر بخشــی از یک رژیم غذایی سالم است چرا
فیبر به روش های مختلفی از جمله بهبود هضم و حفظ وزن سالم کمک می کند.

مطالعات گذشــته همچنین نشــان می دهد که فیبر رژیم غذایــی می تواند به 
کاهش ســطح کلســترول، بهبود ســطح قند خون و کاهش خطر ابتلا به سرطان 

روده بزرگ کمک کند.
در حالی که ممکن اســت بیشــتر افراد بدانند کــه فیبر رژیم غذایــی را می توان 
در میوه ها، ســبزیجات، حبوبــات و غلات کامل یافت، برخــی از منابع عالی کمتر 
شناخته شــده فیبر در اســکلت سخت پوســتان و حشــرات و همچنین قارچ ها 

وجود دارد.
این نوع از فیبر به عنوان کیتین شــناخته می شود که در افزایش هضم، پایین 

آمدن چربی بدن و کاهش وزن موثر است.
کیتین یک بیوپلیمر طبیعی است که در اسکلت های پوسته پوسته مانند میگو 

و خرچنگ و در دیواره های سلولی قارچ ها یافت می شود.
کیتین کمی شبیه پروتئین کراتین موجود در ناخن های انسانی عمل می کند. 
کیتیــن موجود در حشــرات و ســخت پوســتان کمــک می کند تــا پوســته بیرونی 

محافظ خود را سخت و محافظتی کنند.
کیتــوزان نوعــی کیتین اســت کــه معمولاً بــه عنــوان یــک افزودنی غذایــی و در 

مکمل ها مورد استفاده قرار می گیرد.
به عنــوان یک نــوع فیبر نامحلــول، کیتین در آب حل نمی شــود و بــا کمک به 
جابجایی مواد از طریق سیستم دستگاه گوارش، به فرایند هضم کمک می کند.

علاوه بر این، تحقیقات قبلی نشــان می دهد که کیتین مزایای دیگری را برای 
بدن فراهم می کند، از جمله:

• به عنوان یک پربیوتیک در میکروبیوم روده عمل می کند
• کاهش التهاب

• جلوگیری از یبوست
• بهبود کاهش وزن

• محافظت از پوست.
دکتر »استیون ون دایکن«، نویسنده اصلی این مطالعه، توضیح داد: »مصرف 

فیبر رژیم غذایی با متابولیسم سالم همراه است.«
در طــول مطالعه، دانشــمندان پاســخ سیســتم ایمنــی بــدن را در حین هضم 
کیتیــن پیــدا کردنــد. کیتین بــه طور خــودکار پاســخ ایمنــی را ایجاد می کنــد و به 
ســلول های معده می گوید تولیــد آنزیم ها به نــام کیتینازها را بــرای تجزیه کیتین 

افزایش دهند.
دکتــر ون دایکــن ادامــه داد: »مــا مطالعــه کردیــم کــه چگونــه کیتیــن توســط 
کیتینازهای بدن شکسته یا هضم می شود. این اتفاق پس از خوردن کیتین رخ 
می دهد، و فرایند هضم با فعال کردن سلول های سیستم ایمنی بدن که بر چاقی 
و متابولیســم نیز تأثیر می گذارد، افزایش می یابد. ما فکر می کنیم که مداخله در 

این مسیر ممکن است راهی برای بهبود سلامت متابولیک باشد.«
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بخوانید و سالم باشید
کوتاه و خواندنی از دنیای غذا و سلامت 

تغذیه

چ به هضم غذا و کاهش وزن کمک می کند فیبر رژیمی موجود در قار

کارآفرینی و صنعت غذا    مهرماه 1402    شماره 60 دوره جدید )165(       ماهنامه 
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وال عقل وغن زیتون ماده ای قدرتمند برای مقابله با ز ر

نتایــج مطالعــه جدیــد نشــان داد کــه ترکیبــات 
موجود در اسپرســو ممکن است به مقابله با ابتلا 

به بیماری آلزایمر کمک کند.
به گزارش کارآفرینی و صنعت غذا به نقل از هلث 
لایــن، محققان در حال بررســی ترکیبــات موجود 
در اسپرسو برای کمک به مبارزه با بیماری آلزایمر 

هستند.
محققــان دانشــگاه ورونــا ایتالیــا دریافتنــد کــه 
ترکیبــات موجــود در قهــوه اسپرســو می توانــد بــه 
مهــار پروتئیــن کلیــدی مؤثــر در ابتــلاء بــه آلزایمر 

کمک کند.
در این مطالعه بر روی پروتئین های تاو متمرکز 
شــد. هنگامــی کــه پروتئین ها شــروع به انباشــته 
شــدن می کنند یــا در هــم می پیچنــد، بــا افزایش 

خطر ابتلاء به بیماری آلزایمر مرتبط هستند.
این پروتئین بر عملکرد بخشی از مغز مبتلایان 
به آلزایمر و سایر بیماری ها از جمله پارکینسون در 

گروهی به نام تائوپاتی تأثیر می گذارد.
در این آزمایــش، محققان هــر دو پروتئین تاو و 
ترکیباتی را که معمولاً در اسپرسو یافت می شوند، 
به یک لوله اضافــه کردند. این ترکیبات عبارتند از 

کافئین، عصاره قهوه و جنیستین.
آنها مشاهده کردند که از تجمع تاو که می تواند 
با بیماری آلزایمر پس از قرار گرفتن در معرض این 

ترکیبات مرتبط باشد، جلوگیری می شود.
محققان می گویند مطالعات بیشتری لازم است، 
اما این ترکیبات ممکن است روزی به درمان های 

جدید کمک کنند.

یــک مطالعــه اولیــه نشــان می دهــد افــرادی که 
بــا افزایش ســن به دنبــال تیزبینــی ذهنــی و ذهن 
فعال هستند بهتر است مارگارین را با روغن زیتون 

جایگزین کنند.
بــه گــزارش کارآفرینــی و صنعــت غــذا  بــه نقــل از 
مدیســن نت، ایــن مطالعه بــر روی بیــش از ۹0000 
متخصص بهداشــت ایالات متحده نشــان داد که 
دوســتداران روغــن زیتــون در طول ســه دهه بعد 
کمتــر بــه دلیــل زوال عقــل جــان خــود را از دســت 

می دهند.
در مقایسه با همتایان خود که به ندرت از روغن 
زیتــون اســتفاده می کردنــد، افــرادی کــه بیــش از 
نیم قاشــق غذاخوری در روز از ایــن روغن مصرف 
می کردنــد، 2۸ درصد کمتــر در معــرض خطر مرگ 

ناشی از زوال عقل بودند.
به گفته محققان، یک تغییر کوچک رژیم غذایی 
می تواند تفــاوت قابل توجهی ایجــاد کند: مصرف 
روزانه یک قاشق چای خوری روغن زیتون به جای 

همان مقــدار روغــن مارگاریــن ممکن اســت خطر 
مرگ ناشی از زوال عقل را تا 14 درصد کاهش دهد.
به گفته محققان، اسیدهای چرب امگا ۳ فواید 
ضد التهابی دارند و روغن زیتون منبع خوبی از امگا 
۳ اســت. اعتقاد بر این اســت که التهاب در فرآیند 
زوال عقل دخیل است، و به هیمن خاطر خوردن 

منظم روغن زیتون می تواند مفید باشد.
فراتــر از آن، مطالعــات گذشــته، رژیــم غذایــی 
مدیترانــه ای کــه غنــی از روغــن زیتــون اســت را بــا 
حافظه و مهارت های فکری بهتر در افراد مســن و 
کاهش خطر ابتلاء به زوال عقل مرتبط دانسته اند.
با این حال، در مطالعه جدید، خود روغن زیتون 
- مســتقل از رژیم غذایی کلی - با خطر کمتر مرگ 

ناشی از زوال عقل مرتبط بود.
«، محقــق فــوق دکتــری در  »آن جولــی تســیر
دانشــکده بهداشــت عمومــی هــاروارد، می گویــد: 
»حتی هنگام ارزیابی کیفیــت رژیم غذایی، ما این 

ارتباط را مشاهده کردیم.«

مطالعات گذشته نشان داده اند که رژیم غذایی 
غنــی از روغن زیتــون می تواند خطــر حمله قلبی و 
سکته مغزی را کاهش دهد، که احتمالاً با کمک به 
بهبود فشار خون، کلسترول، عملکرد عروق خونی 

و موارد دیگر این اتفاق می افتد.
آنچــه برای قلب مفید اســت برای مغــز نیز مفید 
است و تصور می شود که سلامت قلب و عروق بهتر 

خطر زوال عقل را کاهش می دهد.
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انجمن واردکنندگان برنج از کشاورز ایرانی حمایت می کند

 

انجمــن واردکننــدگان برنــج ایــران در راســتای 
حمایــت از تولید داخلــی و کشــاورزان ایرانی فعال 
، آمادگی خود را  در حوزه برنج و کمک به کنترل بازار
جهت خرید برنج داخلی به وزارت جهاد کشاورزی 

اعلام کرد.
انجمــن واردکنندگان برنج طی مکاتبه رســمی با 
خانی نوذری - معاون توسعه بازرگانی وزارت جهاد 
کشــاورزی در راســتای ارائه پیشــنهادات مرتبط با 
تنظیم بازار برنج اعلام کرد بــه منظور کنترل بازار و 
حمایت از تولید داخلی و کشــاورزان ایرانی کمیته 
خریــد برنج داخلــی ایــن انجمن نســبت بــه خرید 
برنج تولید شده در استان های شمالی کشور اقدام 

خواهد کرد.
طبق اعلام انجمــن واردکنندگان برنــج، با وجود 

ک ماموریت تجــارت و واردات برنــج از حوزه  انفــکا
خرید داخلی و تولید، در راســتای ســرعت بخشــی 
و اجــرای سیاســت های وزارت جهاد کشــاورزی در 
حوزه بازار برنج، با توجه به فعالیت برخی از اعضای 
انجمــن در امــر خریــد برنــج داخلــی طــی ســنوات 
کمیتــه خریــد برنــج داخلــی” در انجمن  گذشــته “
واردکننــدگان با اعتبــار کــف 200 میلیــارد تومان به 
طور مســتمر نســبت به خرید برنج ایرانی در قالب 
برندهای مشخص و شناســنامه دار اقدام می کند 
که می تواند تا میزان 1000 میلیارد تومان نیز افزایش 

پیدا کند.
گفتنــی اســت ایــن اقــدام بــا همــکاری و تعامــل 
وزارت جهــاد کشــاورزی در فصــل برداشــت برنــج 
داخلی و ممنوعیــت واردات برنج از جانب انجمن 

واردکننــدگان بــا هــدف حمایــت از تولیدکننــده و 
کشاورز ایرانی همچنین کنترل بازار و سامان دهی 

تجارت برنج در کشور صورت می گیرد.

نشســت تجاری انجمن حبوبات ایران با هیئت اعزامی از ســازمان صادرات 
منطقه سامارای روسیه برگزار شد.

این نشســت تجــاری با حضــور داود لپــه چی رییــس انجمن حبوبــات، رضا 
ســالکی مدیر بخش مشــاوره تجاری هلدینگ رهامهر نیک فرداد، الکســاندر 

نیکولاویچ رئیس مرکز پشتیبانی صادرات منطقه سامارای روسیه بود.
طی این نشســت درباره واردات کالای حبوبات روســیه و گسترش مبادلات 

تجاری میان دو کشور بحث و تبادل نظر تخصصی شکل گرفت.
سید عبدی افتخاری دبیر انجمن حبوبات ایران در ادامه نشست به سهم 
واردات روسیه در چهار ماهه ابتدایی امسال اشاره کرد و گفت: در چهارماهه 
ابتدایی امســال حدود 14 هزار تــن واردات کالای حبوبات از روســیه به ایران 

صورت گرفته است.
 

وی ســهم روســیه از آمــار کل واردات به ایــران طــی ماه های فروردیــن تا تیر 
را بیــش از 20 درصــد اعلام کــرد و افزود: چنانچــه هیئت اعزامی بتواند شــرایط 
صــادرات خــود را تســهیل کنــد و همچنین رابطــه خوبی با تجــار ایرانــی برقرار 
کثر ۳0 تا 40 درصدی در آمــار واردات ایران در فصل  کند می تواند ســهمی حدا

برداشت خود داشته باشد.
همچنین در پایان مقرر شد تفاهم نامه ای سه جانبه میان انجمن حبوبات 

ایــران، هلدینــگ تجاری-گردشــگری رهامهــر نیــک 

فرداد و هیئت اعزامی از ســازمان صادرات منطقه ســامارای روســیه در زمینه 
واردات کالای حبوبات امضاء شود.

لازم به ذکر است؛ در این نشست تجاری، داود لپه چی رئیس انجمن، سید 
عبدی افتخاری دبیر انجمن، ارشــاد طالبی بازرس انجمن، رضا سالکی مدیر 
بخش مشاوره تجاری هلدینگ رهامهر نیک فرداد، الکساندر نیکولاویچ رئیس 
مرکز پشتیبانی صادرات منطقه سامارای روسیه، ناتالیا الکساندروونا مدیر کل 
مأموریت تجاری، ایلشات میناسگاتوویچ دستیار مدیرکل تولیدات محصولات 
ک دام مزرعه، تیمور  کشاورزی، ایرنیا ایوانوونا تولید کننده مواد افزودنی خورا

کایرگالویچ تولیدکننده محصولات کشاورزی حضور داشتند.

وسی در تهران حضور هیئت ر
برای امضای تفاهم نامه با انجمن حبوبات ایران 
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اولین نشریه تخصصی صنایع غذایی ایران              

اشتراک 3 ماهه
تهران 270000 )دویست و هفتاد هزار( تومان

شهرستان 300000 )سیصد هزار( تومان
اشتراک 6 ماهه

تهران 540000 )پانصد و چهل هزار( تومان
شهرستان 600000 )ششصد هزار( تومان 

اشتراک یک ساله
تهران 1080000 )یک میلیون و هشتاد هزار( تومان

شهرستان 1200000 )یک میلیون و دویست هزار( تومان














